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Juraj Droba 
 

Dámy a páni, prosím zaujmite svoje miesta. Začíname o chvíľu. Dobrý deň, vážení páni 

poslanci, vážené panie poslankyne, poprosím o pokoj v sále. Ja chápe, že ste nadšení 

z prítomnosti pána poslanca Káčera. Začíname dnešné XXVII. rokovanie Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja. A ako vždy na úvod prezenčných zasadnutí, poprosím 

aj dnes o štátnu hymnu. Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte predtým ako začneme s oficiálnym 

programom zasadnutia privítať medzi nami štátneho tajomníka Ministerstva zahraničných vecí 

a môjho politického kolegu a kamaráta Martina Klusa. Martin vitaj u nás, veľmi srdečne. Martin 

je srdciar, Banskobystričan, člen zastupiteľstva mestského v Bystrici myslím ešte stále a teším 

sa, že prišiel medzi nás. Bude nám hovoriť o veciach, ktoré sú pre nás dôležité pre celú krajinu. 

Ja ho poprosím o dôslednosť a stručnosť. Ideme hovoriť o Konferencii o budúcnosti Európy. 

A v tejto chvíli mu rovno aj odovzdávam slovo. Martin, nech sa páči. 

 

Martin Klus 

 
Príjemné dobré ráno prajem. Vážený pán predseda, ctené dámy, vážení páni, keďže som bol 

vyzvaný na dôslednosť a stručnosť pokúsim sa naozaj byť stručný a ak je nádej, tak radšej by 

som potom prípadne odpovedal na vaše otázky. Konferencia o budúcnosti Európy to je nová 

iniciatíva, ktorá vznikla v Európskej únií a keď hovorím nová, ona je nová v zmysle tom, že 

oficiálne odštartovala 9. mája tohto roku, symbolicky na Deň Európy a možno ste postrehli, že 

na Slovensku ju otvorili pani prezidentka a pán predseda parlamentu a pán premiér spoločne 

s ministrom zahraničných vecí na Bratislavskom hrade a potom bolo k tomu aj veľké stretnutie 

na európskej úrovni, pár hodín na to v Štrasburgu. Cieľom takejto konferencie je prediskutovať 

s občanmi to, v akej Európskej únií vlastne chceme žiť. A keďže viem, že Európska únia 

zásadným spôsobom zasahuje aj do života samospráv aj regionálnych samospráv, dali sme 

si my na Ministerstve zahraničných vecí a európskych záležitostí úlohu v čo najviac 

samosprávach tento koncept predstaviť. Takže dovoľte mi pár slov na úvod. Jedná sa v našich 

končinách o také dve hlavné iniciatívy. V prvom rade by sme chceli komunikovať s občanmi 

priamo, kde si neviem predstaviť, že by sme to mohli zvládnuť bez vás. Táto časť sa bude 

volať My sme EÚ. Nie je to už nejaká zásadná novinka, pretože s týmto projektom funguje 

Ministerstvo zahraničných vecí a európskych záležitostí v podstate od roku 2004, keď sme 

vstupovali do EÚ. A keď hovorím, že si neviem predstaviť, že by sme to zvládli bez vás, tak to 

hovorím s plnou vážnosťou, pretože ako samosprávny politik, ja som v samospráve vyrastal 

viem, že ste v prvej línií kontaktu s občanmi a vy ste tí, ktorí počujú a veľmi dobre vedia akými 

problémami naši občania žijú a takisto iste viete, že pomerne značná časť týchto problémov 

súvisí aj s európskou legislatívou a tým, ako sú podelené kompetencie medzi Európsku úniu, 

národné štáty a potom samozrejme samosprávy. Druhá línia a tá je možno ešte zaujímavejšia 

pre vás samotných by sa mala volať Národný konvent o budúcnosti Európy. Takisto to nie je 

nový koncept. Takisto už s ním pracujeme v podstate od roku 2002. Dva roky pred našim 

členstvom v EÚ sa takýto národný konvent spustil a v tom čase vygeneroval niečo, čomu sme 

hovorili Ústava pre Európu. Nedopadlo to ktovieako slávne, ale o to slávnejšie verím dopadne 

táto iniciatíva. Cieľom Národného konventu by malo byť zapojiť do diskusie profesionálov, ľudí 

ako ste vy. Ľudí, ktorí sú jednak aktívni v samospráve, ale majú častokrát aj svoje vlastné 

profesie a ste v nich top odborníci v rámci Slovenska, prinajmenšom Bratislavského 

samosprávneho kraja a práve s ľuďmi ako ste vy by sme chceli diskutovať o konkrétnych 

témach, ktoré bezprostredne súvisia s vašou profesiou. Budem konkrétny. Európa 

momentálne diskutuje najmä o tom, že by mala byť viac digitálna, že by mala byť viac zelená, 



že by sme sa mali zamerať na špecifické infraštrukturálne projekty, že by sme sa mali viacej 

zamerať na vzdelávanie. Ale čo si pod tým konkrétne predstavujeme? To je samozrejme 

v každej krajine iné, v každom samosprávnom kraji iné a my potrebujeme na konci dňa 

vygenerovať niečo, čomu by sme povedali naša národná pozícia a túto národnú pozíciu jednak 

po diskusii s občanmi a následne po diskusii s profesionálmi si musíme prediskutovať 

spoločne. Táto diskusia by mala trvať niekoľko mesiacov. Ako som povedal, začala sa 

v zásade technicky vzato 9. mája a najneskôr niekedy na konci marca budúceho roka by sme 

mali mať jasno, čo vlastne chceme. Čo vlastne chceme prezentovať ako Slovenská republika, 

prísť s tým do Štrasburgu a diskutovať o tom, ako sme schopní tieto naše národné záujmy na 

úrovni EÚ napĺňať. Tieto dva piliere sa spúšťajú paralelne a môžem povedať, že takýchto 

diskusií alebo vystúpení som mal už niekoľko a cítim, že je tu záujem občanov hovoriť o ich 

problémoch, napríklad na úrovni samosprávy o separácií odpadu alebo o infraštrukturálnych 

projektoch. Alebo o mnohých projektoch, ktoré spájajú regióny naprieč hranicami národných 

štátov a práve preto sa teším, že tu môžem dnes s vami chvíľku podiskutovať o tom, čo by to 

malo byť zo strany BSK a ako v tejto veci by sme mohli pomôcť my na Ministerstve 

zahraničných vecí a európskych záležitostí. Ako som povedal, som si istý, že bez vás to 

nepôjde. Čiže som tu samozrejme ako to býva zvykom u exekutívy a centrálnej vlády štátu aj 

s prosbou. Chceli by sme vás zapojiť do týchto diskusií. Chceli by sme využiť vaše kapacity, 

či už v mestách a obciach, kde pôsobíte alebo aj na úrovni samosprávneho kraja ako celku 

a chcel by som vás poprosiť o sprostredkovanie kontaktu s občanmi v rámci toho projektu my 

sme EÚ. Druhá vec, ak máte pocit, že by ste chceli byť súčasťou Národného konventu ako 

profesionáli v nejakej konkrétnej oblasti, takisto vás chcem poprosiť o pomoc. Neváhajte 

prosím, dajte nám vedieť, že by ste sa do tejto diskusie odborníkov chceli zapojiť v nejakej 

konkrétnej oblasti, prípadne nám aj sprostredkovať kontakt na ďalších odborníkov a my to 

veľmi radi a úprimne radi využijeme. Toľko za mňa na úvod. Verím, že aj vďaka našej 

spolupráci bude slovenská verzia Konferencie o budúcnosti Európy úspešná a ak máte 

akékoľvek otázky, nech sa páči, som vám plne k dispozícií. Uzavriem to tým, že v krátkom 

čase by sme mali dať dokopy akýsi plán našich aktivít tej akejsi pomyselnej tour v rámci My 

sme EÚ v rámci Slovenska a potom aj vygenerovať nejaké odborné bloky, kde by sme vás 

radi zapojili ako profesionálov a s týmto sa potom na vás obrátime či už prostredníctvom pána 

predsedu alebo priamo. Takže toľko za mňa. Ďakujem veľmi pekne.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Martin, myslím si, že aj keď sme župné zastupiteľstvo, tak treba sa 

venovať aj témam, ktoré nás presahujú a z tohto dôvodu si veľmi cením, že si prišiel medzi 

nás. Možno taká praktická otázka na úvod, aby sa zatiaľ poslanci zamysleli nad tým, čo sa ťa 

spýtajú. Ako to bude s cestovaním v lete?  

 

Martin Klus 

 

Aj to je súčasťou celého tohto projektu My sme EÚ, pretože my si kladieme otázku kde chceme 

mať viac Európy a kde naopak by sme mali mať Európy menej. Kde by sme mali niektoré 

kompetencie presunúť bližšie k občanom. Bližšie k vám do samosprávy, či už regionálnej 

alebo miestnej a ukazuje sa, že práve pandémia je jeden z dôvodov, prečo by sme mali mať 

viac Európy v oblasti zdravotníctva, ale aj koordinácie sa v rámci dosahovania jednej zo 

základných slobôd Európskej únie a to je sloboda pohybu. Čiže veľmi konkrétne pán predseda 

na tvoju otázku odpoveď, bude to určite jednoduchšie ako to bolo posledné mesiace. Jedným 



z takých dôležitých spoločných projektov je Európsky digitálny covidový certifikát. Technicky 

vzato sa už spustil. 7 krajín EÚ už tento digitálny európsky covid certifikát používa, Slovensko 

by sa malo pripojiť 26. júna a od 1. júla by sme ho mali mať všetci voľne dostupný ako aplikáciu 

do našich smartfónov, prípadne sa bude dať stiahnuť aj ako si sťahujeme dnes tie takzvané 

národné očkovacie certifikáty. Výhodou toho európskeho je, že tam budú zahrnutí nielen 

zaočkovaní, ale budú tam zahrnutí aj tí, čo covid 19 v posledných 180-tich dňoch prekonali a tí 

sú teda chápaní vo väčšine krajín EÚ ako tí, ktorí sú imúnni a teda majú rovnaké výhody ako 

tí, ktorí boli zaočkovaní. A bude tam aj databáza všetkých testov, čo bude teda mimoriadne 

náročná technická operácia, ktoré sa zrealizovali na území EÚ. To znamená antigénové, PCR 

testy a tak ďalej, ktoré sa vykonajú kdekoľvek v rámci EÚ 27 plus mali by tam byť zahrnuté 

ešte 3 krajiny Európskeho hospodárskeho priestoru, by mali byť súčasťou tohto európskeho 

covidového certifikátu a mali by oprávňovať držiteľa takéhoto certifikátu na cestovanie po 

Európe. Tým pádom by sa mali zjednotiť aj podmienky, aspoň čiastočne. To znamená, že 

kamkoľvek v rámci Európy vycestujeme, nemali by sme čeliť problémom typu karanténa, alebo 

typu potreba dodatočného testovania. Takže toto je jedna z takých aktuálne najväčších výhod, 

ktoré máme vďaka tomu, že sa 27 členských štátov bolo ochotných a schopných dohodnúť. 

Sú na to vyčlenené prostriedky aj zo strany Európskej komisie a Európsky parlament to 

definitívne odobril pred pár dňami, takže verím, že nás čaká ďaleko lepšie leto ako to, ktoré 

sme zažívali minulý rok, aspoň pokiaľ ide o niektoré členské štáty. Isté komplikácie budú ďalej. 

To radšej hovorím vopred a stále napríklad platí, že keby ste chceli vycestovať na zmrzlinu do 

Hainburgu, tak sa na ceste späť musíte registrovať bez ohľadu na to, či ste zaočkovaní, alebo 

nie ste očkovaní. Tá registračná povinnosť ostáva u mnohých členských štátoch. Takže 

prosím dajte na to pozor a hlavne, ak by ste chceli niekam vycestovať, pozrite si stránku 

Ministerstva zahraničných vecí aké sú aktuálne podmienky vstupu do tejto krajiny. S tým 

covidovým certifikátom už od 1. júla by to malo byť ešte ľahšie. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram priestor na otázky z pléna. Panie poslankyne, páni poslanci, 

ak máte nejakú otázku nech sa páči, prihláste sa. Ako prvá pani starostka a poslankyňa 

Aufrichtová. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Pozdravujem všetkých, vrátane štátneho tajomníka. Myslím, že potom ako zaznela v rádiu 

informácia, že občania majú možnosť vstupovať svojimi nápadmi na to, ako tento dokument 

má vyzerať, že je otvorený tento portál, ja som sa prihlásila, myslím, že som vtedy aj 

kontaktovala priamo ministerstvo, že akým spôsobom, že málo ľudí o tom vie. Veľmi sa teším, 

že toto je dobrá forma ako to dostať aj cez samosprávy vlastne k ľuďom, aj aby sa samosprávy 

vyjadrili. Takže myslím, že som aj písala v rámci toho prihlásenia sa do portálu, že nie vždy 

regulácia je riešením, že treba sa veľmi zamýšľať nad tou mierou regulácie, alebo teda 

spodrobnením, lebo niekedy sa mi vidí, že Európsku úniu do veľkej miery tie regulácie zviazali 

a vlastne prestali jej ľudia rozumieť. Takže toto bude jedna vec a určite tá digitalizácia 

a v podstate covid nám otvoril nový svet a nový pohľad na to, ako môže budúcnosť vyzerať. 

Nebude sa dať vrátiť akože úplne do toho stavu predtým, takže víťazi budú tí, ktorí dokážu 

z krízy vyťažiť. Tak verím, že Slovensko bude jedna z tých krajín, ako súčasť Európskej únie. 

 

 



Martin Klus 

 

Ďakujem pekne pani starostka aj tebe osobne za tvoje iniciatívy. Viem, že ste v Starom Meste 

veľmi aktívni v tejto oblasti a áno, to som zabudol spomenúť, že už v apríli, dokonca ešte pred 

samotným oficiálnym začiatkom národného konventu, respektíve samotnej Konferencie 

o budúcnosti Európy tu bola možnosť a stále je komunikovať, alebo ak chceme komentovať 

akékoľvek dianie, ktoré nejakým spôsobom súvisí s Európskou úniou a tá platforma bola 

vytvorená digitálne a je dostupná aj cez stránky nášho Ministerstva zahraničných vecí 

a európskych záležitostí. Čiže keď si dáte mzv.sk je tam taký veľký banner Konferencia 

o budúcnosti Európy a cez ten sa prekliknete do tej platformy, ktorú spomína pani starostka. 

Aj tam sú vítané vaše komentáre a pripomienky. Funguje to v 24 národných jazykoch a ono 

sa to nejakým oblúkom cez Brusel dostáva potom samozrejme až k nám. Čiže buď môžeme 

komunikovať takýmto spôsobom priamo, alebo aj cez túto platformu s tým, že tam si to potom 

prečíta podstatne viac ľudí aj v Štrasburgu, Bruseli a v Luxemburgu. Takže ďakujem veľmi 

pekne pani starostka, že si to spomenula. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Ďalšími dvomi prihlásenými do rozpravy sú pani vicežupanka Pätoprstá a po nej 

bude nasledovať pán poslanec Pátek. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Ďakujem veľmi pekne pán štátny tajomník za túto ponuku. Mňa zaujíma jedna vec. Dva roky 

sa robil veľmi kvalitný participatívny proces nie na úrovni ministerstiev, ale na úrovni odbornej 

verejnosti, samospráv, ľudí z mimovládnych organizácií. Samozrejme aj SK8 tam mala svojho 

zástupcu. Bola to vlastne agenda 20-30 a výsledkom bola vízia Slovenska na roky 20-30, 

dokument veľmi kvalitne spracovaný špičkovými odborníkmi z celého Slovenska. Chcem sa 

spýtať, že či tam je nejaká možnosť využitia týchto informácií aj pri spracovaní tohto 

dokumentu. 

 

Martin Klus 

 

Ďakujem veľmi pekne pani vicežupanka. Realita je taká, že my vieme o tomto dokumente a sú 

tam naozaj zapracované mnohé veľmi zaujímavé veci. Ja si pamätám jeho predstavovanie 

ešte na pôde Národnej rady, keď som tam sedel ako poslanec. Vtedy to mal tuším na starosti 

pán vicepremiér Raši a musím povedať, že viaceré z tých vecí bez ohľadu na to, ako vtedy 

bola rozdelená politická scéna na opozíciu a koalíciu je bez problémov použiteľných aj dnes. 

Čo mňa trošku mrzí, prišiel covid a víziám sme sa prestali venovať tak, ako by sme sa im 

venovať mali. Určite toto je jeden z dokumentov na ktorý sa dá naviazať. Určite by sa dal 

aktualizovať, lebo viaceré veci, keďže covid nepredpokladal, tam zahrnuté nie sú a ja verím 

tomu, že zlepšujúca sa pandemická situácia nám umožní, aby sme sa k tomu mohli vrátiť 

a minimálne v tej oblasti zahraničnej politiky. Ja som si už sám dal úlohu, aby sme si to celé 

prelúskali a pozreli sa na to, ako s tou zahraničnou politikou a európskou politikou narábať tak, 

ako to tam bolo nastavené s tým, že dúfam a pevne verím, že aj do tohto procesu nejakej 

aktualizácie by sme opäť mohli zapojiť vás. Takže s vašou pomocou a potom aj s tým, čo som 

tu spomínal, cez ten Národný konvent by sme k tomu mohli vrátiť. A ešte pre vašu informáciu, 

komisár, v tomto prípade podpredseda komisie Maroš Šefčovič spustil proces takzvaného 



akéhosi predpovedania budúcnosti, aby nám nezaskočili situácie ako tá z februára 2020. Ja 

som tam zástupca za Slovensko. Sú to akýsi ministri pre Európu. Takto to nazvali a práve to 

má pracovať s dokumentmi, ktoré spomínate. Takže najneskôr na konci tohto roka by sme ho 

mohli preniesť na celú európsku úroveň. Takže dúfam, že sa nám to podarí. Ďakujem pekne, 

že ste to spomenuli. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Nech sa páči, Juraj Pátek. 

 

Juraj Pátek 

 

Ďakujem pekne. Dobrý deň všetkým. Pán štátny tajomník, ja sa vrátim k tomu cestovaniu, to 

čo ste pán predseda začal a dosť s takou konkrétnou jednou  otázkou, ak dovolíte. Spomínali 

ste, že ešte 3 nejaké krajiny by sa mali ešte pripojiť k tým siedmim myslím, alebo k európskym 

krajinám, ktoré budú tým covid pasom, ktoré to budú tie tri krajiny? Viete mi povedať? 

 

Martin Klus 

 

Rád to upresním. Ono tých sedem krajín, to sú už tie, ktoré dnes experimentálne tie európske 

covid pasy využívajú. Postupne sa budú pripájať ďalšie tak, aby nás na konci tohto mesiaca 

bolo 27. Viem o tom, že napríklad Česko je už pripojené dnes a Rakúsko, ak si dobre pamätám 

a Chorvátsko by mali byť pripojené v najbližších doslova, že hodinách, možno dňoch. Tu mám 

kolegov, možno ma opravia, ale ak máte záujem vám pošlem ako sú naskedulované jednotlivé 

tie krajiny. Čo je podstatné a to je asi podstatné aj pre Bratislavský samosprávny kraj, už sme 

upravili aj niektoré podmienky vstupu na územie Slovenska cez takzvaný cestovný semafor 

tak, aby to celé mohlo vôbec fungovať a viem, že tu bolo veľa výčitiek voči konzíliu, ktoré 

svojho času rozhodlo, aby tí, ktorí sa vracajú a nie sú zaočkovaní museli absolvovať 

antigénový, alebo PCR test až na Slovensku, čo výrazne skomplikovalo najmä cestovný ruch 

a obzvlášť v takých krajoch ako je Bratislavský. Čiže toto sa mení a od pondelka sa už bude 

dať fungovať tak, že už budeme uznávať antigénové, aj PCR testy vykonané v prípade 

antigénových v susedných krajinách, v prípade PCR testov vo všetkých takzvane zelených 

krajinách, čo je celá európska dvadsať sedmička, čo by malo výrazne zlepšiť možnosti 

aktívneho cestovného ruchu na Slovensku. Čiže aj toto je jeden z takých krokov, ktorý už dnes 

robíme, aby sme toho dvadsiateho šiesteho, keď už budeme mať aj my takú tú slovenskú 

verziu toho Európskeho covid certifikátu už len dotiahli veci do úspešného konca. Čiže my sme 

26. júna a tie tri krajiny by mali byť najbližšie tie, čo som spomínal s tým, že to sa môže kľudne 

ešte meniť. Poviem úprimne, spojiť databázu 27 krajín, kde sú všetci zaočkovaní, kde sú všetci 

prekonaní a kde máme milióny testov denne nie je vôbec jednoduchá technická záležitosť. 

Tak trošku sa obávam, že aké budú začiatky, preto spúšťame na Slovensku tú platformu už 

26-teho, aby sme mali prípadne tie štyri dni na doladenie technických problémov, aby to toho 

prvého naozaj reálne začalo fungovať. Takže úprimne vám poviem, takto sa veci majú. 

 

Juraj Pátek 

 

Ďakujem pekne. A ešte jednu takú úplne konkrétnu otázku. Vy ste to myslím, že aj spomínali 

nejak v televízií som to zaregistroval, že rokujete trebárs aj s Tureckom o tejto možnosti 



a pýtam sa konkrétne na Cyprus, kde je severno-výhodná časť turecká, akože to sa ráta ako 

jedna krajina celá, hej? Turecko. 

 

Martin Klus 

 

No ten takzvaný severný Cyprus je tak trošku problém, lebo my ho neuznávame ako krajinu 

Slovenská republika. V zásade jediný kto ho uznáva ako krajinu je Turecko. Číže 

z epidemiologického hľadiska na nich nazeráme ako na súčasť Turecka. Z medzinárodno-

právneho je to o to väčší problém, lebo ak tam niekto chce priletieť a nechce porušiť 

medzinárodné právo, mal by priletieť cez južné letiská a potom tam prejsť napríklad 

autobusovou dopravou, čo nám výrazne komplikuje situáciu práve pri plánovaní aj toho 

Európskeho covidového certifikátu a našej cestovnej mapy. Ja pevne verím, že sa nám do 

konca júna podarí spustiť tie takzvané oranžové zóny, čo by v praxi znamenalo v časti možno 

Egypta, v časti možno Turecka, v časti možno Tuniska s tým, že by tam mali byť prílety naspäť 

na Slovensko, aby sme mohli dať jednoduchší príchod. To znamená, dnes, keďže sú to 

červené a čierne krajiny, ten príchod je taký, že či ste zaočkovaný, či nie ste zaočkovaný 

skončíte v osem dňovej karanténe, alebo v štrnásťdňovej karanténe. Červená a čierna. 

A v prípade týchto oranžových by to bolo pravdepodobne tak, že u zaočkovaných by následne 

stačil priamo na letisku, máme to v pláne, urobiť PCR test. Pravdepodobne ten pluvací test, 

tak tuším to volajú. Je to rýchlejšie, je to jednoduchšie, je to lacnejšie. Treba na to vytvoriť 

kapacity a stále sa nám ešte nepodarilo ešte konzílium presvedčiť, že je to dobrý nápad, lebo 

je tam obava. Úprimne vám hovorím, že aj keby sme to urobili takto a dodržali všetky tie 

epidemiologické podmienky, stále sa na konci dňa v tom Egypte, alebo v tom Turecku stretne 

celá Európa vrátane Ruska, kde tá miera zaočkovanosti nie je veľmi vysoká a potom by sa tá 

nákaza mohla dostať sem. A ešte jedno, veľmi úprimné skonštatovanie. Mnohí občania nám 

vyčítajú Spojené kráľovstvo, že je čierne. 105 000 našich občanov je momentálne 

registrovaných v tej takzvanej settlement schéme, čiže je to naozaj obrovská komunita 

Slovákov žujúcich v Spojenom kráľovstve a mnohí nám vyčítajú prečo Spojené kráľovstvo je 

čierne. A keď hovorím, že budem úprimný, tak ono to súvisí s indickým variantom. Ako ste si 

iste všimli, v Británii je momentálne najhoršia situácia od februára a súvisí to práve s tým, že 

ten indický variant je ďaleko agresívnejší ako ten britský, ktorý my tu máme, ktorý bol na 

Slovensko dovezený niekedy začiatkom decembra a ktorý potom spôsobil aj tú vlnu veľmi 

nepríjemnú s tisíckami mŕtvych. Indický variant sa ukazuje, že má vyššiu mieru prevalencie, 

našťastie zatiaľ sa neukazuje, že by bol smrteľnejší. A takisto ak vakcíny, ktoré používame na 

území Slovenska účinkujú v niekoľkých percentuálnych bodoch menej ako na ten britský. 

Preto naše konzílium žiada, aby sme to držali čo najdlhšie čierne, alebo aspoň červené, lebo 

vieme, že keď začnú nekontrolovateľne cestovať hlavne niektoré skupiny obyvateľstva na 

východ republiky, tak sa nám to spustí v niektorých konkrétnych komunitách a budeme mať 

obrovský problém, lebo tieto komunity nie sú zaočkované. Čiže hráme o čas v tomto prípade, 

takisto ako hráme o čas v niektorých turistických destináciách, aby sme zaočkovali čo najviac 

občanov najmä druhou dávkou, lebo ukazuje sa, že na ten indický variant nefunguje celkom 

dobre samotná prvá dávka, až druhá začína účinkovať. Preto napríklad krajiny ako Seychely, 

Maldivy, Uruguaj, ktoré sú preočkované viac ako Slovensko, ale zatiaľ len prvou dávkou majú 

veľké problémy práve s týmto indickým variantom. Čiže o tomto momentálne tá diskusia na 

konzíliu je. Ja som sa jej bohužiaľ včera nestihol zúčastniť, lebo som bol s pánom premiérom 

vo Varšave, ale z toho, čo som už čítal záznam, tak je tu vôľa diskutovať ďalej čo ďalej s tými 

oranžovými zónami, ale práve tá prevalencia indického variantu, mutantu, akokoľvek to 

nazveme sa ukazuje ako mimoriadne riziková, čo sa týka jesene a tým by som to možno aj 



uzavrel tú odpoveď. Čaká nás ťažšia jeseň, opäť. Napriek všetkým tým predpovediam, že sme 

zaočkovaní a bude to lepšie, áno bude, nebude to dúfam taká tá jeseň ako bola v roku 2020, 

ale očakávajme, že vlna príde, lebo ona už prichádza v iných krajinách, ktoré sú v tomto 

bohužiaľ pred nami. Čiže užime si ešte ako tak pekné leto. Podľa možností v rámci EÚ, v rámci 

zelených krajín, ktoré na našom cestovnom semafore máme, no a potom sa pripravme, že na 

jeseň musíme mať maximum možné preočkovaných ľudí druhou dávkou a to by nám mohlo 

zachrániť to, aby sme nešli opäť do nejakých nešťastných lockdownov a podobných vecí, ktoré 

sme zažili posledné mesiace. Takže toľko na vašu otázku.  

 

Juraj Pátek 

 

Veľmi pekne ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Do rozpravy ešte dvaja prihlásení poslanci. Pani poslankyňa Kisková a po nej pôjde 

pán poslanec Drotován.  

 

Mária Kisková 

 

Úprimne vás chcem privítať na našej pôde. Ďakujeme, že ste prišli a mňa by zaujímal váš 

názor na to o čom ste hovorili na prerozdelenie kompetencií, ktoré by mali zostať na národných 

úrovniach, ktoré by a v akom časovom horizonte mali prejsť na európsku úroveň a ktoré si 

myslíte, že by do konca mohli zostať na regionálnej úrovni. A moja druhá, ani nie otázka, ale 

prosba, ak by ste nám mohli povedať trošku viac o tom, čomu sa momentálne venujete vy. 

Ďakujem.  

 

Martin Klus 

 

Ďakujem pekne. Ja začnem tou jednoduchšou časťou, tou druhou. Momentálne okrem teda 

tej práce, ktorú pravdepodobne aj niektorí evidujete sa venujem môjmu 12 dňovému bábätku, 

takže to je najväčší generál momentálne v mojom živote a samozrejme ten cestovný semafor, 

doriešenie európskych covid certifikátov, to je téma ktorou žije môj kabinet v tejto chvíli. Takto 

to máme aj s pánom ministrom rozdelené v zmysle kompetencií a plus ja som takzvaný gag 

minister, čiže vždy pripravujeme ako v rade pre všeobecné záležitostí takzvané summity 

premiérov. Takže tomu žijeme tiež, pretože obtýždeň nás čaká summit posledný v rámci 

portugalského predsedníctva. Takže toto je tiež dôležité dotiahnuť do úspešného konca. Je 

tam viacero vážnych tém. Okrem iného aj súvisiace s tou prvou otázkou. O mne sa všeobecne 

vie, že som veľkým priateľom takých dvoch veľmi nepekných výrazov, že subsidiarita 

a proporcionalita. Absolútna väčšina ľudí na Slovensku tomu nerozumie a ja ich tým nechcem 

ani veľmi zaťažovať, ale fakt je ten, že vychádzame z toho, čo vieme robiť lepšie na nižšej 

úrovni riadenia, to tam prosím nechajme. Inak povedané, ak sú samosprávy úspešné 

v niektorých veciach, tak nevidím dôvod na to, aby sme si to preberali ako národnú 

kompetenciu a nedaj Boh európsku kompetenciu. To je princíp subsidiarity a čiastočne aj 

proporcionality. A zase ukazuje sa, že niektoré veci dokážeme omnoho lepšie robiť, keď ich 

robíme spoločne v rámci EÚ. Tak o týchto veciach som presvedčený, že by sme mali 

Európskej únií nechať, prípadne niektoré z nich aj posilniť a to je napríklad aj oblasť zdravotnej 

únie, pretože mnohí vyčítali EÚ, že nekonala v marci 2020, no lenže ona ani nemohla konať, 



keďže zdravotné kompetencie sú súčasťou kompetencií národných štátov. Takisto ako 

vzdelávacia kompetencia a mnohé ďalšie. Čiže môžeme sa veľmi otvorene rozprávať o tom 

ktoré si vieme predstaviť, že by mali zostať na úrovni EÚ a potom ktoré chceme mať na 

národnej úrovni a ktoré máme mať na samosprávnej úrovni. Pre mňa jeden taký príklad hovorí 

za všetko a to je úsilie, ktoré ste vyvinuli vy, napríklad v oblasti očkovania. Ukazuje sa, že keď 

očkuje samosprávny kraj, tak je to omnoho efektívnejšie, ako keď to organizujeme na národnej 

úrovni. Tak prečo takúto kompetenciu nepreniesť na samosprávne kraje aj do budúcnosti, 

pretože vás ubezpečujem, že to očkovanie, ktoré máme teraz je len začiatok dlhého procesu 

iných očkovaní, ktoré sú pred nami. Takže takto nejak si ja predstavujem tú diskusiu práve 

v Konferencii o budúcnosti Európy, ktoré kompetencie si máme nechať na samosprávnej 

úrovni, ktoré dostať na úroveň národnú a prípadne, ktoré by sme chceli, aby sa posilnili na tej 

európskej úrovni. O tomto presne tá konferencia má byť a preto vám pani poslankyňa za to 

úprimne ďakujem, že ste túto otázku otvorili. 

 

Mária Kisková 

 

Aj ja vám ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Posledný do rozpravy prihlásený pán poslanec Michal Drotován. Nech sa páči. 

 

Michal Drotován 

 

Ďakujem pekne, dobrý deň. ja by som sa chcel dve otázky opýtať. Jedna, Ministerstvo 

hospodárstva, aj teda zahraničných vecí a iné rezorty pripravujú a docela veľa financií sa do 

toho dáva, účasť Slovenska na EXPO v Dubaji, ktoré bolo preložené z minulého roku na tento, 

že či teda, lebo v podstate stále nie sú známe informácie, to čo hovoríte aj vy aj teda vlastne 

tá situácia asi taká, že tá jeseň bude asi horšia ako je teraz, takisto tie krajiny sú nejaké farby, 

že či teda máte nejakú informáciu, lebo predpokladám Ministerstvo zahraničných vecí 

participuje na EXPE, že či teda bude, alebo nebude. To je prvá otázka. A druhá otázka. 

Spomínali ste tu Britániu čiernu a veľa teda našich obyvateľov, členov ktorí tam žijú a nejako 

fungujú a chcem sa opýtať, že či tie pravidlá v rámci karantény budú platiť tentokrát pre pána 

vicepremiéra Holého, ktorý minule pravdepodobne doviezol britský vírus a dúfame teda, že 

ten indický neprinesie. Takže či teda budú tieto pravidlá platiť pre všetkých, alebo iba pre tých 

105 000 čo tam žije mimo teda pána Holého. Ďakujem. 

 

Martin Klus 

 

Ďakujem pekne. Začne opäť odzadu tú vašu otázku. Ja som absolútne presvedčený, že 

pravidlá musia platiť pre všetkých rovnako. Pokiaľ sa jedná o súkromné cesty kohokoľvek 

v rámci Slovenskej republiky, tak sa musí riadiť presne tými istými pravidlami, ktoré platia pre 

všetkých občanov. Sú tam potom drobné výnimky v rámci diplomacie, drobné výnimky v rámci 

služobných ciest ale povedzme si úprimne, v tomto prípade sa o také nejedná, takže 

jednoznačne áno. Musí to tak byť. A myslím, že po tých skúsenostiach z decembra sú si 

vedomí aj kolegovia a ÚVZ, respektíve pán podpredseda, že iná cesta nie je. Čo sa týka EXPA, 

dobrou správou je, že EXPO určite bude. Máme generálnu komisárku veľmi šikovnú, ktorá 

s nami aktívne komunikuje na túto tému. Problém je, že to EXPO bude v takom užšom formáte 



ako bolo pôvodne plánované. Napríklad aj samotné otvorenie bolo svojho času plánované na 

úrovni dá sa povedať najvyššej. Mnohí prezidenti, premiéri sa chystali do Dubaja. Toto 

pravdepodobne nebude. Pravdepodobne sa to otvorí na nižších úrovniach. Pravdepodobne 

nás budú zastupovať len veľvyslanci a potom samozrejme, že samotné EXPO sa spustí, ale 

bude pod veľmi prísnymi epidemiologickými podmienkami čo súvisí tak trošku aj s tým, ako 

máme nastavenú našu cestovnú mapu, kde bohužiaľ Spojené arabské emiráty sú stále ešte 

čiernou krajinou a čo zase súvisí s tým, že mnohí tam pracujúci pochádzajú práve z Indie, 

Pakistanu, z krajín, kde sa práve tento variant objavil a ukazuje sa ako veľmi problematický. 

Čiže čakáme ako sa tam vyvinie situácia aj vzhľadom na to, že Spojené arabské emiráty sú 

krajinou s jednou z najvyšších preočkovaností na svete podobne ako Spojené kráľovstvo len 

tak medzi rečou, tak vďaka dátam, ktoré získavame od nich sa budeme vedieť na jeseň 

zariadiť. Čiže máme ešte dva, maximálne 3 mesiace čas, aby sme to do toho EXPA doladili 

reálne tak, aby sa tam dalo vycestovať, aby to bolo úspešné v maximálnej možnej miere, aby 

aj naši vystavovatelia dosiahli to, kvôli čomu tam vlastne idú. Teda, aby prezentovali nás aj 

Slovenskú republiku v takom svetle, ako si zaslúži. Takže dúfajme, že to tak bude.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne pánovi štátnemu tajomníkovi Klusovi. S faktickou poznámkou ešte pani 

poslankyňa a starostka Aufrichtová. Nech sa páči.  

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ja len keď to bolo začaté uvažuje sa na EXPE, že sa bude prezentovať aj Art umenie? Lebo 

je to jedna z takých základných zložiek Slovenska, že nemáte info? 

 

Martin Klus 

 

Ešte raz? 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Umenie, že či bude súčasťou prezentácie. 

 

Martin Klus 

 

Určite áno. Dokonca keď som sa bol pozrieť v tom našom pomyselnom pavilóne, ešte v tom 

čase v stavebných úpravách, tak tam budeme mať aj vlastnú kuchyňu, čiže budeme 

prezentovať Slovensko aj cez to najlepšie, cez chuťové poháriky, ale počíta sa tam 

samozrejme, každý týždeň je totižto tematicky venovaný niečomu inému. A počíta sa tam pri 

otváraní týchto týždňov samozrejme aj s vystúpeniami rôznych kultúrnych skupín, alebo teda 

kultúrnych podujatí, ktoré by mali Slovensko maximálne možne odprezentovať ako krajinu 

ktorou reálne sme. Viem, že práve v tých končinách ako sú Spojené arabské emiráty sa to 

vždy stretáva s veľkou popularitou, takže dúfam, že náš pavilón bude jeden 

z najnavštevovanejších. Robíme preto v súčinnosti s Ministerstvom hospodárstva všetko. Už 

len dúfať, že nám to pandémia dovolí. 

 

 



Juraj Droba 
 

Ďakujem ešte raz. Úprimne poviem, že som hrdý, že Ministerstvo zahraničných vecí je 

v rukách mojej politickej strany a to je prvý a poslednýkrát kedy počujete niečo o SaS-ke na 

tomto fóre. Martin, ďakujeme veľmi pekne, odprevadím ťa.  

 

Martin Klus 

 

Ďakujem veľmi pekne všetkým a teším sa na našu spoluprácu v rámci Konferencie 

o budúcnosti Európy. Prajem vám úspešné rokovanie a všetko dobré, pekné leto, užite si ho. 

Dovidenia. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Pokiaľ odprevadím pána štátneho tajomníka, odovzdám slovo pani riaditeľke úradu 

Mešťan. Viacerí z vás dostali do mailu anonymný oznam, ktorý obviňuje členov dozornej rady 

BID-ky a predstavenstva BID-ky. Ten mail je nepríjemný, ja si myslím, že ak tu máme medzi 

sebou pocity, že buď úrad, alebo župan, alebo zamestnanci úradu páchajú trestné činy, tak je 

dobré si o tom asi povedať do očí. Anonymné trestné oznámenia sú fajn, blížia sa voľby, ale 

myslím si, že vieme to aj inak riešiť. Takže Paťa nech sa páči, máš slovo, ja idem odprevadiť 

pána štátneho tajomníka. 

 

Patrícia Mešťan 

 

Dobre, ďakujem pekne pán župan. Ja len vyplním túto medzeru kým prídeme k schváleniu 

programu, aby tento anonymno neanonymný mail by som to nazvala bol zodpovedaný hneď 

na úvod. Takže vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci včerajším dňom bol viacerým 

z vás do e-mailových schránok doručený e-mail s informáciami, že som ako členka 

predstavenstva spoločnosti Bratislavská integrovaná doprava, a. s. spolu s ostatnými členmi 

pánom Masarovičom a pánom Vašekom mala spáchať trestný čin porušovania povinnosti pri 

správe cudzieho majetku. Tohto trestného činu som sa mala dopustiť, že som v postavení 

členky predstavenstva tejto spoločnosti uzatvorila dve zmluvy o výpožičke s Bratislavským 

samosprávnym krajom. Predmetom prvej zmluvy, len zhrniem krátko kto to nečítal bolo 

prenechanie majetku BSK označovačov cestovných lístkov, automatov na predaj cestovných 

lístkov do užívania spoločnosti BID. Spoločnosť BID zabezpečuje rozmiestnenie označovačov 

a predajných automatov v rámci územia nášho kraja, ich správu, údržbu a to všetko za účelom 

prevádzky integrovaného systému BSK. Predmetom druhej zmluvy o výpožičke bolo 

prenechanie niektorých priestorov v rámci budov BSK spoločnosti BID za účelom ich 

využívania ako kancelárskych priestorov pre zamestnancov tejto spoločnosti. Tieto priestory 

sme spoločnosti poskytli preto, aby sa nemusela sťahovať do komerčných priestorov a hradiť 

tak vysoké nájomné. A teraz v rámci predmetného e-mailu sa uvádza, že sa jedná o konanie 

v rozpore so zásadami hospodárenia s majetkom BSK. V prvom rade k tomuto tvrdeniu 

uvádzam, že z pozície členky predstavenstva BID som sa porušenia uvedených zásad 

dopustiť nemohla, nakoľko v tomto vzťahu vystupujem ako štatutárny orgán iného subjektu 

a nie ako štatutárny orgán BSK. Zároveň však dodávam, že ani zo strany BSK nemohlo 

v tomto prípade dôjsť k porušeniu zásad hospodárenia a už vôbec nie k spáchaniu trestného 

činu. Uvedená správa urážajúcim a dehonestujúcim spôsobom zasahuje do mojich práv 

a zároveň ma jej autor priamo obviňuje zo spáchania trestného činu. Takéto konanie 



považujem za absolútne neprípustné s cieľom poškodiť moju osobu, prácu a postavenie. Voči 

všetkým výrokom uvedených v rámci predmetnej správy sa ostro ohradzujem a vzhľadom na 

to, že ide o závažné konania hromadného charakteru prijmem všetky potrebné právne kroky 

na ochranu mojej osobnosti. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pani riaditeľke a pristúpime už teraz k plánovanému programu nášho dnešného 

rokovania. Keďže s uvoľňovaním opatrení sa nielen my vraciame k prezenčným stretnutiam, 

ale aj študenti sa opäť vrátili do škôl, môžete už dnes v našom foyer vidieť prezentáciu prác 

žiakov našej školy. Rada by som dala do vašej pozornosti výstavu študentských prác 

študentov Strednej školy umeleckého priemyslu Josefa Vydru, ktorá sa nachádza vo vestibule 

Úradu BSK. Ide o návrhy cykloodpočívadla, z ktorých vyberieme najvhodnejší návrh a spolu 

s inými prvkami drobnej architektúry bude dopracovaný na realizáciu. V budúcom roku sa tieto 

prvky stanú súčasťou projektu obnovy priestoru pri Cyklomoste Slobody v Devínskej Novej 

Vsi. Daný exteriérový priestor bude unikátnym spojením historickej pamäte Železnej opony, 

podpory ekologického cyklistického turizmu a zároveň chceme, aby sa stal aj edukatívnym 

priestorom pre výučbu histórie. Pokračuje pán župan. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Som tiež rád, že po dlhšej dobe vítam medzi nami študentov Strednej 

odbornej školy gastronómie a hotelových služieb z Farského 9, ktorí vás budú obsluhovať. 

Okrem študentov, vítam v našej rokovačke aj ďalších hostí, ktorí prichádzajú ako partneri 

projektov, o ktorých dnes budeme rokovať. V pondelok, 31. mája, ste dostali pozvánku na 

dnešné rokovanie spolu s materiálmi. V stredu, 9. júna, sa uskutočnila spoločná pracovná 

konferencia predsedov poslaneckých klubov. Na tomto pracovnom stretnutí boli predsedom 

poslaneckých klubov a predsedom komisií prezentované tri nové materiály navrhované na 

dnešné zastupiteľstvo. Tieto materiály ste dostali do svojich mailových schránok 

z organizačného oddelenia. Jedná sa o tieto tri body: 1. Návrh na predloženie Žiadosti 

o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu „Adaptácia Národnej kultúrnej 

pamiatky Sýpka Čunovo na envirovzdelávacie centrum“ v rámci Operačného programu Kvalita 

životného prostredia, 2. Návrh na určenie odmeny hlavnému kontrolórovi Bratislavského 

samosprávneho kraja za rok 2020, 3. Návrh na schválenie dlhodobého uvoľnenia na výkon 

funkcie podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja a na určenie odmeny za výkon 

podpredsedu Bratislavského samosprávneho kraja. Takže pristúpime k oficiálnej časti nášho 

rokovania. Ospravedlnení sú: pani poslankyňa Augustinič a páni poslanci Gujber, Pilinský, 

Gašparovič a Krúpa. Oneskorený príchod avizoval pán poslanec Borguľa, ale toho sme tu už 

zahliadli, takže vítame ho medzi nami. A takisto avizuje skorší odchod pán poslanec Vlačiky 

a pán poslanec Bajan. Konštatujem, že podľa počtu prezentovaných je z celkového počtu 

50 poslancov zastupiteľstva na zasadnutí prítomných 35 a v súlade s touto informáciou je 

zrejmé, že sme spôsobilí rokovať a uznášať sa v zmysle zákona o samosprávnych krajoch. 

V zmysle čl. 5 bodu 12 platného Rokovacieho poriadku zastupiteľstva, si volíme troch 

overovateľov zápisnice. Poprosím teraz, aby sme pristúpili k voľbe overovateľov. Predkladám  

návrhy týchto poslancov: prvý návrh je pani vicežupanka Pätoprstá, druhý je pani poslankyňa 

Oráčová a tretím je pán poslanec Peter Švaral. Čakám na iné návrhy. Iné návrhy neevidujem, 

takže poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

 



Hlasovanie č. 1 

 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 41 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Takže 

overovateľmi zápisnice sú panie a páni poslanci Pätoprstá, Oráčová a Švaral. Ďalej prejdeme 

k bodu voľba členov návrhovej komisie. Máme tu tradičný návrh v zložení pani poslankyňa 

Vidanová, pani poslankyňa Aufrichtová a pán poslanec Machata. Čakám, že či budete mať aj 

nejaké iné návrhy. Je tu pani Vidanová? Zašila sa. Dobre. Takže nemáte iné návrhy, Boh nás 

ochraňuj, keď je pri pánovi poslancovi Buocikovi. Dobre. Dovoľte, aby som teraz dal hlasovať 

o zložení návrhovej komisie v takej zostave, akú som prezentoval. Nech sa páči, hlasujte 

teraz. 

 

Hlasovanie č. 2 

 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslankýň a poslancov. Nikto nebol PROTI, nikto 

sa NEZDRŽAL. Takže návrhová komisia poprosím, aby ste zaujali svoje miesta a nezabudli si 

svoje hlasovacie karty. Nech sa páči. Čo sa týka programu, dovoľte, aby sme rýchlo prešli aj 

na predkladaný program vrátane tých troch nových bodov, ktoré sme avizovali. Dovoľte, aby 

som teraz dal hlasovať za nový program vrátane troch bodov, ktoré som vám vopred oznámil 

a otváram týmto pádom hlasovanie. Poprosím poslankyne, poslancov, aby hlasovali teraz. 

Poprosím zároveň technikov, aby predĺžili čas hlasovania o ďalších 30 sekúnd, aby stihol 

zahlasovať aj pán poslanec Machata. Ďakujem. Nech sa páči, hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie č. 3 

 

Ďakujem veľmi pekne za hlasovanie. Pán poslanec Machata stihol zahlasovať či nie? Mávol 

rukou, tak sa zaobídeme aj bez hlasu Mareka Machatu. Konštatujem, že ZA hlasovalo 

42 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Program máme schválený. Ideme 

ďalej. Pristupujeme k bodu číslo 1 riadneho rokovania. 

 

Bod č. 1 

 
Informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva BSK s termínom plnenia 13. marec 2021 – 

14. máj 2021. Poprosím pani riaditeľku úradu Patríciu Mešťan, aby tento materiál krátko 

uviedla. 

 

Patrícia Mešťan 

 

Ďakujem pekne pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Predmetom 

tohto bodu je pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení Zastupiteľstva BSK. 

V tomto prípade s termínom plnenia 13. marec 2021 – 14. máj 2021. V prvej časti materiálu 

Splnené uznesenia je sumár celkovo 10 splnených uznesení Zastupiteľstva BSK a v druhej 

časti materiálu nájdete odpočet priebežného plnenia, celkovo 40 uznesení. V prípade vašich 

otázok k jednotlivým uzneseniam máme v rokovacej sále prítomných riaditeľov príslušných 

odborov. Ďakujem pekne. 

 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Poprosím teraz v rámci rozpravy k tomuto bodu programu, aby ste sa 

prihlásili ak máte záujem. Neevidujem žiadny záujem, takže dovoľte, aby som dal hlasovať 

o tomto uznesení a poprosím, aby nám ho návrhová komisia predniesla. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Ospravedlňujem sa zároveň za zdržanie pri predchádzajúcom hlasovaní. Pán 

župan, dajte prosím hlasovať o uznesení tak, ako bolo navrhnuté spolu s materiálom. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Poprosím ctené poslankyne, poslancov, aby hlasovali teraz. Nech sa páči. 

 

Hlasovanie č. 4 

 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslancov. Nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Bod sme prijali tak, ako bol prezentovaný pani riaditeľkou úradu a prechádzame 

na bod č. 2. 

 

Bod č. 2 

 

Návrh na schválenie koncepčnej zmeny usporiadania areálu „Patrónka“, prebytočnosti 

majetku, predaja a nájmu nehnuteľností v k. ú. Karlova Ves, pre Cambridge International 

Communications s.r.o., a design factory, o.z., ako prípad hodný osobitného zreteľa v záujme 

vybudovania moderného sociálno-kultúrno-vzdelávacieho centra. Skôr, ako poprosím pani 

riaditeľku úradu o úvod k materiálu, dovoľte, aby som medzi nami privítal pána Martina Fedora 

a pána Františka Pallera z Cambridge, tí sú vzadu, ďalej pani Zuzanu Zacharovú, pána 

Martina Paška a pána Vladimíra Haina za design factory a zároveň pána Pavla Orlovského, 

riaditeľa Zariadenia sociálnych služieb ROSA,  pána Eduarda Fila, riaditeľa Odborného učilišťa 

a pani Adrianu Dostálovú, riaditeľku Spojenej školy na Dúbravskej ceste. Všetky spomínané 

zariadenia sú a naďalej zostanú súčasťou areálu na Patrónke. Poprosím pani riaditeľku 

Mešťan, aby nám tento materiál uviedla. 

 

Patrícia Mešťan  

 

Ďakujem veľmi pekne pán predseda, ďakujem za slovo. Vážené pani poslankyne, vážení páni 

poslanci, v uznesení zastupiteľstva v decembri 2020 bol schválený zámer vybudovania 

moderného sociálno-kultúrno-vzdelávacieho centra Bratislavského samosprávneho kraja 

v areáli Patrónky. Týmto uznesením bola zároveň úradu uložená úloha predložiť vám v druhej 

fáze materiál, ktorý už podrobne rozdeľuje územie medzi jednotlivých partnerov a definuje 

princípy, zásady a podmienky vzájomného fungovania všetkých subjektov v tomto areáli. 

V tejto súvislosti vám preto na tomto zastupiteľstve prednášame návrh konkrétneho riešenia 

vrátane uvedenia jednotlivých podmienok, ako čo možno v najvyššej možnej miere zachovať 

kontrolu BSK, čo je pre nás teda veľmi dôležité v rámci tohto daného územia a zabezpečiť tak 

jeho rozvoj smerom, ktorý sme si stanovili. Jedná sa o ambiciózny projekt vďaka ktorému by 



mohol v rámci areálu Patrónky vyrásť zmysluplný priestor pre obyvateľov kraja. Uskutočnenie 

takejto zmeny je však nad rámec našich možností a preto som rada, že sa nám podarilo nájsť 

záujemcov na široké a zmysluplné partnerstvo. Všetky zúčastnené subjekty si v tomto areáli 

nájdu svoje miesto a čo je najdôležitejšie, nájdu aj spoločné aktivity, ktoré sa navzájom 

prelínajú a dopĺňajú. Podstatnou časťou celého projektu je podpora fungovania nášho 

zariadenia ZSS Rosa a škôl, ktoré sa v areáli nachádzajú. Pre ďalšie detaily poprosím mojich 

kolegov, pani riaditeľku Barboru Lukáčovú, vedúceho investičného oddelenia Tomáša Líšku 

a môjho zástupcu Emila Pavlíka a pána Radovana Pinku, aby vám vysvetlili ďalšie detaily 

ohľadom projektu. Ďakujem za podporu tohto materiálu.  

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Odovzdávam slovo pani Barbore Lukáčovej. 

 

Barbora Lukáčová 

 

Srdečne pozdravujem všetkých. Ja nebudem predstavovať už celý materiál tak, ako ste už boli 

zvyknutí teda či už pri ideovom zámere alebo pri spoločnej komisii. Pozastavím sa alebo 

respektíve odprezentujem časti výstupov a časti záväzkov, ktoré vznikli či už pri spoločných 

rokovaniach alebo aj potom zo záväzkovosti, to čo už naznačila aj pani riaditeľka 

z decembrového zastupiteľstva. Je zrejmé, že areál slúži na tri segmenty. Na sociálnu oblasť, 

ktorá je pre nás najdôležitejšia vo vzťahu k nášmu vlastnému zariadeniu a zvýšenia jeho 

kvality poskytovaných služieb. Oblasť školskú, oblasť kultúrnu a samozrejme aj oblasť pre 

širokú verejnosť. Čiže poďme sa pozrieť na to za akých okolností vôbec bola schopná DSS 

Rosa a ochotná vstúpiť do predmetného projektu. Je to vyjadrené aj v podstate písomne 

zadefinované v časti memoranda a samozrejme aj v dôvodovej správe, ale veľmi rýchlo to 

prebehnem, pretože to sa potom stáva, alebo ten obsah je potom preklenutý aj do uznesenia 

a v časti odpredajov, v časti prenájmov a v konečnom dôsledku záväzkov a časového 

harmonogramu, ktorý odprezentuje kolega Pavlík. Sociálna oblasť, to znamená, že nám ide 

o bezbariérovosť všetkých plôch, ktoré sa na území celého areálu nachádzajú a to tak, aby 

naozaj aj v zmysle inklúzie naši klienti sa mohli kdekoľvek, akokoľvek dostať. Je to nesmierne 

dôležité pre ich presuny, pre využívanie všetkých segmentov areálu. Či už teda 

voľnočasových, rehabilitačných alebo vzdelávacích. Revitalizácia detského ihriska, osadenie 

nových rehabilitačných prvkov, to v podstate je v nadväznosti na tú prvú časť. Dneska tam 

máme ihrisko, ktoré v istej miere napriek maximálnej snahe zariadenia je devalvované, 

potrebujeme rekonštruovať a samozrejme je to bežné detské ihrisko, ale to ihrisko naozaj slúži 

na rehabilitačné účely. Revitalizácia existujúcej zelene parku, výsadba novej spolu 

s vyvýšenými záhonmi. Samotné to územie parku slúži na jednak vzdelávaciu, rehabilitačnú 

činnosť ale v prvom rade sa tam budú prepájať aktivity DSS Rose a odborného učilišťa práve 

preto, že odborné učilište má aj takýto segment zamerania, vzdelávania na sadovníctvo. 

Jazdiarne, stajne, zázemie pre hipoterapiu. Veľká vec. Viete, že zariadenie pôvodne 

prevádzkovalo takúto aktivitu, bola však vysoko by som to povedala finančne náročná a hlavne 

nemala dostatočné technické zázemie, čiže vzniká v časti pri klasickom areáli v DSS Rosa 

veľké centrum hipoterapie, ktoré potom budete mať možnosť vidieť aj vo vizuálnej podobe. 

Rovnako sa zaoberáme požiadavkami DSS Rosa v oblasti animoterapie, čiže sa zveľadí, 

rozšíri, zrekonštruuje aj priestor pre mini farmu, ktorá tam už dneska je umiestnená. 

Rekonštrukcia rehabilitačnej budovy, zázemie pre rozvoj terapie. Jedna celá budova, ktorá 

rovnako vám bude znázornená, dneska v podstate tá historická budova bude slúžiť práve pre 



terapiu našej DSS Rosy. Obnovené, ucelené zázemie pre výučbu a rehabilitáciu žiakov 

špeciálnej základnej a praktickej školy. Tým, že je to základná, domovská, vzdelávacia 

inštitúcia pre našich klientov vždy to bola absolútna požiadavka aj zo strany DSS Rosa ale aj 

z praktickej školy, aby praktická škola napriek tomu, že nie sme jej zriaďovateľom mohla 

existovať v tomto areáli. Presúva sa do nazvime to najnovšej novostavby, ktorá tam je DSS 

Rosa. Rovnako požiadavka zo strany zastupiteľstva, ktorá v podstate bola jednomyseľne 

schválená bolo vybudovanie a vytvorenie zázemia pre odborné učilište po v podstate 

polročnom riešení z architektonického hľadiska, majetkoprávneho hľadiska, ale aj logického 

hľadiska najvhodnejšieho umiestnenia. Po rokovaní so štatutárom Odborného učilišťa boli 

vybrané tie prvé, my im hovoríme pracovne mýtne domčeky, ktoré boli zrekonštruované 

prostredníctvom moncef financií zo strany vyššieho územného celku a je zrekonštruovaná 

strecha, obvodový plášť a okná s tým, že sme rovnako doplnili aj na žiadosť poslancov túto 

časť v podstate do fkového uznesenia, ktoré máte pred sebou. Čiže tam už vidíte záväzok vo 

vzťahu odborného učilišťa a technického alebo teda priestorového zázemia. Školská oblasť. 

Vznikne nová školská infraštruktúra zo strany investora, ale aj pre nás je to nesmierne dôležité, 

že budú zakomponované historické budovy do využívania či už prostredníctvom zázemia 

alebo dokonca telocvične a spoločenskej miestnosti. Kultúrna oblasť. Viete, že tá časť, ktorá 

je naviazaná a teraz hovorím iba priestorovo od Kauflandu bude pre verejnosť, bude vytvorené 

tam verejné zázemie v zmysle verejného priestranstva, zeleného priestranstva, ale aj 

s pripomenutím v podstate udalostí počas 2. svetovej vojny a krátko po nej. Čiže hovorím, 

spomienka na odsun židovského obyvateľstva, ale aj nemeckého a maďarského. A posledný 

ten segment, ktorým sa zaoberáme. Ešte pardon k tej kultúre je pre nás nesmierne dôležitý aj 

partner design factory, ktorý má svoje prepojenie na našu ŠUP-ku ako odborné zázemie, 

zázemie technické, ale aj mentorské. Posledná oblasť je šport a relax. Nielen všetky tie verejné 

plochy, ktoré som spomínala v zelenom segmente, ale pre nás je dôležité vybudovanie ihriska 

s viacerými multifunkčnými plochami tak, aby vedelo obhospodáriť požiadavky všetkých 

školských zariadení, ktoré sa v areáli nachádza a rovnako aj širokého obyvateľstva. To sú 

záväzky premietnuté do výstupov a v konečnom dôsledku tie, ktoré sa potom prelínajú na 

právne vzťahy. Poslednou našou úlohou bolo predostrieť harmonogram. Keďže sme už 

v stupni projektového zámeru, vieme ten harmonogram popísať nasledovnými míľnikmi. 

Odrážame sa vo chvíli, kedy dostaneme dôveru práve na tomto zastupiteľstve ísť ďalej. 

Vypracuje sa pre nás dôležitý míľnik, dokumentácia pre územné rozhodnutie, vydanie 

a schválenie, právoplatné úrko očakávame v júni 2022, čiže o rok. Potom si môžeme povedať 

míľnik, ktorý sa týka odštartovania vo vzťahu k investíciám, či už teda búracích prác, ale aj 

výstavných prác, október 2022. Získanie právoplatného stavebného povolenia, jún 2023. No 

a otvorenie centra predpokladáme september 2025. Toľko z mojej strany vo vzťahu 

k záväzkom, ktoré vznikli v decembri tak, ako ich definovalo zastupiteľstvo, ako požiadavky, 

ktoré mali byť dopracované do projektového zámeru. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ešte odovzdám slovo pánovi Emilovi Pavlíkovi. Nech sa páči Emil. 

 

Emil Pavlík 

 

Ďakujem pekne za slovo. Počujeme sa? Dobrý deň prajem. Vážené pani poslankyne, vážení 

páni poslanci, tak ako ste mohli počuť na spoločnej komisii zhrnuté v materiáli ako aj 

v úvodnom slove pani riaditeľky Lukáčovej bola vám priblížená celá idea projektu koncepčnej 



zmeny areálu Patrónky na nové, moderné sociálno-kultúrno-vzdelávacie centrum. Práve 

v záujme zabezpečenia všetkých pomenovaných cieľov projektu a čo možno najväčšieho 

dosahu BSK nad aktivitou spolupracujúcich partnerov v tomto území sme navrhli zmluvný 

konštrukt právnych vzťahov, ktorých pravidlá a nosné podmienky máte obsiahnuté v návrhu 

uznesenia. Najskôr k pozemkom. V záujme udržania kontroly  kraja nad aktivitou území sme 

vyhodnotili ako najvýhodnejšie poskytnúť partnerom dotknuté pozemky do nájmu s možnosťou 

budúceho odkupu najskôr po uplynutí doby 15-tich rokoch. Počas tejto doby by malo aj 

v zmysle harmonogramu prác dôjsť v rámci areálu ku kompletnej realizácií celého 

odprezentovaného projektu podľa stanovených pravidiel a mantinelov, pričom v každej fáze 

realizácie máme zabezpečenú dostatočnú možnú intervenciu pre prípad, ak by partneri porušili 

stanovené podmienky, neplnili lehoty a tak ďalej. Našim záujmom a prioritným záujmom je 

jednak zabezpečenie, aby partneri v rámci priestoru, ktorí im poskytujeme vybudovali to, na 

čom sme sa spoločne dohodli a čo ste tu mali odprezentované a zároveň aby partneri uvedené 

ciele plnili v stanovených lehotách a plnili pritom všetky podmienky, ktoré boli definované 

a ktoré máte definované v rámci uznesenia. Záujmom je samozrejme aj to, aby sme predišli 

prípadu, kedy by v rámci daného územia nebolo zo strany partnerov zrealizované nič. Všetky 

jednotlivé prípady, ktoré môžu v budúcnosti nastať máme pokryté rôznymi formami sankcií 

a tou najtvrdšou je samozrejme možnosť ukončenia všetkých zmluvných vzťahov a prebratie 

areálu späť pod kontrolu BSK. S tým súvisia aj rôzne finančné postihy pre našich partnerov 

zabezpečené vysokou bankovou zárukou do výšky 32 miliónov euro. Znova všetko za účelom 

tým, aby sme v prípade toho najhoršieho scenára mohli areál prevziať späť efektívne pod našu 

kontrolu. K stavbám. Čo sa týka stavieb, nakoľko partneri projektu a hlavne Cambridge 

uvažujú s otváraním väčšiny existujúcich budov, navrhujeme zrealizovať ich odpredaj 

štandardnou formou cez kúpne zmluvy. Všetky budovy navrhujeme odpredať za ceny 

stanovené znaleckým posudkom s výnimkou troch budov. Je to budova unimobuniek, 

priľahlých garáží. Tí, ktorí ste boli s nami na osobnej obhliadke viete o ktorých budovách sa 

bavíme. Navrhujeme práve kvôli tomu, že tieto budovy majú absolútne nevyhovujúci technický 

stav a sú de facto neužívania schopné. Zmluvy na predaj budov ako aj predaj pozemkov pre 

Cambridge sa však aktivujú až potom, ako partneri projektu a prioritne Cambridge poskytne 

a zrealizuje pre BSK všetky záväzky, ktoré vám už aj kolegyňa Barborka Lukáčová 

prezentovala viacnásobne. Tieto záväzky v prvej fáze musia dosahovať minimálne sumu pól 

milióna euro. Sú to záväzky súvisiace s rekonštrukciou budovy DSS Rosa, na účel umiestnené 

školy a praktického vyučovania. Sú to záväzky súvisiace s vybudovaním koniarne, na účel 

hipoterapie a rekonštrukcie priľahlej budovy na účely zriadenia rehabilitačného strediska. 

Partnerov zároveň zaväzujeme aj k výstavbe a revitalizácií spoločných priestorov, 

k vybudovaniu infraštruktúry vrátane tej dopravnej, osvetlenia a potrebných nových 

dopravných vstupov do územia, pričom v tejto časti sú povinní kryť tretiny všetkých nákladov. 

Zároveň partnera Cambridge zaväzujeme povinnosťou výstavby veľkého multifunkčného 

ihriska pre BSK, pričom v tomto prípade sú povinní preinvestovať minimálne sumu 

600 000 eur a následným bezodplatným prevodom tejto stavby do majetku BSK. Samozrejme 

aj táto povinnosť alebo jej splnenie je viazané viacerými sankciami, v tomto prípade 

možnosťou ukončenia všetkých zmlúv a zároveň čerpaním finančných sankcií z bankovej 

záruky, ktorú som spomínal. Upozorňujem na fakt, že všetky projektové dokumentácie 

k jednotlivým častiam projektu, ktoré sa týkajú BSK podliehajú prioritnému 

a predchádzajúcemu schváleniu zo strany BSK. Znova aj v tomto prípade partnerov limitujeme 

a to tým, že všetky projektové dokumentácie musia predložiť najneskôr do 12 mesiacov. 

Znova, ak bude uvedená povinnosť porušená, nastupujú zmluvné sankcie. Okrajovo 

spomeniem, že v prospech Cambridge v časti B.3 uznesenia navrhujeme schváliť aj prenájom 



pozemkov za 1 euro. Upozorňujem však na fakt, to sú len pozemky, ktoré potrebuje Cambridge 

na to, aby zrealizoval stavebné práce pre nás v okolí DSS Rosa. Tieto pozemky im dávame 

kvôli tomu, aby mali právny vzťah k týmto pozemkom a mohli v prípade potreby v rámci 

stavebného konania tento právny vzťah deklarovať. Samozrejme po ukončení a odovzdaní 

týchto stavebných práce zrealizovaných v prvej fáze nájom týchto pozemkov skončí. 

Samozrejme pre partnerov v rámci projektu navrhujeme zriadiť aj vecné bremená na právo 

prechodu prejazdu v rámci územia a umiestnenia inžinierskych sietí za odplatu stanovenú 

znaleckým posudkom, pričom tá bude stanovená potom podľa skutočného záberu pozemkov. 

Ako som už spomínal vo všetkých realizačných fázach projektu máme zabezpečené možné 

ukončenie zmluvných vzťahov a čerpanie vysokej bankovej záruky. Nebudem zachádzať do 

nejakých detailov. Samozrejme v rámci diskusie rád vysvetlím potom konkrétne podrobnosti. 

Rád by som teraz zhrnul, že teda tou prioritnou ideou bolo udržať čo najväčšiu kontrolu BSK 

a možnú intervenciu v rámci realizácie projektu v každom jeho jednotlivom vývojom štádiu. 

Teraz by som kontinuálne prešiel k tej finančnej stránke partnerstva. Osobitne v rámci 

materiálu na predposlednej strane dôvodovej správy máte zhrnuté finančné aspekty ku 

Cambridge a zároveň k design factory. Začnem Cambridge. To finančné vyjadrenie vzťahu je 

tam napísané cez naše príjmy a výdavky, aby to bolo čo najľahšie pochopiteľné. Naše príjmy 

z tohto partnerstva definujeme ako príjmy z predaja budov. Je to príjem vo výške 

1 188 592 eur. Zároveň je to odplata za pozemky. Je to celkovo suma 4 770 204 eur. Následne 

stavebné a rekonštrukčné práce, ktoré pre nás musí Cambridge vykonať prioritne, to je suma 

minimálne 500 000 eur a zároveň stavebné a rekonštrukčné práce na multifunkčnom ihrisku. 

Tu zarátavam v úvodzovkách ako benefit pre nás len sumu 360 000 eur napriek tomu, že sú 

tam povinne investovať 600 000 a to kvôli tomu, že to ihrisko budú v nejakej časti využívať aj 

oni. Spolu sa teda bavíme o celkovom príjme 6 818 796 eur od ktorého odpočítavame jediný 

vstup BSK v rámci tohto partnerstva a to je vstup v súvislosti s podielom na búracích prácach. 

Je to suma maximálne vo výške 1 230 000 eur. V rámci celkovej kalkulácie, teda týchto príjmov 

a výdavkov v tomto partnerstve sa dostávame na celkový príjem BSK 5 588 796 eur. 

Samozrejme sme si na porovnanie preverili alternatívu predaja pozemkov za trhovú cenu 

a v prípade ich využitia na daný účel, čiže školstvo alebo vzdelávanie. Na základe odborného 

stanoviska bolo zistené, že pri predpokladanej revitalizácií pozemku, zbúraní potrebných 

budov a vybudovaní konkrétnej potrebnej infraštruktúry sa bude trhová cena pohybovať 

v rozmedzí 350 až 425 eur na meter štvorcový. Keď to kapitalizujeme do celých čísel, bavíme 

sa o sume možného príjmu z priameho predaja 4,3 až 5,2 milióna euro. To je však predajná 

hodnota týchto pozemkov v prípade už ich upravenia na tento účel. Toto upravenie minimálne 

zahŕňa sumu búracích prác, ktorá v celkovej sume predstavuje výšku 2 068 000 eur. Keď 

dáme tieto sumy do pomeru vychádza čistý zisk v úvodzovkách 3,2 milióna euro. Ešte raz 

pripomínam, že v našom variante, ktorý je predkladaný je ten príjem vo výške 5,5 milióna euro, 

čiže rozdiel cca 2,4 milióna eura v prospech predkladanej varianty. Na to, aby sme z priameho 

predaja týchto pozemkov dosiahli porovnateľný príjem ako príjem z navrhovanej alternatívy by 

sme tieto pozemky museli predávať za sumu 610 eur na meter štvorcový. Samozrejme sme si 

porovnali ale ďalšiu alternatívu a to bol predaj za znaleckú cenu všetkých pozemkov a budov. 

Tam, keď to dáme do pomeru, tak sme v rámci predkladanej varianty v pluse o 864 000 eur 

naviac oproti priamemu predaju. Samozrejme okrem finančných výhod tejto alternatívy, ktorú 

predkladáme je ďalšia výhoda oproti možnej alternatíve priameho predaja, samozrejme to, že 

máme nad územím riadnu kontrolu o ktorej som teda mal pred chvíľočkou prednes a ktorú 

budeme celých 15 rokov samozrejme využívať a budeme môcť mať reálny a podotýkam reálny 

dosah na to, čo sa v danom území bude robiť a na to, aby sa tam robilo to, čo si tu teraz dúfam 

schválime. Čo sa týka design factory tam je ten vzťah obdobný. Finančné vyjadrenie znova 



máte v rámci materiálu uvedené. Nebudem teraz tie čísla ďalej motať. Prípadne radšej na tie 

otázky bližšie zodpoviem, aby sme tu mali v tomto v rámci prehľad. Dám ešte len doplňujúcu 

informáciu. Do uznesenia sme oproti návrhu, ktorý bol predložený na komisii doplnili dve veci. 

Jedna vec a to už bolo avizované na tej komisii je doplnenie uznesenia v poslednej časti, kde 

ukladáme riaditeľke úradu povinnosť uzatvoriť nájomné zmluvy v prospech Odborného učilišťa 

Dúbravská cesta umiestneného v rámci areálu. To je spolupráca s pánom riaditeľom Filom  

ktorej sme rozprávali. My sme tuším deň pred tou komisiou uzatvorili finálne naše rokovania 

a v zmysle toho teda navrhujeme doplniť uznesenie podľa ktorého vám do septembrového 

zastupiteľstva predložíme potom už aj návrh nájomných zmlúv v prospech tohto subjektu. 

Zároveň ja som si spätne ešte raz prehral celú komisiu. Pán Buzáš, vy ste mali na mňa jednu 

otázku. Ospravedlňujem sa, ja som tú prvú časť počul a odpovedal som vám nie úplne na vašu 

otázku. Vy ste sa nás pýtali na to, či máme v rámci návrhu uznesenia alebo celkových 

zmluvných vzťahov zakotvenú možnosť predkupného práva. Nebola tam zakotvená, boli tam 

iné inštitúty, ktoré riešili nejaký spätný prevod, bezodplatný spätný prevod stavieb na BSK ale 

i pozemkov v prípade ak dôjde k porušeniu zmlúv. Zároveň ale sme zaviedli do uznesenia 

povinnosť alebo teda povinnosť BSK do zmlúv zakotviť aj možné predkupne právo do 

budúcnosti v prospech BSK. Čiže pripomienku som si následne potom z toho vášho výstupu 

atrahoval a teda je zapracovaná v rámci materiálu. Teraz už asi nechám priestor na diskusiu. 

Veľmi radi budeme na vaše otázky odpovedať a nech sa páči. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ešte pár slov. Odovzdávam slovo pánovi Liškovi. Nech sa páči Tomáš.  

 

Tomáš Liška 

 

Ďakujem pekne za slovo. Pri poslednom stretnutí na komisií sme dosť detailne predstavili ten 

projekt so všetkými jeho atribútmi s tým, že v tomto okamihu mám za to, že projekt bol 

predstavený dôsledne. Samozrejme akékoľvek otázky v tomto smere sme pripravení 

zodpovedať. Možno len na dôvažok to, čo ešte nepadlo od kolegov, že skutočne sme 

pristupovali veľmi koncepčne a zodpovedne v tom smere, aby sme ten projekt nastavovali 

takým smerom, aby DSS Rosa ako aj ostatné zúčastnené strany boli v absolútnych synergiách 

a v tom priestore detailizované tak, aby skutočne ten život budúcnosti bol kompaktný 

a celistvý. V neposlednom rade sme dbali na to, aby jednak teda bol zachovaný modus 

operandi čo sa týka zelene a koeficientov v tomto prostredí práve zelených plôch. Takisto 

environmentálny aspekt celistvosti sme brali do úvahy. Takže toľko v tomto okamihu. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu. Prvou prihlásenou do rozpravy je pani vicežupanka 

Pätoprstá. Nech sa páči. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Ďakujem. Ja ešte doplním, že máme tu historickú šancu na revitalizáciu brehov Vydrice, 

samozrejme na našom úseku župnom, ale zároveň aj šanca v spolupráci s Hlavným mestom 

a Zoologickou záhradou riešenie aj ďalších častí a samozrejme aj ústia Dunaja a o tých 

environmentálnych prínosoch samozrejme hovorila aj pani riaditeľka, aj pán Liška, čiže ak by 



ste mali otázky, radi vám odpovieme a pevne verím, že všetci, ktorí podporujú práve 

revitalizáciu brehov Vydrice podporia samozrejme aj tento projekt. Je to naozaj historická 

šanca. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Keďže mi monitor prepol na vizualizáciu, poprosím vás, aby ste sa, aha dobre, 

Dušan Pekár. Nech sa páči. 

 

Dušan Pekár 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predsedajúci. Nedá mi nezareagovať na tento materiál ale 

aj na slová pani vicežupanky. Dovoľte, aby som ak teda budem mať trojminútový čas mi 

nebude stačiť, tak pokračujeme ďalšími tromi minútami. Uvediem niekoľko poznámok 

k predkladajúcemu materiálu. Prerokovaním a schválením tohto materiálu a teraz dobre 

počúvajte čo od nás žiadate tí, ktorí predkladáte materiál. Za prvé, máme schváliť koncepčnú 

zmenu usporiadania areálu Patrónka. To sa ešte dá. Za druhé, máme vyhlásiť tento majetok 

za prebytočný a za tretie - okamžite časť tohto novoprebytočného majetku predali zmluvou 

o budúcej zmluve a časť tohto majetku prenajali. A za štvrté, toto všetko zakryli osobitným 

zreteľom. Upozorňujem, že toto je všetko v jednom bode. Osobitný zreteľ, predaj, prenájom, 

schválenie koncepčnej zmluvy, ktorú sme schvaľovali, alebo teda ktorú ten začiatok sme 

schvaľovali niekedy koncom minulého roka. Takto jednoducho chcete predať majetok župy 

vopred vybranému záujemcovi. A teraz niečo o číslach. Hodnota pozemkov určená znalcom 

je 260,55 eura za meter štvorcový. Vy navrhujete cenu 260 eur za meter štvorcový, síce 

povýšenú o 3% ročne, ale bude z tejto ceny odpočítaný celkový nájom, dokonca aj náklady na 

búracie práce, čo môže byť podľa tej predloženej zmluvy až 1 230 000 euro. Týmito dohodami 

sa môže stať, že kúpna cena po pätnástich rokoch nájmu môže byť dokonca nižšia, ako vami 

navrhovaná cena 260 eur za meter štvorcový. Je to len teória, ale o 15 rokov som počítal 

budem mať približne 75 rokov ak dožijem, takže môže sa stať to, čo som teraz popísal. Teraz 

k nájmu. Cena nájmu pozemkov je 17,37 eur za meter štvorcový a rok, ale do právoplatnosti 

vydaného stavebného povolenia je to len jedno euro za celý predmet nájmu. Tí, čo ste 

poslancami mestského zastupiteľstva viete, že toto platilo kedysi v minulosti a teraz mesto 

vyrubuje normálny komerčný nájom. Tak tomu sa hovorí obchod storočia, niektorí tomuto 

hovoria aj good job. V materiáli dobre hovoríte, že ide o vstupnú bránu do hlavného mesta. Aj 

preto si myslím, že takto ľahko a nevýhodne sa samosprávny kraj chce zbaviť tohto územia 

a je to mierne povedané nezodpovedné. A to som nespomenul naše zariadenie sociálnych 

služieb Rosa, ktoré tam roky pôsobí, zvyšujúcu sa potrebu sociálnych služieb, školstva, 

nájomného bývania a v neposlednom rade aj ochrana povodia Vydrice. To, čo spomínala pani 

vicežupanka. Myslím, že to sa dá aj iným spôsobom ako predať pozemok súkromnému 

invstorovi, ktorý nám tam zalepí možno oči tým, že revitalizuje Vydricu. Nebudem citovať 

Zákon číslo 446/2001 Zbierky zákonov o majetku VÚC, ani to, čo je to osobitný zreteľ. 

Zdôvodnenie osobitného zreteľa v tomto materiáli je tak vágne, že ho nemôžete použiť ako 

argument pre budúci predaj Patrónky. Druhý dôvod porušenia zákona podľa môjho názoru je 

nedodržanie zákonnej lehoty zverejnenia materiálu. Zákon hovorí o 15 dňovej lehote, ale 

finálnu verziu materiálu sme dostali mailom v utorok 8. júna, 15 hodín 17 minút a v tento deň 

bol aj materiál zverejnený na webovej stránke župy. Preto vás žiadam pán predseda, aby ste 

tento materiál stiahli. V súčasnosti sa aj pre Bratislavský kraj konečne otvorila možnosť čerpať 

financie z Európskej únie, poďme radšej touto cestou a nezbavujme sa takto ľahkovážne 



dôležitého a vzácneho majetku. Jeden praktický prípad hospodárneho nakladania ale 

s majetkom súkromnej firmy. Ide o prevod vlastníckeho parkoviska na Štrkoveckom jazere. 

Mestská časť si dala urobiť súdno-znalecký posudok na hodnotu tohto pozemku, ktorú vyčíslil 

súdny znalec približne a pól milióna eur. Druhý znalecký posudok, ktorý si dal urobiť majiteľ 

pozemku stanovil cenu 1,2 milióna eur, to sú približné hodnoty. nakoniec sa prevod uskutočnil 

za cenu 2,2 milióna eur v prospech súkromnej firmy. Naozaj tomuto sa hovorí hospodárne 

nakladanie s majetkom. A záverečná poznámka. V úvodných slovách, ktoré ste na úvod 

povedali ste zvýraznili výraz aby sme to mali pod kontrolou. Určite dobre viete, že sa to dá 

realizovať aj formou nazývanou právo stavby. To znamená dlhodobý prenájom pozemku na 

99 rokov s právom investora vybudovať a užívať nehnuteľnosti podľa dohodnutej funkcie 

v dohodnutom období. Preto ešte raz vás prosím, aby ste tento materiál stiahli, dali 

prepracovať, aby to bolo v záujme župy, župných poslancov tých, ktorí s týmto nesúhlasíme 

ale aj obyvateľov samosprávneho kraja. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem za názor pán poslanec. Materiál určite nestiahneme. Napracovali sme sa na ňom 

veľmi dlho, ja a moji kolegovia. A odovzdám slovo pánovi Pavlíkovi, aby reagoval na vaše 

otázky. Pardon, ešte s faktickou poznámkou pán poslanec Chren, nech sa páči.  

 

Martin Chren 

 

Ďakujem veľmi pekne. Zareagujem len veľmi jednoducho pán župan, pretože dúfam, že tento 

materiál nestiahnete. Chápem, že táto spolupráca, ktorá sa rodila veľmi dlho nie je úplne 

tradičná, ale je to spolupráca, ktorá nás posunie vpred. A v príspevku môjho predrečníka sa 

zrazili dva svety. Jeden svet ľudí, ktorí o všetkom hovoria ako sa to má urobiť lepšie, ale nie 

sú za nimi žiadne výsledky a nikdy nič  nedokázali urobiť pre to, aby zlepšili náš svet a potom 

druhý svet, ktorý nás posúva dopredu a naozaj veci zlepšuje. Takže držím vám veľmi palce 

a dúfam, že naozaj nestiahnete tento materiál. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Pán Pavlík Emil, nech sa páči. 

 

Emil Pavlík  

 

Ďakujem pekne pán predseda. Mám urobených tuším 5 poznámok od vystúpenia pána 

poslanca Pekára, tak postupne ich budem prechádzať. Tá najzávažnejšia, ktorú ste teraz 

spomenuli, údajne nebol zverejnený zámer po dobu 15 dní. Pán poslanec, zámer visí od dňa 

26.5. na internetovej stránke BSK a zároveň úradnej tabuli. Zámer zverejnený bol. Zámer 

a materiál na rokovanie zastupiteľstva sú dve rozdielne veci. V zmysle platnej legislatívy 

zverejňuje v rámci zámeru, tam to ani legislatíva moc neupravuje, ale v rámci nejakých 

zaužívaných postupov sa zverejňuje najmä to, čo sa prenajíma a komu. Zámer v rámci 

zákonne povinných náležitostí zverejnený bol a podotýkam ešte raz, viac ako po lehotu 15 dní. 

Čiže k porušeniu zákona v tomto prípade absolútne dôjsť nemohlo. Ešte raz podotýkam, 

doručenie materiálu na rokovanie zastupiteľstva je iná vec, ako zverejnenie zámeru. Vytýkate 

teda, že, alebo teda poupravím jednu vec. Pracujete so sumou nájmu 260,55 eura na meter 

štvorcový, čo je znalecká hodnota, prípadne 17,33 eura. 260,55 eura na meter štvorcový, 



celková tá hodnota tá pozemku. To nemôžeme dávať nájom za rok, lebo potom by ten 

pozemok stál za 15 rokov ak sa nemýlim 15 krát 3, tak to máme 45 miliónov eur, čiže ten 

nájom, alebo tá cena pozemku je rozbitá do 15tich rokov nájmu. Preto 17,33 eura na meter, 

lebo dokopy to dáva 260,55, čo je znalecká hodnota. Avšak my neprenajímame tento majetok 

za znaleckú hodnotu. V rámci materiálu máte kapitalizovaný celkový nájom, alebo len nájom 

v sume 448 eur na meter štvorcový a ako som vám prezentoval v mojom úvodnom slove, tá 

vyjadriteľná suma toho, čo získame za tento areál je v sume 610 eur na meter štvorcový. 

Nechceli ste citovať zákon 446 ohľadom definície osobitného zreteľa, no to je dobré, lebo tam 

ten osobitný zreteľ definovaný neni. Lebo legálna definícia osobitného zreteľa neexistuje. 

Osobitný zreteľ práve kvôli tomu, že to je strašne všeobecné slovo je práve ponechaný na to, 

aby sa odôvodnil a následne schválil v tom zastupiteľstve, ktoré daný úkon schvaľuje. Máme 

samozrejme povinnosť osobitný zreteľ odôvodniť a to odôvodnenie sa v materiáli nachádza. 

Máme tam de facto dve roviny odôvodnenia. Jedno je finančné odôvodnenie, ktoré sme 

spomínali vo forme finančného prínosu oproti iným prípadným použiteľným variantám a druhý 

prínos, ktorým odôvodnime osobitný zreteľ, ten obsahový a ten vám pani Lukáčová 

prezentovala najmä na komisii, teraz vo svojom úvodnom slove a zároveň sme vám ho 

prezentovali aj na osobnej obhliadke v rámci areálu. Tým myslím najmä prínosy pre našu DSS 

a pre školy v rámci areálu, ako aj pre verejnosť, ktorej sa tento areál v budúcnosti môže aj 

vďaka partnerom a ich investíciám, významným investíciám otvoriť. Ešte potom bol tam jeden 

dotaz a síce, že v rámci jedného uznesenia nesmieme vyhlasovať majetok za prebytočný 

a zároveň ho predávať. Pán poslanec, takýto postup máme zaužívaný predpokladám pri 

väčšine materiálov v rámci ktorých cez osobitný zreteľ schvaľujeme predaj majetku 

a v žiadnom právnom predpise takýto postup nie je zakázaný. To je pre mňa ako právnika 

smerodajné. Mám tu požiadavku, aby som vám ešte raz zhrnul tie finančné aspekty, lebo aby 

to bolo zrozumiteľné, tak to ešte raz zopakujem. Nájom, alebo teda hodnota pozemku podľa 

znaleckého posudku bola určená na 260,55 eur na meter štvorcový. Bola znalecky 

ohodnotená aj cena všetkých budov. Keď dáme dokopy cenu všetkých budov, znaleckú cenu 

všetkých budov a znaleckú cenu všetkých pozemkov, teraz sa bavíme o území pre Cambridge 

a budovy pre Cambridge, tak sme oproti našej variante, nami ponúkanej variante v mínuse 

864 000 eur. Inak povedané, nami predkladaná varianta je oproti znaleckej hodnote 

nadhodnotená o 864 000 eur. Zároveň ja som vášmu klubu pán Pekár posielal do e-mailu na 

žiadosť pani Hudákovej vyčíslenie všetkých možných prípustných variant, alebo teda tých 

reálnych variant riešenia ako naložiť s daným areálom a v prípade varianty priameho predaja 

pozemku za trhovú cenu, na to, aby sme dosiahli pri tejto variante porovnateľný príjem, ako 

dosahujeme pri nami navrhovanej variante sa bavíme o predaji za 610 eura na meter 

štvorcový. Podotýkam ešte raz, nie za 260,55 eur na meter štvorcový, ale 610 eur na meter 

štvorcový je ekvivalentná cena, ktorú od partnerov v rámci projektu získavame 

prostredníctvom všetkých vymenovaných benefitov. Nájom, odpredaj, práce pre DSS Rosu 

a vybudovanie multifunkčného ihriska. Do tejto ceny sme ešte nezapočítali všetky náklady, 

ktoré budú musieť vynaložiť partneri na vybudovanie spoločných priestorov, infraštruktúry 

dopravnej, osvetlenia a všetkých ďalších náležitostí, ktoré budú potrebné, aby boli na 

revitalizáciu spoločných priestorov vynaložené. Tieto náklady hradia vo výške dvoch tretín. 

Tieto sme do tejto kalkulácie nezahŕňali. Tieto by ju samozrejme ešte povýšili. Avšak len pri 

týchto základných teraz vyčísliteľných benefitoch a všetkých príjmoch BSK sme na sume 

610 eur na meter štvorcový. Ďakujem pekne. 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. S faktickou pán poslanec Pekár. Nech sa páči. 

 

Dušan Pekár 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Z usmernenia Ministerstva financií, kde sa píše, tak prečítam 

jeden odsek: „Obec je povinná zverejniť okrem zámeru predať svoj majetok aj spôsob jeho 

predaja. Keďže zámer predať majetok obce a spôsob jeho predaja musia byť zverejnené 

súčasne, obec by mala zverejniť svoj zámer prenechať majetok obce až po rozhodnutí 

obecného zastupiteľstva o spôsobe jeho predaja.“ Myslím si, že keď finálny materiál s číslami 

bol zverejnený 8. júna, takže nebol v tom máji, čo vy hovoríte zverejnený presný materiál, ako 

budeme predávať. To, ako budeme predávať, že to bude osobitným zreteľom za týchto 

podmienok, za týchto podmienok podčiarkujem bolo zverejnené až 8. júna. Ďakujem.  

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Stručná reakcia Emil Pavlík a potom odovzdám slovo pani poslankyni Hudákovej. 

 

Emil Pavlík 

 

Ďakujem pekne. Pán poslanec zopakujem ešte raz. Aj spôsob predaja tam je uvedený. Spôsob 

je z dôvodu osobitného zreteľa. To je ten spôsob predaja a to sme povinní zverejňovať. 

Zverejňovať sme povinní všetky zámery prevodu majetku spôsobom hodným osobitného 

zreteľa. Všetky náležitosti, ktoré legislatíva vyžaduje na obsah zámeru, ešte raz to zopakujem 

sú v danom zámere obsiahnuté a tento zámer bol zverejnený 26.5. na internetovej stránke 

BSK a na úradnej tabuli BSK tak, ako je to prikázané v príslušných ustanoveniach zákona, 

ktorý ste spomínal. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Pani poslankyňa Hudáková, nech sa páči. 

 

Mária Hudáková 

 

Ďakujem. Takisto podporujem návrh pána poslanca Pekára nateraz stiahnuť tento materiál, 

pretože má niektoré pre mňa neprekonateľné nedokonalosti a problémy, ktoré si robíme do 

budúcnosti. Takže stanovili sme hodnotu majetku na 15 rokov správne? Nedá sa odpovedať, 

pretože nevieme aká cena bude za 15 rokov a vzniknú nám technické problémy. Keď pôjdeme 

dávať návrh vkladu do katastra aké použijeme uznesenie? Z dnešného dňa? No nebudeme 

ho môcť použiť, pretože sa určite zmenia čísla parciel a budeme potrebovať prijať v tom 

pätnástom roku nové uznesenie. V pätnástom roku ceny majetku budú podstatne iné. Takto 

sa dnes vlastne formou záväzku do budúcnosti si spôsobujeme župe, alebo nástupníkovi župy 

problémy. Aké problémy vzniknú v účtovníctve? Kto bude v tom čase niesť zodpovednosť za 

zúčtované manko alebo škodu, ktorá vznikne týmto predajom a my to budeme musieť 

zúčtovať. Dneska možnože je cena tohto majetku ešte stanovená pred nejakými dvadsiatimi 

rokmi a je nejaká nízka, ale keďže máme už znalecký posudok, pri najbližšej inventarizácií 

sme povinní už zaúčtovať sumu 260,55 eur. Za 15 rokov, ako tu aj bolo povedané táto cena 



nebude ani tých 260,55, pretože odčítame tie priebežné náklady a bude nižšia. A v účtovníctve 

nám vznikne manko, tým pádom náš majetok sa poníži. Kto bude za toto zodpovedný? Podľa 

súčasného stavu legislatívy a teda podľa vyjadrenia NKÚ je to štatutár, nie zastupiteľstvo 

a predpokladám, neviem kto bude za 15 rokov županom, že tento človek nebude teda ako 

konateľ alebo štatutár ochotný niečo také predať, pretože sa vystaví teda problémom alebo 

atakom, že spôsobil škodu alebo manko. Takže my dnes si zasievame problém, ktorý vznikne 

o 15 rokov. Väčšine z nás je to jedno, budeme už vtedy na dôchodku, ale myslím si, že toto 

nie je naozaj seriózne. Ďalej, daň z nehnuteľnosti je obyčajne variabilnou zložkou nájmu. My 

máme fixnú zložku, my máme proste nájom stanovený fixne. Budeme naozaj v najbližších 

15 rokov alebo najbližších 5 rokov svedkami veľmi dynamického nárastu cien nehnuteľností 

a aj daní. Takže môže sa stať, že počas tých pätnástich rokov ani tých 17 eur nám nepokryje 

daň z nehnuteľností, ktorú my ako majiteľ budeme platiť. To je ďalšia teda, okrem toho, že 

počas kolaudácie alebo do kolaudácie neplatí sa nájomné a podobné úľavy sú tam. Toto sú 

naozaj ťažké technické problémy, ktoré musíme zobrať v úvahu, pretože si zarábame na 

problém do budúcnosti. Ešte k stanoveniu tej ceny. Bratislavský samosprávny kraj naozaj nie 

je dobrý realiťák. Ani nie je to našou úlohou. Dám vám príklad Strabag. V 2017 nám jednu 

tretinu nehnuteľnosti ponúkala firma Strabag, to je tá budova na Vajnorskej za 325 000 eur. 

Nekúpili sme ju. O dva roky nám už ten istý podiel ponúkala firma Samo za 840 000 eur. 

Predali to pánovi z Číny, ktorý nás oslovil, že si chce kúpiť naše dve tretiny. My sme naše dve 

tretiny predali za 340 000 eur. Za hodnotu, ktorá je 4 krát nižšia ako bola trhová, alebo ako je 

trhová. To isté sa deje aj tu. Keď vidíte cenu 260 eur vám garantujem, že skutočná trhová cena 

za túto nehnuteľnosť je možno tisíc eur. Takže pri rozlohe pozemku 12 000 metrov štvorcových 

je to 12 miliónov. Ďalej či sme sa opýtali vôbec na začiatku ako sme overili nadbytočnosť 

majetku. My máme zásady hospodárenia a nakladania s majetkom vyššieho územného celku. 

Ako sme teda overili, že tento majetok je nadbytočný? Obyčajne máme nejaký zoznam 

nadbytočného majetku zverejnený a tento je proste verejný a ľudia sa môžu na to pozrieť. My 

predávame tento majetok, alebo vyhlasujeme ho za nadbytočný na základe záujmu investora, 

čo tiež nie je v podstate prípustný postup, pretože nesmie byť nadbytočné vyhlásené na 

základe konkrétneho niečieho záujmu. Verejný záujem je v právnej úprave tiež vyjadrený veľmi 

presne, že majetok obce sa má zveľaďovať a zhodnocovať vo svojej celkovej hodnote 

v zásade nezmenšený zachovať. A to slovo nezmenšený má súvis s tou škodou a mankom, 

ktoré určite vznikne v tom pätnástom roku, keď budeme majetok predávať. Ďalej veľmi mi 

chýba v celom materiáli, ako sme naozaj overili, pretože my tu rozhodujeme o niečom čo bude 

za 20 rokov a mali by sme naozaj vizionársky a zodpovedne rozhodovať. Ako sme overili čo 

bude potrebovať región za 15 rokov? Ako sme overili aký bude demografický vývoj, aké budú 

potreby kapacít na špeciálne školstvo? Múdre samosprávy, naozaj múdre samosprávy 

momentálne majetok a pozemky nakupujú. Tie iné ho predávajú. Nie je vhodný čas na takúto 

(slabá zvuková stopa). 

 

Juraj Droba 

 

Pani poslankyňa, prečerpali ste a ešte som vám dal 30 sekúnd navyše. Ďakujem. Nebudem 

sa ani vyjadrovať k tomu, čo hovoríte. Myslím si, že časť z tej kritiky patrila ešte môjmu 

predchodcovi a predchádzajúcemu zastupiteľstvu. Ďalej dúfam, že o 15 rokov taká šikovná 

dáma ako vy nebude ešte na penzii. Dúfam, že budete ďalej pracovať, zveľaďovať Bratislavský 

samosprávny kraj. Za nás poviem, že chceme robiť dobré veci. Nechceme zamýšľať sa nad 

tým čo, ako. Niekedy jednoducho musíte urobiť rozhodnutie ísť vpred. Toto je zámer, chceme 

ísť touto cestou a detaily sa budú postupne dopilovavať tak, aby boli čo najvýhodnejšie pre 



všetkých obyvateľov BSK. Neni to žiadny súkromný kšeft, nič podobné. Je to naozaj verejný 

záujem a dostali sme unikátnu možnosť zveľadiť toto územie. Jednoducho ideme do toho. 

Srdce by mi prasklo, ak by sme to nechali ležať ďalšie 4 roky. Takže preto ideme do toho. 

Poprosím ešte máte faktickú. Nech sa páči, dávam vám faktickú poznámku. 

 

Mária Hudáková 

 

Chcem teda povedať, že za mňa nejaká široká diskusia so zastupiteľstvom, poslancami 

a komisiami neprebehla. A keď dáme hovorím hlavy dokopy, obyčajne vznikne niečo lepšie. 

Ja neni som úplne, že proti tomuto zámeru, ale nie je nastavený správne, preto žiadam o jeho 

stiahnutie tak, aby sme ho urobili lepším a výhodnejším pre župu. Nemám problém to rozdeliť. 

Poviem rovno design factory si viem predstaviť rôzny vzťah napríklad ako Nová Cvernovka 

a tu budeme hľadať iné riešenie, keďže sa jedná o komerčný subjekt a tá cena naozaj nie je 

vôbec, vôbec, vôbec komerčná.  

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. ďalším v rozprave prihláseným je pán poslanec Dvoran. Nech sa páči. 

 

Dušan Dvoran  

 

Ďakujem. No my rozhodujeme dneska aj o tom jak tá Patrónka bude vyzerať za 2 roky. To, čo 

bude všetko ostatné za 15 rokov môže byť kladné aj záporné. Tu sa streli dva názory. Jeden 

názor by som povedal, že to je taký starostovsko-primátorský, je z praxe a vieme, čo sú to 

zdevastované zariadenia a priestory, ktoré spravujeme a ako sa snažíme vstupom investora 

tieto priestory zveľadiť v prospech obcí a miest. Potom je tu tretí sektor, ktorý všetko vidí len 

cez peniaze. Peniaze, peniaze, peniaze, ale ak toto odložíme o 5 rokov, tak budeme mať 

o 5 rokov viacej zdevastovaný ten priestor. A ten priestor je hanba. Ja hovorím, že keby sme 

to aj za euro predali. Ja mám teraz vo Vysokej starú školu, ktorú som aj s pozemkom schopný 

dať za euro, keď príde investor a z toho niečo spraví, lebo je to na hlavnej ceste. To 

zdevastované zariadenie je také, že keby sme mali my tie peniaze, tak to zrevitalizujeme my. 

Ale tá župa tie peniaze mať nebude a ten priestor je treba spraviť pre ľudí. Preto je treba sa 

vždy spojiť s investorom, ktorý je schopný toto preinvestovať a sa proste dohodnúť za akých 

podmienok a tieto podmienky aj všetko sme už toľkokrát preberali, že vlastne dnes čo tu bolo 

povedané už sa nič nemení. Ja dokonca tvrdím, že nie je ani podstatná cena pozemku, ako 

primárna, ja už som to hovoril, dokonca ja až by som ju dal niekde na tretie terciárne miesto 

a o peniazoch pri tomto mať veľké oči by sa nám príliš nevyplatilo. vybudujeme zo 

zdevastovaného priestoru niečo, čo nám nikto už z tohto priestoru neodnesie. Bude to niečo, 

čo bude slúžiť pre obyvateľov a na tých musíme vždy myslieť v prvom rade tak, ako nám to 

hovorí zákon na základe ktorého sme boli sem zvolení. Ja budem hlasovať ZA, lebo ma napĺňa 

tento projekt tým, že chcem dodržať svoj sľub občanom a svojej povinnosti danej mi zo zákona, 

hlasovať pre ľudí. A znovu zopakujem, my dneska rozhodujeme o tom, ako bude Patrónka 

vyzerať za dva roky. Nie aké problémy budú za 15. To by sme nikdy v živote nič nedokázali 

zrevitalizovať a spraviť. Zdravo riskovať je základ dnešnej doby a my musíme to riziko niekedy 

aj niesť na svojich pleciach.  

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. S faktickou pani poslankyňa Hudáková na pána poslanca Dvorana. Nech sa páči. 

 

Mária Hudáková 

 

Chcela by som reagovať na poslanca Dvorana. Len mu chcem teda dať do pozornosti, že teraz 

župa má prebytok 21,8 miliónov plus 4,5 miliónov nedočerpaných prostriedkov z Ministerstva 

financií, ďalších 30 miliónov podpísaných úverov, ktoré nie sme schopní čerpať a umiestniť. 

Má možnosti z fondov Európskej únie presne tak, ako budeme robiť Petržalku. To, že si za 

15 rokov nikto tieto veci neodnesie, tu by som polemizovala. My za 15 rokov keď to predáme 

nebudeme mať možnosť kontroly nad týmto územím. Nikto nám nezaručí, že z tej priemyselnej 

budovy nevznikne nočný diskoklub a zo školy kongresové centrum. Chápete? Na západe 

samosprávy a štát pozemky nepredáva. Nie sú jednoducho na predaj. Dáva ich do dlhodobých 

prenájmov. My stále keďže sme takých pár rokov dozadu za týmito ľuďmi, stále predávame. 

A ešte okrem toho vo veľmi nevhodnom čase. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším v rozprave je prihlásený pán poslanec Pomichal. Nech sa páči.  

 

István Pomichal 

 

Vážené zastupiteľstvo dovoľte mi, aby som k tomuto materiálu vyjadril svoju podporu 

a poďakoval všetkým, ktorí tento materiál pripravili. Všetky tie názory, ktoré tu odzneli sú na 

mieste. Ja si myslím, že boli odpovedané a tento materiál jak dôsledne je pripravený a ešte to 

neni všetkým dňom koniec lebo tento materiál bude mať ešte ďalšie a ďalšie strany, ďalšie 

a ďalšie zmluvy pribudnú, pribudne k tomu ešte milión dodávateľsko-odberateľských vzťahov. 

Je to zámer, ktorý je hodný osobitného zreteľa. Ja si myslím, že tie obavy, ktoré sú znesené, 

to je riziko podnikania do určitej miery. Nikto nevie, že ako bude, ale hlavná vec je, čo som 

povedal aj na komisiách, že vznikne vzdelávacie centrum, ktoré skutočne prináša vysoký level. 

Zveľaďujú sa sociálne zariadenia, infraštruktúra, všetko, čo k tomu patrí. Ja si myslím, že ten 

materiál za ten rok, za to covidové obdobie je pripravený tak, že spĺňa tie podmienky aj 

formálne, aj právne a čo sa týka tých obáv, ktoré sú na definovanie osobitného zreteľa. Jediná 

vec, ktorá ešte môže byť ako vylepšenie toho materiálu, že zdôvodnenie osobitného zreteľa, 

ktorý je krásne uvedený v tomto materiáli na poslednej strane, že vzhľadom na uvedené 

informácie o projekte vybudovanie sociálno- kultúrno-vzdelávacieho centra BSK v areáli 

Patrónka je preukázateľné, že nejde o bežný komerčný vzťah medzi vlastníkom pozemkov 

a budov investormi. Rovnako je zrejmé, že investori vytvárajú jednak spoločnú infraštruktúru, 

ktorú využijú partneri projektu a jednak infraštruktúru čisto pre potreby verejných partnerov 

projektu na lepšie plnenie ich vlastných cieľov a kompetencii. Projekt má vysoký štandard 

verejno-súkromného partnerstva, kde v rovnakej miere profitujú na výstupoch projektu verejní 

ako aj súkromní partneri. Pamätajme si na to, že my sme ako BSK pri odovzdávaní majetku 

štátu dostali veľa, veľa, veľa, veľa majetku, aj prebytočných všelijakých a vtedy ešte školstvo 

bolo len komunistické, štátne, prešlo na nás. Od tej doby vznikli nové zákony, ktoré školstvo 

zrovnoprávnili. Vznikali cirkevné školy, súkromné školy, také školy, onaké školy, vyšším 

levelom, nižším levelom a tak ďalej. Toto všetko zapadá. Tak ja si myslím, že jedine keď chcete 

mať v uznesení, predkladateľ kľudne to zdôvodnenie môže dať do uznesenia, lebo je to 



skutočne sociálno-kultúrno- vzdelávací projekt veľmi pekný a ja mu držím palce a žiadam aj 

členov klubu a všetkých vás poslancov, aby ten materiál podporili, aby sme to schválili. 

Ďakujem.  

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pán poslanec Pomichal. Ďalší v rozprave prihlásený je pán poslanec Vlačiky. Nech 

sa páči. 

 

Martin Vlačiky  

 

Ďakujem za slovo. Ja poprosím tiež ak prekročím tie 3 minúty o ten druhý príspevok. 

V mnohom súhlasím s tým, čo povedal pán Pekár, pani Hudáková. Uvedomujem si 

samozrejme, že ten areál je v nevyhovujúcom stave a treba s ním niečo robiť, ale teda mám 

veľké pochybnosti o tom, že či zrovna tento spôsob je ten najsprávnejší. A chcem sa vyjadriť 

k tomu spôsobu ako nám to vlastne je nám predkladane na schválenie, čo bola taká debata 

medzi pánom Pekárom a pánom Pavlíkom. Dovolím si zacitovať zo správy NKÚ o využívaní 

aj finančných prostriedkov a majetku vyšších územných celkov, kde citujem.: „Žiadny zo 

samosprávnych krajov pri prevode svojho nehnuteľného majetku z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa nepostupoval správne v duchu zákona o majetku VÚC, to je dvojkolovým 

systémom. Všetky VÚC vychádzajúc len z úpravy inštitútu osobitného zreteľa a neberúc do 

úvahy jeho súvislosť s výlučnou právomocou zastupiteľstva schvaľovať spôsob prevodu 

nehnuteľného majetku VÚC na jednom zasadnutí svojich zastupiteľstiev schválili tento spôsob 

prevodu a súčasne aj samotný prevod. Logika zákona o majetku VÚC pritom predpokladá 

nasledovný postup pri prevone nehnuteľného majetku samosprávneho kraja z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa. Po prvé schváliť spôsob prevodu v zastupiteľstve. To je schváliť 

nehnuteľný majetok sa bude prevádzať z dôvodu hodného osobitného zreteľa s upozornením, 

že toto schválenie spôsobu prevodu neznamená automatické schválenie samotného prevodu 

nehnuteľného majetku. Po druhé zverejniť zámer, previesť nehnuteľný majetok z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa najmenej na 15 dní pred schvaľovaním prevodu a po tretie až 

vtedy schváliť samotné rozhodnutie o prevode nehnuteľného majetku z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa“ a tak ďalej. Toto podľa mňa nebolo dodržané, preto ja nemôžem dnes 

podporiť tento materiál a teda vyzývam k tomu aj ostatných, pretože nie sme legislatívne 

správne. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Poláchová, nech sa páči. 

 

Lívia Poláchová 

 

Ďakujem za slovo. Ja som sa chcela vyjadriť k tomu. Na komisii sme hovorili o podmienkach 

pre Odborné učilište v areáli Patrónky. Padla taká dohoda, že doplníme do uznesenia tie 

podmienky na ktorých ste sa dohodli vedenie župy a Odborné učilište. Ja som to tam nenašla. 

Našla som iba v bode F ako bod, že bude predložený tento materiál do 30.9., materiál na 

nájom pozemkov a stavieb v prospech nájomcu Odborného učilišťa Bratislava. Tak teraz na 

poslednú chvíľu sa mi nepodarí vymyslieť nejaké doplnenie tohto uznesenia, kde by sme to 

vedeli vyšpecifikovať, tak preto iba veľmi pekne prosím keď tento materiál bude schválený, 



aby dnešný materiál keď bude schválený, aby v budúcnosti sa naozaj toto 30. septembra tam 

doplnilo, doplnili také podmienky dĺžky nájmu, ako aj výšky nájmu a rozsahu nájmu pre 

Odborné učilište s ktorými bude uzrozumený a bude s nimi spokojný aj jedna aj druhá strana. 

Ďakujem veľmi pekne.  

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Uzatváram rozpravu k tomuto bodu. Ešte na záver dám slovo Emilovi 

Pavlíkovi. Nech sa páči. 

 

Emil Pavlík 

 

Dobre, ďakujem. K tomu Odbornému učilišťu pani Poláchová, ako som spomínal my sme mali 

deň pred tou veľkou spoločnou komisiou posedenie s pánom Filom, máme z toho aj písomný 

zápis vyhotovený, vypodpisovaný. Tam sme sa presne dohodli aká bude dĺžka nájmu, že bude 

nejaký rozsah nájmu, definovali sme si nejaké spoločné aktivity ešte nad rámec toho, čo bolo 

pôvodne uvedené. Všetko sme si s pánom Filom odsúhlasili a ako je v uznesení uvedené, 

ukladáte nám úlohu vám to najneskôr do septembra predložiť ako samostatný materiál z toho 

dôvodu, že keď sme sa s pánom Filom dohodli to bolo už v čase, keď sme nemohli stihnúť 

15 - dňový zámer zverejnenia v prospech jeho školy. Preto je to až na septembrové 

zastupiteľstvo, kde už po schválení všetkých finálnych zámerov, rozsahov nájmu, predmetov 

nájmu, ktoré už máme odsúhlasené, vám do materiálu tieto veci premietneme a budete to 

schvaľovať v rámci štandardného postupu. Čiže keby sme dospeli k nejakému finálnemu 

rozhodnutiu skôr, mohlo to byť ešte na tomto materiáli, ale keďže sme mali ešte to finálne 

rokovanie, hovorím to bolo nejakých 9 dní pred zastupiteľstvom, už nebolo možné realizovať 

priamy nájom v tomto materiáli. Ale áno pamätáme na to a preto je tá úloha v tom uznesení 

pre nás uložená. K tomu zámeru pán poslanec Vlačiky, ak sa nemýlil, tak práve toto je materiál, 

ktorý ide dvojkolovým systémom a v decembri sme schvaľovali zámer prenajatia majetku, 

alebo zámer celého koncepčného riešenia tohto areálu a na základe toho uznesenia 

z decembra prvokolového vám v druhom kole, v tomto materiáli predkladáme už konkrétny 

zámer prevodu majetku na konkrétnych partnerov s konkrétnymi podmienkami. Čiže práve 

v tomto prípade mám za to, že sme išli týmto dvojkolovým systémom, ktorý nám aj Najvyšší 

kontrolný úrad odporúča. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ešte s faktickou poznámkou pani poslankyňa Hudáková. Nech sa páči. 

 

Mária Hudáková 

 

Ešte k tým právnym veciam. Máme tam požiadavku na vyjadrenie, alebo stanovisko 

Protimonopolného úradu. Tento určite stanoví, že pomoc je tam vyššia ako 200 000. Tým 

pádom tento proces bude trvať veľmi dlho. Už len to jeho prvé vyjadrenie, čo mám skúsenosti 

trvá obyčajne rok. Preto ako som hovorila, ak by tento projekt bol viacej diskutovaný mohli sme 

ho rozdeliť a nemuseli sme trebárs brzdiť v rozvoji design factory, pretože oni budú musieť 

čakať na to rozhodnutie Protimonopolného úradu túto dlhú dobru, pretože je to všetko 

v jednom uznesení.  

 



Juraj Droba 

 

Dobre. Už rozpravu ukončujem. Ešte úplne posledná reakcia Emil Pavlík dve vety. Nech sa 

páči. 

 

Emil Pavlík 

 

Ďakujem pekne. Pani Hudáková v prvom rade ten Protimonopolný úrad sa bude vyjadrovať aj 

ku Cambridge, aj ku design factory, čiže nebudú čakať na druhého, lebo je to k obidvom 

subjektom a druhá vec, my máme s týmto úradom veľmi dobrú spoluprácu musím povedať, 

sme sa od nich dožadovali viacerých stanovísk a vždy boli v lehote 30 dní. Čiže pevne verím, 

že si zachovajú tento štandard a budeme postupovať aj v našej spolupráci takto a to 

stanovisko budeme mať do konca leta hotové a tým pádom môžeme realizovať celý projekt. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Na záver chcem povedať, že jedného dňa budeme všetci, ktorí tento 

materiál podporia môcť byť hrdí na to, čo tam vznikne. To územie bude krásne. Bolo 

zdevastované posledných 20 rokov. Myslím si, že môžete s kľudným svedomím podporiť to, 

čo sme ako župa navrhli. Pracovali sme na tom naozaj veľmi intenzívne. Mnohí ľudia viac ako 

rok. Ďakujem. Poprosím teraz o prednesenie uznesenia návrhovú komisiu.  Nech sa páči. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujeme pekne. Pán župan, keďže neobdržali žiadne doplňujúce ani pozmeňujúce návrhy, 

dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Poprosím o hlasovanie teraz. Upozorňujem, že je to hlasovanie podľa osobitného 

zreteľa, takže potrebujeme 3/5 všetkých hlasov. Nech sa páči. 

 

Hlasovanie č. 5 

 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 31 poslancov, PROTI boli štyria, zdržali sa piati. 

Uznesenie bolo prijaté. Ukončujem tento bod programu. Prechádzame na bod číslo 3. 

 

Bod č. 3 

 

Návrh Zámeru vybudovania kampusu športu a zdravia Bratislavského samosprávneho kraja 

v Petržalke. Skôr, ako pristúpime k rokovaniu o tomto bode programu, opäť vítam medzi nami 

vzácnych hostí. Osobitne mi dovoľte privítať medzi nami zástupcov našich partnerov, pána 

Miroslava Šatana, z ktorého prítomnosti sa úprimne teším na našom zastupiteľstve. Miro vitaj. 

Taktiež pána Petra Kruľa, výkonného riaditeľa SZĽH a pána Miroslava Laža taktiež zo SZĽH, 

ako aj zástupcov Volejbalového klubu polície pána Petra Nováka, prezidenta VKP a pána 

Tomáša Jenču, generálneho Manažéra VKP, ale taktiež tvorcov konceptu z architektonického 

ateliéru At26, pána architekta Petra Kukučku a pani architektku Zuzanu Vlžákovú. Všetci 

srdečne vitajte medzi nami. Som veľmi rád, že ste tu a teším sa na ďalší konkrétny a dobrý 



bod nášho zastupiteľstva, ktorý bude znamenať vybudovanie nádherného športového areálu 

na území katastrálneho územia, teda Petržalky. Odovzdávam slovo pani riaditeľke úradu, 

Patrícií Mešťan, aby nám materiál uviedla a následne udelíme slovo pani riaditeľke Odboru 

stratégie Barbore Lukáčovej a zástupcovi riaditeľky úradu, pánovi Emilovi Pavlíkovi. Patrícia, 

nech sa páči, máš slovo. 

 

Patrícia Mešťan 

 

Ďakujem pekne pán župan. Budeme sa snažiť tento bod trošku skrátiť, lebo mnohí poslanci 

nám avizujú odchod a tu tiež potrebujeme na odhlasovanie tú 3/5 väčšinu. Takže predmetom 

tohto materiálu je predstavenie zámeru možného využitia nášho areálu nachádzajúceho sa 

v mestskej časti Bratislava – Petržalka. V minulosti už bolo na stole viacero úvah ako s daným 

územím naložiť. Všetky tieto zámery narazili na realitu finančných možností kraja, ako aj 

potenciálnych partnerov. Zodpovedné naloženie s daným územím bolo od začiatku prioritou 

župy a prebehlo mnoho rokovaní s rôznymi partnermi, pričom reálne kontúry tento zámer 

nadobudol potom, ako sme boli oslovení zo strany zástupcov Slovenského zväzu ľadového 

hokeja. Zväz sa na nás obrátil so žiadosťou o spoluprácu pri vybudovaní hokejovej akadémie. 

K tomuto zámeru sa následne pridala aj naša Športová škola a Spojená škola Ostredková, pre 

ktorú tento projekt môže priniesť veľa možností ďalšieho rozvoja. K obsahovej náplni sa na 

záver pridal aj Volejbalový klub polície Bratislava. Po skĺbení činností a vzájomných synergií 

všetkých zúčastnených partnerov sme pripravili hlavné východiská budúcej možnej 

spolupráce, ktorú vám teraz spolu s kolegami predstavíme. Znova v obsadení pani Lukáčová, 

pán Liška, pán Kukučka za architektonické štúdio At26 a samozrejme aj naši zástupcovia 

Slovenského hokejového zväzu, ktorých aj ja vítam a za Volejbalový zväz, alebo prepáčte, aby 

som to, neviem či to správne nazývam, tiež vítam našich hostí. V závere ešte dodám, že 

predmetom tohto materiálu je schválenie zámeru, čiže úvodného kroku mandátu, pre úrad 

pripraviť pre vás v druhom kole materiál v zmysle tohto zámeru už s konkrétnymi ekonomicko-

právnymi vzťahmi medzi jednotlivými partnermi v danom území. Čiže dnes hovoríme 

o zámere. Ďakujem. 

 

Barbora Lukáčová 

 

/Slabá zvuková stopa/ ...v strede Bratislavy 5 na zároveň hraničnom trojuholníku Slovensko – 

Maďarsko – Rakúsko. Nesmierne zaujímavé pre poskytovanie komerčných, v našom prípade 

verejných služieb. Dlho sa BSK potýkalo s vypracovaním rôznych zámerov tak, ako bolo 

naznačené, ktoré išli od nejakej monoštruktúry, národných štadiónov, futbal, hokej, cez viaceré 

zložky športu až po v podstate súčasný stav o ktorý sa dneska uchádzame o vašu dôveru. 

V konečnom dôsledku v tomto prípade bude hlavným investorom Bratislavská župa 

prostredníctvom konceptu smart školy, ktoré veľmi rýchlo prebehneme a potom partneri zo 

Slovenského hokejového zväzu a partneri z Volejbalového klubu, ale zároveň sme oslovili ešte 

do tohto partnerstva, alebo samo sa ponúklo Hlavné mesto spolu aj s Atletickým klubom, čo 

je ešte v rokovaní. Čiže čo je cieľom. Je to vec, ktorá je ešte som zabudla povedať dlhodobo 

ako keby aj v hľadáčiku obyvateľov ale aj nášho spoločného politického prehlásenia, vládneho 

prehlásenia župana a päťdesiatich poslancov na toto programové a volebné obdobie. Cieľom 

je vybudovanie moderného Campusu športu a zdravia BSK na základe princípov konceptu 

smart školy. Smart škola je pre nás otvorená škola pre komunitu či už fyzickú komunitu, alebo 

komunitu obsahovú. Zelená škola, digitálna škola, odborná škola a škola partnerská. 

Poskytujúceho adresné služby svojim užívateľom na základe ich individuálnych potrieb 



v dlhodobo udržateľnom areáli. Čiže naozaj nám ide o dlhodobo udržateľný areál a teraz 

poviem aj ktorými atribútmi. Partnermi celého projektu tak, ako som naznačila: Bratislavský 

kraj, hlavný investor prostredníctvom externých zdrojov, Spojená škola Ostredková, hlavný 

prijímateľ a zároveň nositeľ práve vzdelávacieho charakteru, Slovenský zväz ľadového hokeja, 

spoluinvestor a garantom časti hokejovej akadémie, ktorá bola schválená aj uznesením vlády 

a zároveň týmto uznesením vlády ako keby aj dotačne podporená. Volejbalový klub polície 

Bratislava, pridaný partner, ktorý predovšetkým je spoluinvestorom v časti multifunkčnej 

športovej haly, ktorá bude slúžiť pre loptové hry. Nebudem úplne prechádzať špecifické ciele 

a aktivity, pôjdeme sa pozrieť rovno na, poďme sa pozrieť teda rovno na výstupy, čo týmto 

dosiahneme. Tak, ako hovorí samotný cieľ dostaneme jeden kvalitný, moderný športovo-

vzdelávací areál 21. storočia, kde bude mať v prvom rade zázemie naša Spojená škola 

Ostredková a to prostredníctvom svojej kmeňovej školy, prostredníctvom ubytovacích kapacít 

v internáte, prostredníctvom svojej vlastnej multifunkčnej haly, ktorá slúži aj ako telocvičňa 

a zároveň športová hala na úpolové športy, gymnastiku a zároveň tenisové kurty. Získame tým 

hokejovú akadémiu prostredníctvom zázemia dvoch ľadových tréningových plôch, pričom 

jedna bude mať aj ochodzi do maximálnej hodnoty do 400 divákov, prepojená aj 

v energetickom systéme s plavárňou. Priestor na plaváreň, krytú plaváreň je až do veľkosti 

50 metrového riadneho bazéna. Tam očakávame spolufinancovanie, alebo teda partnerstvo 

zo strany Hlavného mesta. Samozrejme stredobodom celého toho areálu je atletický štadión, 

rovnako 400-tovka, plnohodnotná 400-tovka so všetkými atletickými disciplínami 

a v neposlednom rade, ako som už naznačila je to aj športová hala pre loptové športy, čiže 

nielen pre volejbal, ale aj pre hádzanú, basketbal a zároveň sú to všetky zelené opatrenia, 

ktoré sa v tom území nachádzajú, budú vám aj tak prezentované. Samozrejme verejné 

priestranstvá, ochladzovacie zóny, zelené valy, parkovacie domy, či pozdĺžne parkovanie. 

Našim cieľom je cez tieto aktivity naplniť tak, ako som povedala potreby pre cieľové skupiny, 

žiaci, študenti, pedagógovia Spojenej školy. Cieľová skupina je pre nás všeobecne 

mládežnícky športovec od hokeja až po zápasenie. Je to tam aj popísané v dôvodovej správe. 

Partnerom sú samozrejme aj volejbalisti, celková športová, profesionálny, amatérska 

verejnosť a samozrejme obyvatelia Bratislavy, celej Bratislavy, Bratislavského kraja. Zároveň 

tento materiál rozpráva aj o vzťahoch s tretími stranami. V tomto prípade je tá tretia strana pre 

nás investor, ktorý sa pohybuje hneď za našimi pozemkami prostredníctvom investorskej 

činnosti Slnečníc, kde to partnerstvo sa má práve vyvíjať smerom na zdieľané výdavky, na 

líniové stavby či už siete alebo obslužné komunikácie a samozrejme aj obsluha verejnou 

dopravou. Čo teda získame. Komplex novostavieb v ktorých je umiestnená Spojená škola 

Ostredková s kapacitou minimálne pre 600 detí s rozvojom na 800 detí so všetkými 

kmeňovými triedami, odbornými učebňami s novým materiálno-technickým vybavením, 

multifunkčnou aulou, jedálňou, kuchyňou, knižnicou spolu so zázemím pre učiteľov, internátom 

pre zhruba 170 ubytovaných a multifunkčnou halou slúžiacou ako športová telocvičňa, 

stredisko úpolových športov, gymnastická hala spolu s exteriérovými tenisovými kurtami. 

Celková oblasť športu získa multifunkčnú halu, ktorá zároveň je aj tou telocvičňou, ale po 

vyučovacích hodinách slúži verejnosti. To, čo som už naznačila, hokejová hala s dvomi 

ľadovými plochami s kompletným technickým, hygienickým, občerstvovacím a konferenčným 

zázemím  ako aj tými ochodzami, čo som už naznačila. Plavecká hala v prípade teda získania 

investora aj 50 metrová zo zázemím, slnečnou terasou a zeleným viacúrovňovým valom, 

atletický štadión štvorstovka, plnohodnotná tartanová bežecká dráha so všetkými atletickými 

disciplínami s tribúnou. Multifunkčná hala s medzinárodnými parametrami pre loptové športy - 

volejbal, basketbal, hádzaná s kompletným technickým, hygienickým, občerstvovacím 

zázemím a tribúnou zhruba pre 1200 – 1500 návštevníkov. Priestor verejný, viaceré 



workoutové ihriská, ktoré ste mali možnosť vidieť potom a verím, že aj budete mať možnosť 

vidieť v prezentácií, detské ihriská, zázemie pre inline športy a plážový volejbal a podobne. 

Verejný priestor je pre nás nesmierne dôležitý, tak ako som naznačila aj v koncepte smart 

školy. Čiže získame verejný priestor, my ho dneska už pracovne nazývame Námestie 

majstrov. Priestor s vodným prvkom, stromoradím umiestneným medzi školou a hokejovou 

halou, ktorý sa akýmkoľvek terasy, zároveň sa tým priestorom prelínajú exteriérové 

a interiérové aktivity školy, ale aj celého územia. Zelený terasový bál pri plaveckej hale slúžiaci 

ako verejný oddychová zeleň. S drobnou architektúrou a tak, ako som naznačila workoutovým 

prvkami, či detskými ihriskami. Zelené aleje a stromoradia, terasy, oddychové zóny pri 

jednotlivých občerstvovacích prevádzkach, segrevovaná cyklotrasa, pretože pre nás je 

nesmierne dôležité a zaujímaví, aby územie bolo odopravnené verejnou udržateľnou dopravu, 

zástavky MHD, parkovací dom s vegetačnými stenami a strechou pre šport, tam sa nachádza 

pri volejbalovej hale, a samozrejme parkovacie plochy. Toľko z mojej strany vo vzťahu ku 

zámeru, ešte raz zopakujem proces financovania. V súčasnosti sa nachádzame na 

o uchádzanie o dôveru na projektových, alebo ideový zámer, následne samozrejme bude 

predložený projektový zámer, tak aj so všetkými systémami financovania a harmonogramom 

výstavby. Najväčším investor v území je Bratislavský samosprávny kraj prostredníctvom 

externých zdrojov európskych investičných štrukturálnych fondov, prostredníctvom nového 

programového obdobia a operačného programu Slovensko. Spoluinvestormi je hokejový zväz 

a volejbalový klub a veríme, že sa k nám pridá Hlavné mesto a atletický zväz. Ďakujem veľmi 

pekne. 

 
Juraj Droba 
 
Barbora, veľmi pekne ďakujem. Ja iba chcem povedať, že toto je vyvrcholenie 
niekoľkoročného úsilia, na ktorom sme pracovali v podstate od začiatku môjho župného 
mandátu. Dovoľte, aby som teraz odovzdal slovo nášmu jednému z dvoch veľkých partnerov 
na tomto území a tým je slovenský zväz ľadového hokeja, konkrétne v osobe jeho prezidenta 
pána Miroslava Šatana, nech sa páči Miro. 
 
Miroslav Šatan 
 
Dobrý deň. Ďakujem pekne za slovo. Chcel by som sa veľmi poďakovať za prijatie dnes, za 
možnosť tu vystúpiť. Ja som tu samozrejme za náš šport, za hokejo, za zväz ľadového hokeja, 
my sme v našom dlhodobom pláne rozvoja nášho športu vyhodnotili, že potrebujeme veľmi 
silne vybudovať nejakú infraštruktúru, ktorá umožní našim deťom a našim rodičom dosahovať 
vzdelanie a športu na Slovensku máme obrovský problém, keď nám špičkoví hráči utekajú do 
zahraničia, na sever do Európy, alebo do zámoria, do rôznych akadémií, takže náš nejaký 
desaťročný plán rozvoja zahŕňa vybudovanie nejakých ôsmich slovenských krajských 
akadémií v tomto sme oslovili SK8, teda všetkých županov na Slovensku a podarilo sa nám 
s každým samosprávnym krajom podpísať memorandá, alebo zámere vybudovať takéto 
akadémie, teda osem takýchto akadémií na Slovensku v každom krajskom meste. Najďlaej 
v tomto zatiaľ je samosprávny kraj v Trenčíne, ktorý tento rok by už mal začať s budovaním 
takejto hokejovej akadémie. Veľmi dobre to vyzerá rozbehnuté v Prešovskom kraji 
a v Košickom kraji. Takže tam tiež očakávame možnov budúcom roku, že by sa tento zámer 
začal realizovať. Sme veľmi radi, že na našu výzvu zareagovali aj vaši čelní predstavitelia 
s pán županom Drobom sa poznáme dlhšie. Som veľmi rád, že tento projekt zaujal aj jeho 
a verím, že zaujme aj vás. Máme nejakú by som povedal finančnú dotáciu aj sľúbenú z úradu 
vlády, jedná sa o 14 miliónov, to znamená, že každý kraj pri rozhodnutia zámere takúto 
akadémiu budovať, by si mohol čerpať 2 milióny euro na podporu a vybudovanie takejto 
infraštruktúry, takže dnes sme tu na to, aby sme takúto myšlienku prišli podporiť. Myslím si, že 
je veľmi dobré, že tu v Bratislave ste sa rozhodli ísť možno do toho trochu s väčším nadhľadom 



a možno zapojiť do toho ďalšie športy. Samozrejme, to bude na vás, ako sa rozhodnete, ale 
ja veľmi rád teda vítam to, čo vzniklo na papieri alebo na tejto štúdii, čo vidím, tak je oveľa viac 
ako my sme dúfali. Zahŕňa aj iné športy, takže verím, že úloha samozrejme samosprávnych 
orgánov , aby sa budovala infraštruktúra pre našich obyvateľov, pre našich žiakov, študentov. 
Toto je zamerané žiakov stredných škôl, myslím, že ak by takéto niečo vzniklo, tak sa to zaradí 
samozrejme k špičke k tomu, čo vieme na Slovensku ponúknuť a čo by vedela Bratislava 
ponúknuť. Chcem vyjadriť k tomu podporu, verím, že takéto niečo sa v budúcnosti zrealizuje 
a takáto sieť nejakých krajských športových, hokejových škôl a hokejových akadémií popritom, 
že vznikne, takže ak máte nejaké otázky, tak samozrejme radi to zodpovieme a to je asi všetko, 
čo by som povedal k tomu projektu. Rád zodpoviem otázky, ak máte. 
 
Juraj Droba 
 
Miro, pán Šatan, veľmi pekne ďakujeme. Tešíme sa na to, normálne som dojatý z tohto 
projektu. Odovzdávam slovo pánovi Emilovi Pavlíkovi, nech sa páči, pardon, Tomášovi Liškovi. 
 
Tomáš Líška 
 
Ďakujem za slovo pán predseda. Naozaj je mi veľmi poteším a cťou, že takýto projekt môžem 
byť jeho súčasťou a môžem aj odprezentovať veľmi v stručnosti nakoľko detailne sme 
predstavili projekt na komisiách, takže vzhľadom aj ku krátkosti času tak pokúsim sa 
zosumarizovať tie základné parametre, tie základné fakty, tak ako máte možnosť vidieť na 
vizualizácii za mnou, tak to koncepčné riešenie a to multifunkčné riešenie, ktoré vzišlo 
v návrhu a teda pán archritek Kučkaj tu je prítomý so svojim tímo, takisto aj on aj my ostatní 
sme pripravení zodpovedať akékoľvek otázky, ktoré budete mať na tento koncept. V skutku 
ide o mimoriadne koncepčné a synergické riešenie nakoľko máme tu niekoľko zúčastnených 
strán, ktorí sú v tomto projekte zapojení, to znamená, že srdcom vlastne berieme to, že je 
stredná spojená škola Ostredkova, ktorá je legendou medzi strednými školami športovými 
v rámci Bratislavy a okolo nej, okolo vlastne takého verejného priestoru, ktorý sa rozprestiera 
v strede toho územia, sú ostatné športoviská teda jednak sú to po ľavej strane hokejová hala, 
bazénová plavecká časť, naďalej potom na dôvažok samozrejme dve veľké atletický ovál spolu 
s futbalovou plochou a po pravej strane ešte bližšie ku škole je to multifunkčná športová hala 
pre loptové športy, ktoré takisto vlastne sme veľmi radi, že ďalší partner volejbalový klub polície 
sa záujem sa zúčastniť tohto synergického procesu, hore vyššie máme ešte strednú školu, 
kde suchou nohou prichádzame či už do internátu, jedálne, alebo takisto aj do úpolovej hale 
a gymnastickej haly. V skutku, keď to berieme takto koncepčne a zo všetkých strán, máme tu 
vyvýšenia, ktoré je potrebné implementáciu, či už ďalších zelených ekologických opatrení, 
takisto aj veľký dôraz v tomto koncepte je kladený na to, aby bola ekologická doprava 
a ekologický princíp udržateľnosti dlhodobo trvalej udržateľnosti pre tejto návrh riešení. 
Akékoľvek otázky prosím neváhajte nám potom klásť, takže sme tu pripravení na to. Ďakujem 
pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu  k tomuto bodu programu. Ešte predtým chcem 
povedať, že máme v sále aj pána Nováka, ste tu? Tam je. Dobre, čiže je to ďalší veľmi dôležitý 
hráč v tomto projekte a takisto pána Martina Monku, ktorý to rozbiehal pred tromi rokmi 
a nakoniec sa nám to podarilo dostať až na zastupko. Takže, nech sa páči, prvý v rozprave je 
pán poslanec Patoprstý. Martin, ideš. 
 
Martin Patoprstý 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Úžasný materiál, úžasní hostia, úžasná 
prezentácia, pokiaľ ten predchádzajúci bod budil nejaké vášne a nebolo zastupiteľstvo 
zjednotené, tak ja si myslím, že tuto nemôže nikto nič vyčítať. Naozaj tuto klobúk dole, že 



perfektná robota. My ako Ružinovčania naozaj, že trošku budeme smutní, že prídeme 
o športovú školu v Ružinove, ale naozaj si povedzme, že aj posledný rok korony nám to ukázal, 
že šport v Bratislave, v Bratislavskom kraji aj na celom Slovensku je naozaj veľmi zanedbaný 
a podohodnotený, čo sa týka detí a mládežníckych kategórii a je trošku hanba, že dnešná 
športová škola Ostredkova, ktorá naozaj bola výkladná skriňa tých, z ktorej vzišli reprezetanti, 
olympionici, je dnes v takom zúboženom stave a táto vízia celého kempusu je naozaj niečo, 
čo tu už malo byť pred rokmi a ja si myslím, že keď sa pod to podpíšu ľudia ako Miro Šatan, 
Miro Lažo, iní športoví odborníci, tak to nemôže byť nič zlé, už aby to stálo. Ďakujem za túto 
ideu. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne za slová podpory. Pani poslankyňa Ovečková, nech sa páči. 
 
Lýdia Ovečková 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som chcela naozaj veľmi pekne poďakovať všetkým, 
ktorí niekoľko rokov veľmi dlhú dobu participovali od samého začiatku na tomto projekte. Že 
sa ten projekt dotiahol do takéhoto štádia, že ho tu dnes máme predložený na zastupiteľstve. 
Chcem veľmi pekne vyjadriť podporu tomuto projektu. Veľmi vítam túto iniciatívu, ktorá podporí 
projekt športu a vôbec športového využitia, rozšírenia športovej infraštruktúry v Petržalke, lebo 
som veľký fanúšik športu a nehovorím to len ako rodič dieťaťa, ktoré profesionálne športuje. 
Napriek tomu som rada, že tento projekt oproti predchádzajúcim možno nejakým 
megalomanským zámerom je stále dostatočne veľký, ale má stále taký výrazný lokálny 
charakter, lokálny myslím tým pre Bratislavu, pre Bratislavčanom a pre Petržalčanov. Teda 
vlastne aj pre celý Bratislavský kraj, ale nie je to nejaký megalomanský štadión nejakého 
nadnárodného významu. Taktiež hovorím to aj preto, že už roky sa spolu so susedmi desíme, 
keďže bývam cez cestu, čo zas koho tam napadne nám tam postaviť a čomu zase budeme 
musieť čeliť a čo zhorší  naše životné prostredie, preto verím, že teda tento projekt naozaj 
nezhorší životné prostredie. Pevne verím, že aj architekti sa zamysleli nad tým, aby možno 
klimatizačné jednotky chladiarenské boli inak otočené, prípadne ešte možno zvážili inak 
otočenie tých všetkých budov, ktoré sú tam, aby boli teda ďalej od obytnej časti, ktorá je cez 
cestu, naozaj iba cez v krátkej vzdialenosti od zámeru a naozaj veľmi veľmi veľmi tento projekt 
podporujem, fandím všetkým partnerom, ktorí sa do toho rozhodli ísť, možno ešte časom sa 
pridajú možno ďalší, ktorí budú tie haly spolu zdieľať, napríklad Petržalský basketbalový klub 
B???, či prípadne ďalší, ktorí momentálne teraz nemajú kde trénovať, takže naozaj za mňa 
veľká podpora a veľké ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalším v rozprave prihláseným je ďalší petržalský poslanec, pán 
Karman. Ja chcem ešte týmto spôsobom vyjadriť vďaku pánovi Novákovi za to, že napriek 
tomu, že háji záujmy volejbalu, tak sa rozhodol podporiť aj hádzanú a basketbal, ako dva 
športy, veľmi si to vážime, ďakujem. 
 
Ján Karman 
 
Kolegovci, kolegovia, čím väčšiu históriu tieto pozemky majú a čím dlhšie ostali zanedbané 
a nevyužité, tým ťažšie sa mi na to pozeralo. Veľmi sa teším do akého stavu sme sa dostali 
teraz. Keď sa začalo toto volebné obdobie, tak som si len povzdychol ako sme sa pravidelne 
stretávali ešte k nejakej úplne inej vízii, ktorá opäť nikam neviedla, do súťaže sa nikto 
neprihlásil a boli sme postavení pred novú možnosť. Pamätám si teraz, ako sme vtedy 
s pánom predsedom Jurajom sedeli spoločne a hovorili si o tom, že našim cieľom by malo byť, 
aby sme do konca volebného obdobia dostali tento projekt do takého stavu, aby to už bolo 
naozaj nezvratné. Stále sme stáli nohy na zemi a vedeli sme, že nejaké ciele, ktoré by nás 



stavali do takej pozície, že si tu budeme dávať megalomanské projekty, ktoré budeme 
sľubovať, že budú už splnené a postavené, to bolo asi každému jasné, že to asi by nebolo 
realizovateľné. Preto sa chcem veľmi pekne poďakovať tímu, ktorý na tom pracovali a mne 
neostáva nič iné, len želať si, aby sa začali diať veci, aby sa to konečne začalo stavať, aby 
sme tam onedlho mohli fyzicky prísť. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Za úrad sľubujem, že to je projekt 51 ľudí, čiže ja som jeden z vás 50 a pôjdeme tam 
všetci spolu. Teším sa. Ďalším prihláseným do rozpravy je pani vicežupanka Pätoprstá, nech 
sa páči. 
 
Elena Pätoprstá 
 
Ďakujem Jankovi, že povedal skoro väčšinu toho, čo som ja chcela povedať. Naozaj je to 
projekt, ktorý súčasne nadregionálny, v podstate pre taká základňa pre vrcholový šport, 
pretože táto škola bude napojená aj na profesionálne ihriská a môže spolupracovať aj 
s profesionálnymi športovcami, ale súčasne mimoriadne rešpektuje aj obyvateľov Petržalky. 
Dáva im možnosť zúčastniť sa tohto športu. Využíva tento areál. Je to podľa šťastné dieťa 
Petržalky, ja som veľmi rada, že koniec tohto príbehu je veľmi pozitívny a naozaj držím palce 
všetkým, ktorí sa na tomto podujali a veľmi oceňujem aj jednotlivých investorov, že dali priestor 
aj iným športom a naozaj si to veľmi vážim, že ten areál bude naozaj multišportový pre aj pre 
školu, aj pre verejnosť, aj pre profesionálov. Je to úžasná vec. Ďakujem veľmi pekne aj za 
Petržalčanov. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Nech sa páči, ďalšia v rozprave pani poslankyňa Hudáková. 
 
Mária Hudáková 
 
Toto je krásny príklad združenej investície na pôde samosprávneho kraja. Takto by sa mali 
projekty robiť ako je tento. Hlavným investorom ako ste sa teda zmienili je Bratislavský 
samosprávny kraj a bude mať prostriedky zo štrukturálnych fondov. Držím palce, aby sa teda 
podarilo. Presne takto isto sa dala riešiť aj Patrónka. Tu len chcem dať nejak do popredia 
otázku prevádzky a údržby zimného štadióna. Bratislavský samosprávny kraj by sa mal 
rozhodnúť, alebo teda zaviazať sa, že bude prevádzkovať tento zimný štadión, pretože to je 
tá najdrahšia položka na tom, aby do budúcnosti nevznikli nejaké problémy, netreba teda 
rozmýšľať len dva roky vopred, ale aj dvadsať rokov vopred, lebo máme zo samospráv teda 
zlé skúsenosti, keď prišli ťažké časy. Prvé čo urobili, prestali financovať zimné štadióny, takže 
treba mať toto dopredu ošetrené tak, aby ten hokej tam existoval nie je prvých päť desať rokov, 
ale ďalších päťdesiat rokov a vždy z čoho mal prevádzkovať tento zimný štadión. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším, s faktickou poznámkou pán poslanec Říha, nech sa páči. 
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Snažím sa dnes neduplikovať diskusiu, ktorú sme viedli na 
spoločnom rokovaní komisií, bolo by to nadbytočné, ale dovoľte mi otázku, pretože ma to teraz 
zneistil príspevok kolegyni Majky Hudákovej. Ja som to doteraz chápal tak, že to je investícia 
Slovenského zväzu ľadového hokeja, čo znamená aj prevádzka tohto komplexu bude na vrub 
Slovenského zväzu ľadového hokeja, prosím o vysvetlenie. 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Budeme vysvetľovať na záver, dobre? Dám slovo ľuďom z úradu. Ďalším 
prihláseným do rozpravy je pán poslanec Pekár, nech sa páči. 
 
Dušan Pekár 
 
Ďakujem za slovo pán predseda. V materiáli som sa dočítal kto sú partnermi a ich úlohy v ňom, 
čiže je tam ten Bratislavský samosprávny kraj, Spojená škola Ostredkova, tam by som dal do 
pozornosti, že ak raz župa opustí priestory Spojenej školy na Ostredkovej, tak počítajte s tým, 
že pravdepodobne nárast detí v základnej škole, ktorá je v susedstve tejto Spojenej školy bude 
potrebovať ďalšie priestory, tak dávam do pozornosti spoluprácu mestskej časti 
a Bratislavského samosprávneho kraja na využití tohto priestoru pre základnú školu. Ďalším 
z partnerov tohto projektu je Slovenský zväz ľadového hokeja, naozaj tá prevádzka je 
nákladná, ale je zdá sa zniesť aj na pleciach župy, ale je to otázka Slovenského zväzu 
ľadového hokeja a župy, je potrebné podporovať šport, čiže ja si naše zastupiteľstvo nebude 
o tomto rozhodovať, ale apeloval by som na tých našich nasledovníkov, aby podporovali 
akúkoľvek spoluprácu, rozumnú spoluprácu tohto zväzu a takisto volejbalový klub polície 
Bratislava, čiže to sú subjekty, ktoré sú zárukou dobrej spolupráce s Bratislavským 
samosprávnym krajom, ale v úvode materiálu je spomínaná ešte jedna spoločnosť 
JMB1 s. r. o., nedočítal som sa, akú úlohu v tomto projekte hrá táto spoločnosť, takže toto by 
som poprosil o vysvetlenie. Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem, poprosím kolegov z úradu, aby si pripravili odpovede aj na túto otázku. Ďalším 
prihláseným do rozpravy, resp. s faktickou poznámkou na pána Pekára je pán poslanec 
Buocik, nech sa páči. 
 
Ján Buocik 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Ja už som tu v dvoch príspevkoch zachytil teda, že jednou 
z tých škôl, ktoré sa presunú do tej Petržalky bude aj škola na Ostredkovej, športová škola na 
Ostredkovej, ja tu informáciu mám, ale chcem v tejto súvislosti uviesť, neviem, že či teda tu 
náhodou to nezaznelo, že napriek tomu, že tá škola sa bude sťahovať v nejakom horizonte 
možno troch štyroch piatich rokov z Ostredkov, tak župa ide investovať peniaze do toho 
športového areálu a bude tam teda moderný tartanový ovál. Ja sám som bol teda na stretnutí 
s pani riaditeľkou minulý týždeň, kde sme si teda, s pani riaditeľkou úradu teraz mám na mysli, 
kde sme si prechádzali ten postupnosť krokov a môžem teda informovať, že tam sa očakáva 
už v krátkom čase, že sa začnú realizačné práce, takže za toto sa chcem pani riaditeľke 
a osobitne županovi Drobovi poďakovať. 
 
Juraj Droba 
 
Potešia slová chvály od väčšinou kritického poslanca, ďakujem aj za pani riaditeľku, myslím, 
že nás to potešilo. Ďalším prihláseným do rozpravy je ďalšia petržalská poslankyňa pani 
Farkašovská, nech sa páči Ľudka. 
 
Ľudmila Farkašovská 
 
Ďakujem za slovo pán predseda. Vážené kolegyne, kolegovia, ja budem veľmi stručná. Po 
dlhých rokoch rečí a sľubov mnohých kandidátov na županov sme sa konečne dočkali 
zmysluplného hodnotného a potrebného projektu, takže je to dobrá správa určite pre všetkých 
a dvojnásobne pre Petržalčanov, mnohí nám iste teraz závidia a mne nezostáva povedať 
naozaj nič iné, len veľké ďakujem, tešiť sa na to, že to čoskoro obohatí život všetkých, ktorí 



tam žijú, ktorí žijú v našom kraji, alebo do neho zavítajú a veriť, že tento projekt bude mať 
absolútnu podporu všetkých mojich kolegov, pretože niet o čom pochybovať. Ja ho 
podporujem všetkými desiatimi. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Veľmi pekne ďakujeme. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Káčer, Juraj, nech 
sa páči. 
 
Juraj Káčer 
 
Ďakujem pekne za slovo. Ja by som v prvom rade aj trošku odbočil a poďakoval naozaj 
Slovenskému zväzu ľadového hokeja ako zvládli, resp. naši hokejisti, ako zvládli majstrovstvá 
sveta, konečne sa bolo na čo pozerať, naozaj pán Šatan ďakujeme. Je tam naozaj cítiť aj veľký 
prídavok z vašej strany. Kolektívne športy a kolektívne ciele vždycky išli dohromady a takisto 
aj kolektívy robia dobre výsledky, čiže toto tu je úplne jasná zrejme, že za týmto stojím kolektív, 
toto jeden človek nezvládne a som veľmi rád, že na tomto projekte, na tých úvahách a vôbec 
debatách sa podieľalo tak mesto a líder samozrejme župa, je super vidieť, že sa pridávajú 
k tomu zväzy a to dáva reálnu šancu tomuto projektu na úspech. Ako bolo povedané jeden 
z problémov pri udržateľnosti športových areálov sú vždycky prevádzkové náklady a práve 
synergia viacerých športov a združovanie viacerých možných aktivít by mala tieto riziká 
diverzifikovať a naopak práve náklady znižovať. To, že sme v tejto prípravnej fáze veľmi dobre, 
alebo ako si častokrát spomeniete, vždycky sa hovorí o tom, že postavíme nejakú športovú, 
mega štadión, ale na to nemáme peniaze, tak to ešte odložíme, počkáme kým budú peniaze 
a to je taký ten začarovaný kruh prečo sa tej infraštruktúry na Slovensku nebuduje moc. 
Pretože tu sa ide správnym smerom, treba mať projektový zámer, treba mať projektovú 
dokumentáciu, kľudne až po stavebné povolenie a ten finančný partner, či už to bude štát, 
zväz, poprípade súkromník, si myslím, že sa nájde, ale v prvom rade musíme mať hotové 
pripravené projekty. Ja teda verím, že práve na základe týchto budú splnené, tak sa nám 
spoločne v tom strednodobom horizonte, lebo toto určite nie je projekt na dva roky, ale ak by 
sa to podarilo do päť aj do desať, tak je to obrovský úspech. Verím, že sa stretneme spoločne 
aj so športujúcou mládežou, pretože je investíciu do športu vždycky vnímam ako investíciu do 
zdravia zdravotného životného štýlu a vôbec výchovy mládeže v tejto komplikovanej dobe. 
BSK sa chcem poďakovať, ja cítim taký najväčšiu s môjho pohľadu za to posledné volebné 
obdobie v zmysle investícií, sú práve investície do športovej infraštruktúry, ktorých je výrazne, 
výrazne viac ako tomu bolo v minulosti. Samozrejme, všetky ostatné veci ako infraštruktúra 
dopravy sú, ale ten najväčší rozvoj a ten najväčší rozdiel vidím práve v tom športe a v životnom 
prostredí, čiže veľmi pekne ďakujem. Pán Šatan, ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Pán poslanec, ďakujeme veľmi pekne, chcem aj ja vyjadriť poďakovanie Tebe, keď si bol ešte 
v pozícii viceprimátora, lebo veci na meste sa hýbali rýchlejšie ako bežne, aj vďaka Tebe, 
takže pomohol si kde sa dalo a to si všetci budú pamätať v tomto kraji a dúfam, že to 
doklepeme do konca, ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je ďalšia 
petržalská poslankyňa, pani Hrehorová, nech sa páči. 
 
Jana Hrehorová 
 
Ďakujem za slovo, ja len tak v krátkosti, že sme sa všetci petržalskí poslanci zhodli, že 
podporujeme tento zámer, takisto sa vlastne podporuje zámer aj pán starosta Hrčka, ktorý bol 
prizvaný na prezentovanie zámeru. On mal pár pripomienok na nejakú cyklotrasu myslím, 
a dúfam, že budú zapracované a všetkým nám držím palce, aby to tentokrát vyšlo. 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Hochschorner, Peter, 
nech sa páči. 
 
Peter Hochschorner 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Prostredníctvom vás by som chcel poďakovať hlavne úradu 
a celému vedeniu za tento zámer. Ja to vidím osobne ako prvá iskrička hlavne tu v hlavnom 
meste a je to hlavne podľa môjho takého pohľadu, je to kombinácia vzdelania a športu, čo 
v dnešnej dobe a najbližšie desaťročie tu bude veľmi dôležité a trošku ten upadajúci šport, si 
myslím, že takýmito projektami alebo zámermi pôjde dopredu, tá jediná asi možnosť, alebo 
jediný smer, takže dúfam, že to podporíme všetci a ešte raz ďakujem, z môjho pohľadu veľmi 
veľmi dobrý projekt. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Posledným prihláseným v rozprave je pán poslanec Uhler. Jozef, nech sa páči. 
 
Jozef Uhler 
 
Ako starosta najbližšej mestskej časti veľmi ďakujem za tento projekt, gratulujem za tento 
projekt a želám si, aby bol už hotový už zajtra. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Faktická poznámka pán poslanec Vlačiky, nech sa páči. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem. Ale nie je to na pána Uhlera, ale chcem sa spýtať vás, pán župan, že už máme po 
pandémiu, už nie sú povinné rúška? Lebo, keď sa tak pozriem po sále, dlhodobo mnoho 
poslancov a teraz aj vy idete príkladom, myslím že by sme mali dodržiavať určité pravidlá. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Beriem na vedomie. Nasadil som si rúško, ostatní, ak to tak cítite, poprosím, tiež si nasadiť 
rúška. Pani riaditeľka, Patrícia Mešťan, nech sa páči, reakcie na tie otázky, ktoré padli. 
 
Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja zareagujem na otázku, čo sa týka prevádzkových nákladov, ale ešte 
predtým spomeniem, čo sa týka pána poslanca Káčera, zámer, ktorý predkladáme, ďakujem 
strašne za podporu v prvom rade, naozaj, je to práca mnohých ľudí a namakali sme sa, aby to 
tam bolo, ja hovorím, že odstrelené, aby sme ukázali aj Slovensku ako sa to má robiť 
a ostatným krajom, ale samozrejme nesúťažíme, no a zároveň chcem povedať, že ak títo, čo 
tu sedia, že ak predkladáme zámer, znamená, že aj vieme, že aj vieme ako to ideme kryť 
finančne, nepredkladáme tu len teoretické  nejaké reči, návrhy a čo by mohlo byť, predkladáme 
to, čo sa dá zrealizovať, čiže budem veľmi šťastná, čiže budeme veľmi šťastní, ak to podporíte. 
Samozrejme, ako druhý krok veľmi pragmatický a tak tu všetci zmýšľame, je nastavenie 
zmluvných vzťahov, nastavenie kto ako bude participovať na prevádzke, ale to nás nechajte 
dopracovať do 31: 12: ako ukladá uznesenie, konkrétne mne, riaditeľke úradu, čiže všetky tieto 
odpovede dostanete, bolo by veľmi neprofesionálne a vyjadrovať z fleku, že takto bude to, 
alebo ono, najprv budeme schvaľovať zámer. Ďakujem ešte raz za podporu. 



 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Říha. 
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem pekne. Ja som bol ešte prihlásený k predrečníkovi, preto aj faktickú budem viazať 
napríspevok jeho, ja som teda ako mimobratislavský poslanec, to viete, že podporujem každý 
jeden projekt, ktorý sa realizuje na území mesta, a preto prosím aj možno o mieru pochopenia 
zo strany bratislavských poslancov, ktorí sú aj v magistrátnom zastupiteľstve. Mali sme doteraz 
prezentáciu názorov petržalských zástupcov, čo samozrejme je legitímne, lebo zastupujute 
nejaký územný celok, ale majte, prosím, pochopenie, lebo internety sú žhavé aj facebooky, ak 
budete prezentovať výsledok tohto hlasovania, tak prosím, aby to nebol petržalský, aby to bol 
projekt župný, ktorý sa realizuje na území Petržalky, lebo tá miera citlivosti obyvateľov iných 
častí nášho kraja nemusí byť taká ako nás poslancov: My samozrejme podporujeme a ja 
osobne som podporil tak ako predošlý zámer v Bratislave, rovnako aj tento. Každý jeden 
zmysluplný podporím kedykoľvek. Ja len ako poslanca zároveň primátora Malaciek ma teší, 
že tak ako sa snažíme v našich mestách a obciach starostovia a primátori, ktorí tu sú, podporiť 
každú jednu zmysluplnú investíciu, ktorá je nie len do obnovy našich zariadení, ale zároveň 
rozvojových projektov, toto je bez pochyby jeden značne rozvojový projekt a teší ma, že tu je 
aj sám pán prezident, a že počuje ako mnohí z nás podporujú projekty tohto typu. Verím, že 
sa nevyčerpá zväz finančne, aby si ho podporiť finančne iné projekty, napríklad športovú arénu 
v Malackách. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Uzatváram rozpravu, dovoľte, aby som teraz odovzdal slovo návrhovej komisii, 
poďme hlasovať o tomto bode programu. Ešte jedna faktická poznámka Dušan Pekár. 
 
Dušan Pekár 
 
Ja som položil ešte otázku, nedočítal som sa ohľadom spoločnosti JMB1, akú úlohu hrá 
v tomto projekte. 
 
Juraj Droba 
 
Barbora, nech sa páči. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Je to vedené v dokumente, to sú vzťahy s tretími stranami, teda nie priamo, ktorí sa podieľajú 
ako keby na športovej a vzdelávacej infraštruktúry, ale je to aj podľa memoranda je zjavné, že 
sú to investori, ktorí sa pohybujú na dotyku našich pozemkov a je to v podstate memorandum 
o spolupráci pri následnej výstavbe líniových stavieb. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Majka ešte, pani Kisková nech sa páči. 
 
Mária Kisková 
 
Ja ešte na záver, že celý tento projekt začínal niekedy dávno a s pánom Šatanom sme sedeli 
v kancelárii pána župana. Nakoniec je projekt v Petržalke, plne ho podporujem, je úžasný, ale 
tiež podobne ako pán Říha chcem na záver povedať, že verím, že župa urobí všetko pre to, 



aby sme pomohli aj školám na vidieku, a že teda aj škola v Bernolákove a už sme v tom 
procese, sa dočká svojej revitalizácie, takže držím projektu v Petržalke palce, dúfam, že všetko 
pôjde tak ako sme si naplánovali. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ja poprosím Matúša Šaraya, aby spísal zoznam poslancov, ktorí majú záujem o športovisko 
v ich mestskej časti, alebo v ich obci. Odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 
predložené spolu s materiálom. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 6 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 
sa NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté v navrhovanom znení.  
 
Ideme ďalej, bol tu dosť veľký záujem o foto termín s pánom Šatanom, takže nechám ho, aby 
sa s tým vysporiadal sám, zároveň upozorňujem, že ešte väčší v rámci Slovenského zväzu 
ľadového hokeja je pán Lažo, takže kľudne sa odfoťte aj s ním. Chcem vám poďakovať za toto 
hlasovanie, bude to naozaj výsledok nás všetkých 51 plus úrad, ktorý jedného dňa uvidíme 
spolu a budeme tam chodiť spolu plávať a dáme si tam aj nejaký teambuilding poslanecký.  
 
Prechádzame k ďalšiemu bodu, ja vás chcem veľmi pekne poprosiť, aby sme zmenili program, 
lebo máme ešte dva body v rámci programu, ktoré potrebujú osobitný zreteľ a tým pádom ich 
predradím pred ostatné body ak s tým budete súhlasiť. Ale budem musieť dať hlasovať 
o zmene programu, takže chcem vás poprosiť, aby sme mohli bod č. 11 a bod č. 15 predradiť 
pred bod č. 4. Poprosím vás o kľud v miestnosti a aby sme hlasovali teraz o zmene programu 
tak, aby sme mohli body č. 11 a 15 prerokovať skôr ako bod č. 4. Poprosím hlasujem teraz. 
Ďakujem. 
 
Hlasovanie č. 7 
 
Ďakujem za láskavosť, prešiel tento návrh 36 hlasmi. Tým pádom pokračujeme na bod č. 11. 
Bod č. 11 je Návrh na zriadenie príspevkovej organizácie Správa ciest, prepáčte. Dobre, ideme 
bod č. 11 ako prvý Návrh na zriadenie príspevkovej organizácie.. Odovzdávam slovo pánovi 
Šarayovi. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Správne tam mala byť uvedené pri tom predložení, že bod č. 10, bavíme sa o VZN, 
to je jeden bod, ktorý je trojpätinová väčšina a potom bod č. 15, kde je znova trojpätinová 
väčšina, takže ak to môžeme brať len ako nesprávnu interpretáciu čísla, aby sme to nemuseli 
znova dávať hlasovať, ak je s tým všeobecná zhoda poslancov. Správne malo bod 10 
a bod 15. 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Formálne teda musím poprosiť ešte o jedno hlasovanie o zmene programu. Jedná 
sa o body 10 a 15, 11 nie. Nech sa páči, poprosím o zmenu programu, hlasujte. Ďakujem. 
 
Hlasovanie č. 8 
 
Ďakujem. Hlasovalo 31 poslancov ZA, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Konštatujem, 
že program sme zmenili a pokračujeme bodom č. 10, ktorý je predradený pred bod č. 4. 
 
Bod č. 4 
 
Návrh VZN BSK, ktorým sa mení VZN č. 8/2019 o bližších podmienkach poskytovania 
sociálnych služieb, o spôsobe určenia úhrady, výške úhrady a platby úhrady za sociálne 
služby, ktoré sú poskytované zariadeniami sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti 
nášho kraja vo forme VZN č. 1/2021. Skôr ako poprosím pani Šikovú o úvod k tomuto bodu, 
dávam do vašej pozornosti vyhľadávanú aktualizovanú brožúru Sprievodca sociálnymi 
službami, ktorú ste si našli na svojich stoloch. Marica, pani Šiková, nech sa páči máte slovo. 
 
Marica Šiková 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, budem sa 
snažiť byť stručná. Máte pred sebou Návrh VZN, ktorým sa mení VZN BSK o bližších 
podmienkach poskytovania sociálnych služieb, o spôsobe určenia úhrady, výške úhrady 
a spôsobe platenia úhrady za sociálne služby, ktoré sú poskytované v zariadeniach sociálnych 
služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja. Bratislavský 
samosprávny kraj ako zriaďovateľ 14 zariadení sociálnych služieb sa aktívne hlási k princípom 
deinštitucionalizácie a transformácie zariadení sociálnych služieb. Dnes už viac ako polovica 
z týchto zariadení je zapojených do tohto procesu a nachádza sa v rôznej realizačnej fáze. 
Realizačná fáza deinštitucionalizácie prináša jedinečné situácie, ktoré vybočujú z ustálených 
postupov a vyžadujú riešenia tak, aby boli v súlade s legislatívou a zároveň rešpektovali práva 
a povinnosti prijímateľov a poskytovateľov sociálnych služieb. V súvislosti s realizáciou 
deinštitucionalizácie Domova sociálnych služieb a zariadenia podporovaného bývania 
Merema vystala situácia, že sa prijímatelia sociálnej služby tohto zariadenia musia dočasne 
presťahovať do uvoľnených priestorov iného zariadenia sociálnych služieb. Podlahové plochy 
obytných miestností tohto náhradného zariadenia sú však väčšie ako pôvodne užívané 
v Domove sociálnych služieb a zariadenia podporovaného bývania Merema, čím by podľa 
aktuálne platného VZN došlo k zvýšeniu úhrady za ubytovanie pre prijímateľov sociálnej 
služby Merema. S cieľom predchádzať budúcim možným kolíziám navrhujeme, aby v prípade 
ak dôjde k zmene podmienok poskytovania sociálnej služby, ktorej nie sú na strane 
prijímateľov sociálnej služby, nedošlo k zvýšeniu úhrady prijímateľov sociálnej služby za 
ubytovanie, ale aby úhrada zostala zachovaná v pôvodnej výške a to do času trvania dôvodov 
na strane poskytovateľa sociálnej služby. V ostatných častiach zostáva aktuálne platné VZN 
nezmenené. Ďakujem vám za podporu tohto materiálu. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa páči. Keďže 
neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, rozpravu uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej 
komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne pán župan. Otázka je, že či je tu dostatok ľudí na hlasovanie VZN. 
 



Juraj Droba 
 
Poprosím pána starostu Jaroviec, aby zavolal ostatných kolegov, ktorí sú ešte pred sálou, 
ďakujem. Podľa mňa sú ešte prítomní minimálne duchom, možno aj ten hlas padne. Ďakujem. 
Pán poslanec Halabica, vlastne nie, to nie je poslanec. Dobre. Poprosím ešte raz predsedu 
návrhovej komisie, aby predniesol uznesenie a ideme hlasovať. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o uznesení tak, ako bolo predložené. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 9 
 
Ďakujem. ZA hlasovalo 34 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, konštatuje, že 
bod č. 10, ktorý bol predradený pred bod č. č bol prijatý a týmto si dovolím prejsť na podľa 
hlasovania schválené predradenie bodu č. 15 pred bod č. 4. 
 
Bod č. 5 
 
Návrh na schválenie nájmu časti cesty č. III/1059 v katastrálnom území Chorvátsky Grob pre 
stavebníka IPON SK, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Pán Šaray, Matúš, nech sa páči 
máš slovo. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, ide o jeden 
z tých typických materiálov kedy schvaľujeme nájom časti pozemku, resp. časti cesty 
investorovi na to, aby mu vznikol právny vzťah k pozemku, resp. k ceste, ktorú bude rozširovať. 
Bol tam daný z našej strany úradu technický súhlas na rozšírenie cesty v súvislosti 
s vybudovaní križovatky ako napojenia novej budovanej lokality. Na základe toho sa predkladá 
tento materiál, prešiel komisiami v podstate bez pripomienok. Sú tam stanovené podmienky 
štandardne, nájom jedno euro na meter štvorcový a rok s tým, že ten nájom sa dáva na dobu 
do skolaudovania, resp., že do protokolárneho odovzdania vybudovanej rozšírenej cesty. Je 
našim benefitom je to, že v celom tom úseku nedôjde len k rozšíreniu cesty a zvýšeniu 
bezpečnosti, ale na tom úseku napojenia budeme mať aj zrekonštruovanú tú príslušnú časť 
cesty, ktorá nám samozrejme bude, to je podmienka, zo strany investora bezodplatne 
odovzdaná do vlastníctva. Ak sú otázky, nech sa páči a poprosím o podporu. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne Matúš. Nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 
Neevidujem žiadnych záujemcov o diskusiu, takže uzatváram rozpravu a dovoľte, aby sme 
teraz odovzdali slovo návrhovej komisii a prešli k hlasovaniu o bode č. 15. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, prosím, dajte hlasovať o uznesení tak, ako bolo predložené. 
Ďakujem. 
 
 



Juraj Droba 
 
Poprosím poslankyne, poslancov, aby hlasovali teraz.  
 
Hlasovanie č. 10 
 
Konštatujem, že hlasovanie je uzavreté, ZA hlasovalo 36 poslancov a poslankýň, nikto nebol 
PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, uzatváram bod č. 15, ktorý bol predradený pred bod č. 4 
a pokračujem v riadnom programe zastupiteľstva bodom č. 4. 
 
Bod č. 4 
 
Návrh Záverečného účtu BSK za rok 2020. Predkladať ho bude pán Marek Vlčej a následne 
budem žiadať pána audítora Slezáka, hlavného kontrolóra, aby predniesol stanovisko 
k Návrhu Záverečného účtu, a taktiež prosiť ešte aj pána Pomichala, aby sa pripravil, ten tiež 
ako predseda finančnej komisie bude mať k tomu čo povedať. Nech sa páči Marek. 
 
Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, hospodárenie 
Bratislavského samosprávneho kraja bolo v roku 2020 silno poznačené pandémiou Covid-19, 
aj keď teda nakoniec iným spôsobom než sme všetci na začiatku pandémie očakávali. Daňové 
príjmy sa naplnili takmer na úrovni schváleného rozpočtu, hoci prvé prognózy ministerstva 
financií a Rady pre rozpočtovú zodpovednosť uvádzali, alebo predpokladali výpadok až medzi 
tromi až osemnástimi percentami. Nakoniec príjmy boli na úrovni 103 miliónov eur čo bolo len 
1,5 milióna eur než bol schválený rozpočet. Plnenie daňových príjmov bolo na úrovni 98,5 %. 
Relatívne vyššie výpadky sme zaznamenali v oblasti nedaňových príjmov, to sa týkalo najmä 
príjmov z prenájmov. Granty a transfery naopak tie boli nakoniec vo vyššej výške než sme 
plánovali najmä vďaka dofinancovaniu preneseného výkonu štátnej správy v oblasti 
vzdelávania. Ten negatívny dopad sme zaznamenali na výdavkovej strane rozpočtu najmä 
v oblasti investičných výdavkov. Čo sa však týka prevádzky úradu a všetkých našich 
organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti vo všetkých oblastiach, aj napriek tomu 
turbulentnému obdobiu kedy finančný vývoj bol značne nepredvídateľný, dokázali sme ich 
v plnej miere finančne zabezpečiť a udržať v nich zamestnanosť na predkrízovej úrovni. 
Navyše sme celkom výrazným spôsobom prispeli aj k riešeniu pandémie aj z finančného 
hľadiska a na testovanie, ochranné pomôcky, alebo dezinfekcie sme použili, mali sme výdavky 
viac než pol milióna eur za rok 2020. Pár čísiel k čerpaniu. Celkové príjmy rozpočtu BSK boli 
na úrovni takmer 200 miliónov eur, presnejšie to bolo 196,5 milióna eur. Najviac finančných 
prostriedkov, takmer 80 miliónov smerovalo do oblasti vzdelávania, do oblasti sociálnych 
služieb išlo takmer 32 miliónov eur, treťou veľkou položkou bolo doprava a cestné 
hospodárstvo, kde bolo použitých 29 miliónov eur. Do kultúry, aj napriek nepriaznivému roku, 
išlo z BSK minulý rok 6,3 milióna eur. Čo sa týka konkrétnych akcií z finančného hľadiska 
najvýznamnejšími investičnými výdavkami boli rekonštrukcie historických budov, škôl, na 
Zochovej ulici a na Fajnorovom nábreží, potom to boli projekty centier odborného vzdelávania 
a praxe, rekonštrukčné práce v oblasti zdravotníctva týkajúce sa Polikliniky Karlove Ves, alebo 
čo sa týka kultúry rekonštrukčné práce spojené so synagógou v Senci a Malokarpatským 
múzeom v Pezinku. Pár údajom k úverom a návratným zdrojom financovania. Minulý rok sme 
čerpali návratné zdroje financovania vo výške 11,6 milióna eur, z čoho 6 miliónov eur bolo 
z Európskej investičnej banky a 5,6 milióna eur bola návratná finančná výpomoc z ministerstva 
financií, ktorá súvisela s výpadkom daňových príjmov. Obidva tieto zdroje aj úver aj návratná 
finančná výpomoc boli poskytnuté bezúročne. Čo sa týka úveru, úver má splatnosť 25 rokov, 
z čoho prvých 10 rokov zafixovaných na nula percenta. Ten samotný výsledok hospodárenia 
bol za rok 2020 vo výške takmer 22 miliónov eur a celý je navrhnutý prideliť ho do rezervného 
fondu. Tieto finančné prostriedky budú v ďalšom období použité predovšetkým na investície, 
ktoré museli byť aj v dôsledku pandémie posunuté do ďalších rokov. Prvé kroky v tomto zmysle 



sa týkajú toho ďalšieho materiálu zmeny rozpočtu, kde aj navrhujeme zaradiť časť výsledku 
tohto hospodárenia. K samotnému materiálu aj priložená správa audítora a takisto je 
pripravený so svojim stanoviskom aj pán hlavný kontrolór. Ďakujem pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, poprosím pána hlavného kontrolóra, pána Slezáka, aby 
sa vyjadril k materiálu. 
 
Milan Slezák 
 
......(zlá zvuková stopa) za rok 2020 bolo vypracované v súlade s príslušnými ustanoveniami 
zákona o rozpočtových pravidlách. Neobsahuje žiadne pripomienky, a tak ako je v závere 
stanovisko uvedené, odporúčam Zastupiteľstvu Bratislavského samosprávneho kraja schváliť 
Záverečný účet za rok 2020 bez výhrad.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pán Pomichal, predseda finančnej komisie. Ďakujem. 
 
István Pomichal 
 
Ďakujem. Vážené zastupiteľstvo, materiál finančná komisia prerokovala, odporučila predložiť 
zastupiteľstvu na schválenie. Čo sa týka záverov tohto Záverečného účtu o prebytkoch, ktoré 
sa nachádzajú ..... miliónov euro, tak to sú vlastne nezrealizované kapitálové výdavky, takže 
to boli účelovo vyčlenené prostriedky, ktoré vplyvom nezvyčajného roka pandemického, 
nebolo možné čerpať a presúvajú sa na ďalšie obdobie. Ja si myslím, že máme za sebou 
nezvyčajný rok, veľmi ťažký rok, keď sme robili už nový rozpočet na rok 2021, tak 
predpokladáme, že už tieto sumy sú kompletné a ja si myslím, že aj audítorská správa, ktorá 
prebieha, bude konštatovať, že už to vykazuje pravdivé výsledky. Ďakujem ešte raz za 
spracovanie materiálu. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Keďže nemáme prihláseného nikoho, 
zatváram diskusiu, návrhová komisia nech sa páči, máte slovo. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Pani vicežupanka, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 
predložený. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Hlasujeme, kolegyne, kolegovia, teraz. 
 
Hlasovanie č. 11 
 
Ďakujem. ZA bolo 31 poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL, uznesenie bolo 
prijaté. Pristúpime k ďalšiemu bodu a tým je bod č. 5. 
 
Bod č. 5 
 
Návrh na III. zmenu rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja v roku 2021. Predkladaný 
návrh nám bližšie priblíži pán Marek Vlčej, nech sa páči, máte slovo. 



 
Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne. Navrhovaná zmena rozpočtu sa týka dvoch položiek, veľkých položiek, a to 
investičného plánu v oblasti majetku, alebo teda nehnuteľnosti v správe BSK a investičného 
plánu v oblasti ciest II. a III. triedy. V oblasti majetku navrhujeme zvýšenie investičného plánu 
o dva milióny eur, tieto budú kryté priaznivým vývojom v oblasti daňových príjmov, kde 
vychádzame z prognózy ministerstva financií. Všetky položky aktualizované investičného 
plánu sú aj prílohou tohto materiálu. Čo sa týka ciest II. a III. triedy, tam navrhujem zvýšenie 
tejto časti rozpočtu o 6,5 milióna eur, takže celkové investičné výdavky na tento rok budú vo 
výške 14 miliónov eur. Toto zvýšenie bude kryté práve výsledkom hospodárenia 
z predchádzajúceho roku, teda z rezervného fondu. Takisto aj tieto časti jednotlivé položky, aj 
s ich opismi sú prílohou tohto materiálu. Po tejto zmene rozpočtu, ak zrátame všetky tri kľúčové 
oblasti čo sa týka investícií, teda cesty, majetok a projekty spolufinancované z európskych 
fondov, investičný plán BSK je momentálne na úrovni zhruba 54 miliónov eur, čo je výrazne 
najviac za posledné roky, alebo teda vôbec najviac čo VÚC existuje. Aj týmto spôsobom takto 
chceme dobehnúť tie investície, ktoré boli z rôznych dôvodov v predchádzajúcom roku, alebo 
v predchádzajúcich rokoch posunuté v čase. Veľká časť z nich najmä z dôvodu pandémie. 
Akékoľvek ďalšie zmeny investičných plánov, alebo aj ich reálny vývoj budeme podľa dohody 
odpočtovať na ďalších zasadnutiach zastupiteľstva. Ďakujem pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne za úvodné slovo. Otváram k tomuto diskusiu. Uzatváram diskusiu, nech sa 
páči, návrhová komisia, máte slovo. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pani vicežupanka, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 
 
Hlasovanie č. 12 
 
Ďakujem. ZA bolo 30 poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania, 
uznesenie bolo prijaté. Pristúpime k ďalšiemu bodu, tým je bod č. 6. 
 
Bod č. 6 
 
Informácia o rozpočtovom hospodárení Bratislavského samosprávneho kraja za obdobie od 1. 
januára do 31. marca 2021. Nech sa páči, pán Vlčej, máte slovo. 
 
Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne. Tento materiál je formálny, ktorým stručne odpočtujeme finančné 
hospodárenie za prvé tri mesiace tohto roka. Príjmy sa v tomto období vyvíjali v zmysle 
plánového rozpočtu, výdavky boli ešte stále ovplyvnené vrcholom druhej vlny pandémie, čiže 
prakticky sa týkajú len bežnej prevádzky v tomto období. Celé financovanie kraja prebehlo 
v tomto období bez problémov, všetko bolo hradené na čas, takisto všetci zamestnanci na 
úrade, alebo v našich zariadeniach poberali mzdy v plnej výške. Podobný materiálom takisto 
formálnym bude odpočet ku polovici roka, to bude monitoring rozpočtu a ten predložíme 
v rámci septembrového zastupiteľstva. Ďakujem pekne. 



 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Uzatváram diskusiu, nech sa páči, 
návrhová komisia máte slovo. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pani vicežupanka, dajte, prosím, hlasovať o uznesení tak, ako bolo 
predložené. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 
 
Hlasovanie č. 13 
 
Ďakujem. ZA bolo 32 poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania, 
uznesenie bolo prijaté. Ďalším bodom programu je bod č. 7. 
 
Bod č. 7 
 
Priebežná informácia kontrol vykonaných Útvarom hlavného kontrolóra BSK od 1. 11. 2020 do 
15. 05. 2021. Poprosím pána Milana Slezáka, hlavného kontrolóra, aby nám materiál uviedol. 
 
Milan Slezák 
 
Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, priebežná informáciu o výsledku kontrol bola 
vypracovaná za obdobie od 1. 11. 2020 do 15. 05. 2021. V sledovanom období bolo 
ukončených osem kontrol, z toho štyri boli zamerané na činnosť Regionálnych ciest Bratislava, 
v rámci ktorých bolo zistených celkom 13 porušení všeobecne záväzných právnych predpisov. 
O zisteniach bolo informované na príslušných komisiách. Ďakujem pekne.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ďakujem, uzatváram diskusiu, nech 
sa páči návrhová komisia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Pani vicežupanka, dajte, prosím, hlasovať o uznesení tak, ako bolo 
predložené. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem. Hlasujeme teraz. 
 
Hlasovanie č. 14 
 
ZA bolo 33 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania, uznesenie bolo 
prijaté. Pristúpime k bodu č. 8. 
 
 
 
 



Bod č. 8 
 
Návrh plánu kontrolnej časti Útvaru hlavného kontrolóra BDK na 2. polrok 2021. Nech sa páči, 
s úvodným slovom k predkladanému materiálu vystúpi opäť pán Milan Slezák. 
 
Milan Slezák 
 
Na základe požiadaviek jednotlivých odborov Bratislavského samosprávneho kraja 
a podnetov doručených na Úrad BSK od iných inštitúcii v priebehu prvého polroka, v súlade 
so všeobecne záväznými právnymi predpismi, bol riadne zverejnený, prerokovaný 
v príslušných komisiách Zastupiteľstva BSK. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ďakujem, uzatváram diskusiu, 
návrhová komisia máte slovo. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené. Ďakujem. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 
 
Hlasovanie č. 15 
 
ZA bolo 33 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania, uznesenie bolo 
prijaté. Pristúpime k ďalšiemu bodu programu. 
 
Bod č. 9 
 
Návrh na menovanie Mgr. Miroslavy Tatarkovičovej do funkcie riaditeľky Domova sociálnych 
služieb a zariadenia pre seniorov Rača, Pri vinohradoch 267 v Bratislave. Ešte predtým ako 
nám pani riaditeľka Šiková predstaví predkladaný materiál, dovoľte mi privítať pani 
Mgr. Miroslavu Tatarkovičovú, vítam vás medzi nami, tam je vzadu. Nech sa páči, úvodné 
slovo pani riaditeľka. 
 
Marica Šiková 
 
Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, Mgr. Miroslava Tatarkovičová sa 
zúčastnila výberového konania na uvoľnenú funkciu riaditeľa Domova sociálnych služieb 
a zariadenia pre seniorov Rača, ktoré sa uskutočnilo v októbri 2020 za účasti piatich 
prihlásených uchádzačov. Výberová komisia po zhodnotení písomných materiálov 
a osobného vystúpenia zúčastnených uchádzačov skonštatovala, že najúspešnejšia podľa 
bodového hodnotenia bola Mgr. Miroslava Tatarkovičová a odporučila preto predsedovi 
Bratisalvského samosprávneho kraja navrhnúť menovanú zastupiteľstvu na vymenovanie za 
riaditeľku Domova sociálnych služieb a zariadenia pre seniorov Rača. Mgr. Miroslava 
Tatarkovičová nastúpila 1. 3. 2021 do funkcie zástupkyne riaditeľa Domova sociálnych služieb 
a zariadenia pre seniorov Rača a zároveň bola predsedom BSK dočasne poverená výkonom 
funkcie riaditeľky tohto zariadenia. Ako poverená riaditeľka preukázala svojim konaním 
v riadiacich procesoch, v prístupe ku klientom zariadenia, zamestnancom, ich prístupe so 
zriaďovateľom, že má potrebné odborné znalosti i osobnostné predpoklady na výkon funkcie 
riaditeľky zariadenia. Navrhujeme preto, aby Mgr. Miroslava Tatarkovičová bola 
Zastupiteľstvom BSK vymenovaná do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb 



a zariadenia pre seniorov Rača od 1. 7. 2021. Ďakujem vám za podporu tohto materiálu. Ak 
máte otázky na pani riaditeľka tak je pripravená. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa páči, pán 
vicežupan pán Krippel. 
 
Mikuláš Krippel 
 
Ďakujem pekne za slovo. Ak sa môžem zo svojej pozície veľmi prihovoriť za pani 
Tatarkovičovú, lebo naozaj tú funkciu zvláda veľmi dobre. Spolupráca s ňou je vynikajúca. Tak 
na odľahčenie, že už asi absolvovala dve tlačovky ako riaditeľka, tak by sme ju mali asi už 
vymenovať.  
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem. Keďže nevidím nikoho prihláseného, uzatváram  diskusiu, návrhová komisia máte 
slovo. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Dovolím si prečítať návrh uznesenia. Zastupiteľstvo Bratislavského 
samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu menuje, podľa § 11 odsek 2 písmeno h) 
zákona NR SR č. 302/2001 Z. z. o samosprávnych krajoch v znení neskorších predpisov, pani 
Mgr. Miroslavu Tatarkovičovú do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb a zariadenia 
pre seniorov Rača, Pri vinohradoch 267, 831 06 Bratislava od 1. 7. 2021. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem. Kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 
 
Hlasovanie č. 16 
 
ZA bolo 32 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania, uznesenia bolo 
prijaté. Pristúpime k bodu č. 11. 
 
Bod č. 11 
 
Návrh na zriadenie príspevkovej organizácie Správy ciest Bratislavského samosprávneho 
kraja. Predtým ako poprosím o uvedenie materiálu pána vedúceho právneho oddelenia, tak 
takisto vítam medzi nami pána Ing. Stanislava Vaňa, je tam vzadu, ktorý bol komisiou 
navrhnutý na riaditeľa príspevkovej organizácie. Nech sa páči, Matúš Šaray máte slovo. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne. Predkladaný materiál nadväzuje na predchádzajúce diskusie, ktoré sme či už 
v zastupiteľstvách, ale aj v komisiách mali, kde bol prijatý spoločný záver, že pokračovanie 
riešenia problematiky správy ciest II. a III. triedy vo vlastníctve samosprávneho kraja by malo 
ísť formou príspevkovej organizácie, to znamená, tento materiál je formálnym zriadením 
príspevkovej organizácie tak, ako sme to na komisiách rozobrali. Navrhuje sa zriadiť 
organizácia k 30. 06. s tým, že dochádza následne hneď k tomuto dňu, budeme mať 
pripravenú zmluvu o prechode práv, resp. prebratí činnosti novou organizáciou 
z predchádzajúcej RCB a. s. Na základe toho dochádza k 1. 7. aj prechodu práv a povinností 
zamestnancov, to znamená, súčasní zamestnanci, súčasný stav zamestnancov sa k 1. 7. 



preklopí na novú príspevkovú organizáciu. V zmysle zákona o zriadení príspevkovej 
organizácie rozhoduje zastupiteľstvo s tým, že na návrh predsedu má právo aj menovať 
riaditeľa tejto organizácie. Za týmto účelom bolo zo strany župy vyhlásené výberové konanie, 
do ktorého sa pôvodne prihlásili piati záujemcovia, jeden z nich nesplnil formálne podmienky, 
nebola tam deklarovaná prax požadovaná. Samotná výberová komisia uskutočnila dve kolá 
pohovor s týmito štyrmi záujemcami a ako víťaza, alebo ako najlepšieho kandidáta navrhla 
pána Ing. Stanislava Vaňa, ktorý je tu prítomný, takže ak by boli na neho otázky, dajú sa 
zodpovedať. Súčasťou materiálu je aj návrh zriaďovacej listiny, ktorá obsahuje všetky zákonné 
náležitosti tak, ako zákon o rozpočtových pravidlách vyžaduje. Materiál prešiel v podstate 
komisiami, povedali sme všetky, zodpovedali sme si myslím si, že všetky otázky. Ak sú ešte 
nejaké, nech sa páči a poprosím o podporu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Chcem povedať k výberku, 
ktorého som bol účastný ako nehlasujúci člen. Mali sme piatich záujemcov, jeden bol vyradený, 
lebo nespĺňal tvrdé kritéria, štyroch sme vypočuli, boli sme všetci príjemne prekvapení tým, že 
prišli kvalifikovaní ľudia a nakoniec sme v druhom kole vybrali pán Vaňa, ktorého vítam medzi  
nami. Ak by boli otázky, tak budem rád, ak na ne zodpoviete. Myslím si, že to hlasovanie bolo 
7:2, takže sa väčšina komisie zhodla víťazovi tohto výberka. Ja len dúfam a držím palce, aby 
to začalo fungovať, že okamžite, to znamená od, v podstate, ak to dnes odhlasujeme, tak od 
pondelka máte plné ruky práce. Toľko za mňa. Nech sa páči slovo, s faktickou na mňa reaguje 
pán poslanec Buocik. 
 
Ján Buocik 
 
Pán predseda, ty si dnes povedal, že ja obyčajne kritizujem, ale v tomto prípade musím 
povedať, že tiež som mal z toho výberového konania dobrý dojem. Myslím, že tie otázky, ktoré 
tam padali, boli na mieste, boli správne. Ja oceňujem to, že sme spravili aj druhé kolo, takže 
aj úrad k tomu pristúpil naozaj vážne a seriózne a môžem teda povedať, že z kandidátov, 
ktorých som mal príležitosť vypočuť aj ja dvakrát, sme vybrali toho najlepšieho 
a najkompetentnejšieho. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou sa prihlásila pani vicežupanka Ožvaldová, nech sa páči. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Môžem len potvrdiť slová pána Buocika. Som strašne rada, že 
ozaj to výberové konanie prebehlo veľmi transparentne a veľmi ľudsky a nepotvrdili sa slová, 
ktoré sme počúvali dopredu, že tu už riaditeľ príspevkovej organizácie je vybratý dopredu. 
Vôbec sme nevedeli, že akí ľudia sa prihlásia a dúfam, že pán Vaňo bude prínosom do tejto 
príspevkovej organizácie. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ja teda zo zákulisia musím povedať, že v podstate pani poslankyňa Kisková vrátila 
pána Vaňa do hry, lebo v prvom kole skončil druhý, ale nakoniec nás presvedčil v druhom 
kole. Odovzdávam slovo teraz pánovi poslancovi Švaralovi. 
 
Peter Švaral 
 
Ďakujem pekne. Som rád, že konečne sa to tu nejakým spôsobom posunieme, lebo to 
prešľapovanie na mieste už je naozaj na ujmu dobrého mena kraja. Ja len takú prosbu, teraz 



nebudem hovoriť za iné okresy, len za náš okres a možno aj pre vedenie kraja, aj pre vedenie 
novej spoločnosti. Kraj a cesty krajské, ktoré sú na starosti, ktoré má tá spoločnosť na starosti 
nekončia ani v Malackách, ani v Rohožníku, ale končia ešte kúsok ďalej. Končia v Borskom 
Mikuláši, končia v Závode, Studienke, v iných okresoch. Naozaj sú to úseky, ktoré roky 
nevideli ruku cestára, aspoň tak tie cesty vyzerajú. V poslednom čase jazdím na bicykli viac 
ako inokedy, keďže kvôli mojej postave toľko ubehám, tak voľačo odjazdím, lebo to sú 
kilometre zadarmo, aspoň dole kopcom, niektoré tie cesty sú naozaj ako o život, napriek tomu, 
že sú stále označené ako cyklotrasy. Je tam nebezpečne či autom, či bicyklom, čiže naozaj 
poprosím sa na ten vidiek pozrieť, lebo to je jedna z mála kompetencií, ktorú kraj reálne 
vykonáva na vidieku. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Urobili sme veľmi zásadné rezy a to nás stálo nejaký čas, pripúšťam. 
Nedalo sa konať inak. Teším sa, že sme to zvládli a odteraz ideme úplne na plno 
a uvedomujeme si, čo je kompetencia župy a čo je úloha župy ohľadom krajských ciest, takže 
dovolím si povedať, že za najbližší rok a pol urobíme viac, ako sa urobilo za posledné 3,5 roka. 
Ďakujem veľmi pekne. Výberká, véočká bežia, veci sa dejú dobre. Ďalšou prihlásenou do 
rozpravy s faktickou poznámkou na poslanca Švarala, je poslanec Říha, nech sa páči. 
 
Juraj Říha 
 
Ja doplním svojho kolegu. Ja som sa vyjadroval na spoločnom rokovaní komisií práve k tejto 
téme, lebo ja teraz nehovorím o kompletnej obnove, ale skôr o značení, výtlkoch, kosení, 
pretože základná bežná údržba tá je veľmi v zlom stave. Ja teda vnímam a som trpezlivý 
a chápem to odôvodnenie tohtoročnej zanedbanej údržby, ale pán predseda, ty si mi práve 
otvoril priestor, aby som sa prihlásil s faktickou. A to je to, čo si povedal, že bežia véočká 
a podobne. Myslím si, že pani riaditeľka úradu je na mieste, aby sa jej poďakovalo odboru 
dopravy, lebo mal som možnosť vidieť na niektorých rokovaniach ako sú zahádzaní, vzhľadom 
na ten počet pracovníkov tohto odboru, agendou, ktorú robia popri ešte inej bežnej agendy, 
ktorú majú robiť ako je vydávanie záväzných stanovísk. Čiže pani riaditeľ Halabica, dúfam 
a verím, že tak ako to je vidieť, že ťa podporí v tých krokoch, aby si to stabilizoval tak, aby tie 
veci napredovali.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Potešia vždy slová chvály na našich kolegov, takže oceňujem. Pani 
poslankyňa Kisková, nech sa páči, ste na rade. 
 
Mária Kisková 
 
Chcem len, pán župan povedal, že som vrátila do hry pána už nového riaditeľa, ja chcem len 
povedať, že tak ako tu bolo povedané, bolo to veľmi otvorené výberové konanie, každý si tam 
mohol povedať svoj názor. Otázky boli odborné, k veci, neviem, či som ho vrátila do hry, ale 
som zástancom toho, že svoju prácu by mali vykonávať hlavne ľudia z praxe, ktorí svojej práci 
rozumejú, pán Vaňo myslím, že svojej práci rozumie. Má vlastnú firmu, ktorá sa tejto 
problematike venuje už niekoľko desaťročí, takže pevne verím, že to uchopí pevne do rúk, 
a že teda tie regionálne cesty aj názov majú Regionálne, ako už povedali moji predrečníci, 
mnohé z nich nevideli cestára celé desaťročia, že sa tá situácia zmení, a že začneme 
rekonštruovať a revitalizovať naše regionálne cesty. Držím mu palce. Ďakujem veľmi pekne. 
 
 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Myslím, že tie podporné slová na úvod padnú dobre a pán Vaňo o to 
väčší záväzok z vašej strany, že musíte naozaj od prvého dňa začať naplno makať. S faktickou 
poznámkou na pani poslankyňu Kiskovú je pán poslanec Říha. 
 
Juraj Říha 
 
Zaujala ma tá poznámka k podnikaniu pána Vaňa. Ako je k spoločnosti, ktorá môže mať 
zhodný predmet činnosti, ako je vysporiadané toto k ďalšiemu pôsobeniu pán Vaňa a jeho 
podnikateľských aktivít. 
 
Juraj Droba 
 
Bude na nás na úrade, aby sme vylúčili akýkoľvek konflikt záujmov, takže buď to skončí 
v zdaním sa konateľstva, alebo nejakým iným spôsobom, predpokladám, že firma pána Vaňa 
nebude získavať zákazky BSK určite. Dobre? Ďakujem. Pani poslankyňa Kisková, nech sa 
páči. 
 
Mária Kisková 
 
My sme to riešili priamo pri výberovom konaní a priamo vtedy sme povedali, že je potrebné 
a nutné, aby pán Vaňo pred nástupom do funkcie vysporiadal všetky tieto veci, ktoré by mohli 
byť akýmkoľvek konfliktom záujmov. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Nech sa páči, faktická poznámka pani vicežupanka Ožvaldová. Už nie. Takže ďalším 
prihláseným do rozpravy je pán poslanec Pomichal, keďže pani Kisková odpovedal to isté, čo 
by povedala pani vicežupanka. Nech sa páči, István. 
 
István Pomichal 
 
Ja sa chcem pridať k ostatným okresným poslancom za okres Senec. My sme za ostatné 
3,5 roka zažili absolútnu devastáciu našich župných ciest výstavbou D4 a R7. Kopu konfliktov 
a stovky, tisíce obrovských áut a poprosím aj pani vicežupanku, aby sme urobili znova 
exkurziu po našich cestách a čo bolo v stavebných povoleniach a týchto veciach urobili 
občanov ukľudnili s tým, že tá R7D4 funguje a plní svoj účel a tie zmeny, ktoré nastali 
devastačné, začneme dať dokopy a gratulujem dopredu novému riaditeľovi, prajem mu veľa 
síl a dobrú spoluprácu nie len s poslancami a so župou, ale aj so starostami, ktorí tieto 
problémy ciest dostávajú ako prví, lebo nevedia, že tie cesty nepatria v katastri obciam 
a mestám, ale patria v podstate BSK do údržby, takže väčšina tej komunikácie prechádza cez 
starostov a pevne verím, že sa tak vybaví s technikou, že tie bežné práce bude vedieť 
vykonávať vo vlastnej réžii a nebudeme robiť 90 % práce dodávateľsky a cez verejné 
obstarávania, ale bude mať taký kolektív vybudovaný, že bežné veci a bežné údržbárske veci 
budeme vedieť zvládať sami. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
S faktickou poznámkou na Istvána Pomichala pôjde pani vicežupanka Ožvaldová, nech sa 
páči. 
 
 
 
 



Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Keďže si ma spomenul vo svojom príspevku, najprv R7D4, tak 
chcem Ti povedať, že R7D4, potom nejakú exkurziu vieme spraviť, lebo sa spúšťa niekedy na 
prelome augusta začiatkom septembra celá R7 a D4 až po Petržalku. Čo sa týka pána 
riaditeľa, ak ho dnes zvolíme, tak určite ho poprosíme, aby v pondelok už aj nastúpil, lebo 
máme si čo povedať. Týždeň budeme asi v kancelárii zahltení nejakými papiermi, proste, aby 
sa zoznámil s tou celou situáciou. Nastupuje 30. 06., ale my ho žiadame už v pondelok, aby 
prišiel, takže to už potom bude dohoda na nás. Určite našim cieľom je, aby sme už konečne 
ozaj tých 30 km odsúhlasili zmenu rozpočtu, aj na to vypísané verejné obstarávanie, potom 
20 km ďalších úsekov, a tak ďalej, aby sa už robilo a sypalo to. Nechcem ho zahlcovať tu 
priamo, ale čo sa týka, že nejaká prechádzka aj našim krajom, tak ak chceš, aby tam boli aj 
poslanci, môžeme spraviť také spoločné stretnutie s ním. Ale nechajme mu ešte jeden týždeň, 
aby sa zorientoval úplne v tých strediskách a tak ďalej. Ďakujem veľmi pekne.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Buocik, nech sa páči. 
 
Ján Buocik 
 
Pán predseda ďakujem pekne, ja len veľmi krátko, ja už som sa tu aj rozprával s pánom 
budúcim riaditeľom, že určite bude pravidelným účastníkom komisie dopravy, naozaj asi v tých 
prvých mesiacoch by som dokonca povedal, že úplne na každej komisii dopravy, že si ho 
zavoláme. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dvoran a táto požiadavka Jano si 
myslím, že je úplne legitímna, malo by to tak byť, nie je len na prvých, ale stále na dopravných 
komisiách by mal byť prítomný. 
 
Dušan Dvoran 
 
Končí dvojročná tortúra. Toto čo je dnes ideme, sme pripravovali dva roky. Sofistikovanými 
postupmi sme dvakrát prišli do slepej uličky pri rôzne návrhoch ako má Regionálna správa 
ciest vyzerať. Ja verím tomu, že po dnešnom hlasovaní a prijatie návrhu uznesenia, že začne 
to zase konečne fungovať, lebo musíme povedať, že pravda, že dva roky to bolo teraz veľmi 
zlé. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím teraz o ukončenie rozpravy a prejdeme k hlasovaniu. Návrhová komisia, 
nech sa páči, poprosím o návrh uznesenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím o hlasovanie, nech sa páči. 
 
 



Hlasovanie č. 17 
 
Ďakujeme za vašu podporu. Konštatujem, že ZA hlasovalo 33 poslankýň a poslancov, nikto 
nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, takže uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo prezentované 
návrhovou komisiou. Uzatváram bod č. 11, prechádzame na bod č. 12. 
 
Bod č. 12 
 
Návrh na upustenie od vymáhania pohľadávky voči dlžníkovi pánovi JUDr. Ivanovi Beladičovi, 
poprosím Matúša Šaray, aby nám k tomu povedal slová, ktoré uvedú materiál. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne. Takže tento návrh materiálu, už z jeho názvu hovoríme o upustení vymáhania 
pohľadávky. Veľmi v krátkosti. S týmto návrhom sa na nás obrátila pani riaditeľka Názlerová 
z DSS Pezinok po svojom nástupe a prebratí si agendy. Zistila, že má v účtovníctve vedenú 
dlhoročnú pohľadávku, ktorá veľmi zjednodušene vzišla z toho, že pán JUDr. Beladič si svojho 
času ako živnostník sa zaviazal zmluvou dodať do DSS motorové vozidlo, ktoré malo byť 
v hodnote 17 tisíc euro s tým, že toto vozidlo dodal v oveľa neskoršom čase ako bol zaviazaný. 
Tá doba bola žiaľ až viac ako tri alebo štyri roky, to znamená, na základe toho, na základe 
postavenej zmluvy, ktorá hovorila o sankciách a penalizácii, mu začali nabiehať príslušenstvo 
a penalizácia. Výsledok bol, že auto potom dodal, dokonca dodal vo vyššej výbave, ale žiaľ 
stálo už menej. Výsledkom je, že sme sa dostali do stavu, že príslušenstvo, to zanemená, tie 
penále, činia sumu vyše 40 tisíc euro, to znamená je to ja neviem skoro vyše skoro 
dvojnásobok toho záväzku, ktorý si on medzi časom splnil, ale splnil si ho neskoro, to 
znamená, z tohto dôvodu aj tento pán má už pomerne vysoký dôchodkový vek, aspoň 
z informácii od pani riaditeľky DSS, chce to mať vyriešené, povedal tak, ako je realita na 
sklonku života, nechce ísť ani do osobného konkurzu a tak ďalej, to znamená, tento návrh 
uznesenia hovorí o tom, že mu upustíme od vymáhania toho príslušenstva tých 42 tisíc s tými 
podmienkami, že uhradí rozdiel v tej kúpnej cene 3 tisíc euro napriek tomu, že dodal auto vo 
vyššej výbave, ale stálo oficiálne menej. Zaplatí príslušenstvo vo výške 3 tisíc euro a zaplatí 
všetky náklady, ktoré doteraz vznikli exekúciou. Toto sa nám javilo aj z nášho pohľadu, aj 
odporúčanie pani riaditeľky ako taký nazvem to, že serióznejší prístup vzhľadom na výšku toho 
príslušenstva. Prešli sme si to na komisiách, všade sa to zhodlo stretlo s viac menej 
s pochopením a s odsúhlasením, takže ak sú otázky, nech sa páči, ja poprosím o schválenie. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie príspevky do rozpravy, takže rozpravu 
otvorila a uzavrel zároveň a odovzdávam slovo návrhovej komisii, nech sa páči. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Pán župan, dajte hlasovať o uznesení tak, ako bolo predložené. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby ste hlasovali teraz, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 18 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 29 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 
sa NEZDRŽAL, materiál bol prijatý tak, ako ho predložila návrhová komisia. Uzatváram 
bod č. 12, prechádzame na bod č. 13. 



 
Bod č. 13 
 
Návrh na schválenie kúpy pozemkov v k. ú. Svätý Jur v súvislosti s nadobudnutím vlastníctva 
budovy národnej kultúrnej synagógy vo Svätom Jure. Slovo odovzdávam Matúšovi Šarayovi, 
nech sa páči. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem. Týmto materiálom nadväzujeme na jedno z ostatných zastupiteľstiev, kde sme 
schválili kúpu samotnej budovy synagógy vo Svätom Jure. Túto už máme aj na LV zapísanú 
s tým, že momentálne riešime právne vzťahy ohľadom pozemku aj priamo pod touto 
synagógou, aj ďalších dvoch pozemkov, ktoré tvoria priľahlý dvor. Tieto pozemky sú v rukách 
súrodencov Balogových, sú tam v podielovom spoluvlastníctve s tým, že presvedčili sme ich 
a vysvetlili sme im, že ich požiadavka prapôvodná na cenu za tieto pozemky je nereálna, 
nakoniec súhlasili s tým, že vlastne nám predajú tieto pozemky, takáto informácia už tu bola, 
vo výške jedno euro za meter pozemku, ktorý je pod synagógou a desať euro za meter ten 
okolitý pozemok, to znamená, ten náklad je zhruba do úrovne nejakých 2000 – 3000 euro, 
takže nie je to nič horibilné, vzhľadom na to, že to je teda kultúrna pamiatka. Dnes ešte 
doriešujeme uvoľnenie záložného práva, ktoré na týchto pozemkoch je zo strany Tatra banky, 
takže samozrejme, že kúpa sa môže zrealizovať až po uvoľnení tohto záložného práva. 
Materiál prešiel komisiami, vysvetlili sme si to, neboli tam nijaké žiadne zásadné pripomienky, 
takže poprosím o jeho schválenie, prípadne, ak sú otázky, nech sa páči. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. V rozprave evidujem prihláseného pána poslanca Pekára. Dušan, nech 
sa páči. 
 
Dušan Pekár 
 
Ďakujem za slovo pán predseda. Ja by som mohol len upozornil, že keďže už sme vlastníci 
nehnuteľnosti, zatiaľ nie pozemkov, prebiehajú tam devastačné zásahy zlodejov, bolo by 
dobré, aby sme si túto našu nehnuteľnosť zabezpečili, aby tam nevznikli nejaké vážnejšie 
škody na interiéri, ktorý tam zostal. Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Berieme na vedomie a predpokladám, že úrad sa o to postará, Matúš, prosím. 
Uzatváram rozpravu k tomuto bodu programu, odovzdávam slovo návrhovej komisii: Nech sa 
páči, pán poslanec Machata. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené spolu 
s materiálom. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 19 
 
Vďaka za hlasovanie. Konštatujem, že 31 poslankýň a poslancov bolo ZA, nikto nebol PROTI, 
nikto sa NEZDRŽAL, uzatváram bod č. 13, prechádzame na bod č. 14 riadneho programu. 



 
Bod č. 14 
 
Návrh Zámeru majetkoprávneho vysporiadania pozemkov pod cestným telesom 
v katastrálnom území obce Tomášov, a taktiež v k. ú. obce Malinovo, pre účely scelenia 
cestného pozemku a výstavbu cyklotrasy. Matúš Šaray, nech sa páči, opäť tvoje slovo. 
 
Matúš Šaray 
 
Posledných z tých, nazvem to, majetkových materiálov, tu v podstate vychádzame v ústrety 
žiadosti pána starostu aj poslanca Pomichala, ide o pozemky, na ktorých je plánované 
vybudovanie cyklotrasy s tým, že tento zámer je našou deklaráciou v tom zmysle, že ak bude 
projekt cyklotrasy navrhnutý v cestnom telese, alebo v rámci pozemku pod cestným telesom, 
tak tieto pozemky zabezpečíme a vykúpime majetkoprávne vysporiadame ako samosprávny 
kraj, ak by náhodou tá cyklotrasa išla niekde kúsok ďalej, tak obce, ktoré sa na tom budú 
podieľať si to budú v podstate už vysporiadavať sami, takže je tu deklarácia, ktorú pán starosta 
potrebujeme na to, aby vedel komunikovať aj ďalšími v rámci tohto projektu. Materiál prešiel 
komisiami, získal podporu, takže poprosím aj tu o jeho schválenie. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem pekne. Neevidujem žiadny príspevok do rozpravy, takže rozpravu otváram 
a ukončujem v jednej vete. Poprosím pán Machatu z návrhovej komisie, aby predložil návrh 
uznesenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Takže predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené spolu 
s materiálom. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem a poprosím o vaše hlasy teraz. Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 20 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 31 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 
sa NEZDRŽAL, prechádzame k bodu č. 16 riadneho programu.  
 
Bod č. 16 
 
Správa o činnosti kultúrnych zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK a odpočet vybraných 
aktivít odboru kultúry za rok 2020. Zároveň vítam riaditeľku odboru kultúry Svetlanu 
Waradzinovú, ktorá sa teda zhostila svojej funkcie veľmi rýchlo a veľmi dobre. Nech sa páči, 
Svetlana. 
 
Svetlana Waradzinová 
 
Ďakujem. Dobrý deň, vážené pani poslankyne, páni poslanci, predkladám Správu o činnosti 
kultúrnych zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK rozšírenú aj o odpočet vybraných 
aktivít nášho oddelenia kultúry za rok 2020. Len v skratke, krátke body. V čom je rozdiel oproti 
minulému obdobiu, len že sme rozšírili zber dát z našich kultúrnych zariadení, s ktorými 
chceme ďalej pracovať, rozšírili sme to ďalšie aktivity, ktoré odbor kultúry, alebo oddelenie 
kultúry za minulé obdobie organizovala, na ktorých participoval, a taktiež o výsledky kampane 
spojenej s pandémiou a s lockdownom, kde sme chceli ukázať, že tie kultúrne zariadenia 



napriek tomu, že boli zatvorené, vykonávali rôzne typy aktivít a neukončili svoju činnosť, čo sa 
teraz prejavuje v súčasnom období zvýšeným počtom rôznych podujatí, premiér a podobných 
aktivít. Toľko k tej správe, ktorú sme ešte rozšírili aj o nejakú prehľadnú infografiku. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Nikto sa nehlási, takže 
rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo pánovi Machatovi, predsedovi návrhovej komisie. 
Nech sa páči. Tak pán Machata zmizol, čiže pani podpredsedníčka návrhovej komisie 
Aufrichtová. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Zastupiteľstvo Bratislavského kraja po prerokovaní materiálu berie na vedomie 
Správu o činnosti kultúrnych zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského 
samosprávneho kraja a odpočet vybraných aktivít oddelenia kultúry za rok 2020. To bolo návrh 
znenia uznesenia. Poprosím, aby ste hlasovali. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Poprosím vás o hlasovanie teraz, nech sa páči. Zároveň poprosím 
o kľud v sále. Viem, že si máte čo povedať, ale počkajme ešte pokiaľ neukončíme rokovanie. 
 
Hlasovanie č. 21 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 32 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 
sa NEZDRŽAL, hlasovanie prešlo. Ukončujem bod č. 16 riadneho programu a otváram teraz 
body číslo 17 – 22. Je to šesť bodov, ktoré bude uvádzať Barbora Lukáčová, ktorú prosím 
týmto o veľmi stručné úvodné slovo, asi ku každému bodu bude treba samostatne. Nech sa 
páči 17. 
 
Bod č. 17 
 
Odpočet plnenia pôvodného Akčného plánu k pôvodnému PHRSR. Materiál prešiel komisiami 
bez akýchkoľvek pripomienok. Myslím, že to dokument, s ktorým sa stretávame každé tri 
mesiace máte prehľad o tom, ako sa napĺňajú jednotlivé strategické projekty. Ďakujem veľmi 
pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem nikoho prihláseného do 
rozpravy, rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. Vyskúšame teraz druhú 
podpredsedníčku návrhovej komisie, pani Vidanovú. Nech sa páči. Dobre, nebola pripravená, 
takže odovzdávam slovo osvedčenej voľbe, pani Aufrichtová, nech sa páči. 
 
Lucia Vidanová 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja som dnes zmenila aj pozíciu, takže mikrofón trošku 
nefungoval. Predkladám na schválenie uznesenie tak, ako sme ho dostali.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Úlohu zvláda príkladne. Nech sa páči, hlasujte teraz. 
 
 



Hlasovanie č. 22 
 
Ďakujem. ZA bolo 29 poslankýň, poslancov, PROTI nikto, nikto sa NEZDRŽAL, uzatváram 
bod 17, prechádzame na bod č. 18. 
 
Bod č. 18 
 
Záverečná správa z hodnotenia PHSR BSK na roky 2014 – 2020 a za horizont 2020. Pani 
Lukáčová, nech sa páči. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem veľmi pekne. Každým rokom sme odpočítavali pôvodný PHRSR, tak je to aj tento rok 
s tým, že je to záverečná správa, materiál bol v komisiách, prešiel bez pripomienok, 
odporúčaný bol na schválenie zastupiteľstvom. Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu. Nevidím nikoho prihláseného, nechcem vyvolávať dojem, že sa 
máme ponáhľať, takže ak chcete diskutovať, tak samozrejme, je to vaše poslanecké právo, 
ale, tak predsa, toho som sa obával. István, nech sa páči. 
 
István Pomichal 
 
Len faktickú, že povedala si, že schváliť a v materiáli máme berieme na vedomie. Takže teraz 
berieme, alebo schvaľujeme? 
 
Barbora Lukáčová 
 
Tak ako je uvedené v uznesení. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Uzatváram rozpravu a poprosím šéfa návrhovej komisie, aby predložil 
hlasovanie. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Návrhová komisia navrhujem uznesenie. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja 
po prerokovaní materiálu berie na vedomie Záverečnú správu z hodnotenia PHSR BSK na 
roky 2014 – 2020 za rok 2020.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím hlasujte teraz, zároveň upozorňujem pani Vidanovú, že bude ďalšou, lebo 
je stručnejšia ako pani poslankyňa Aufrichtová. 
 
Hlasovanie č. 23 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 29 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL, ukončujem bod č. 18 a otváram bod č. 19 riadneho programu. 
 
 
 
 



Bod č. 19 
 
Návrh na schválenie strategického dokumentu Program hospodárskeho rozvoja, sociálneho 
rozvoja BSK na 2021 – 2027. Barbora Lukáčová, nech sa páči, máte slovo. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem pekne. Toto neodbijem úplne jednou vetou ani dvomi vetami. Je to najstrategickejší 
dokument, ktorý patrí do kompetencie župy. Viete, že sme sa stretávali viac ako jeden a pol 
roka na úrovni tých vás, ktorí ste starostami a primátormi miest a obcí, mestských častí, čiže 
je to dokument, ktorý je východiskovým dokumentov. Ak sa niekto pýta, či máme prehľad čo 
budeme potrebovať, kam sa ženieme, čo nás stretne, čomu sa máme vyhnúť, tak to je práve 
tento dokument, ktorý to aj pomenováva. Práve tento dokument vyskúmal, že naďalej by sme 
mali mať sociálny, školský kampus. Vykonávacia časť tohto dokumentu je prirodzene 
aktualizácia akčného plánu, my sa k nemu ešte vrátime, vždy najneskôr dňom prijímania 
rozpočtu každým rokom. Dokument pomenoval všetky problémy Bratislavského kraja tak, aby 
bol zásadným a východiskovým dokumentom na čerpanie dvoch miliárd eur v rámci nového 
programového obdobia. Oblasť dopravy, životného prostredia, oblasť školstva, sociálnej 
inklúzie, zdravotnej starostlivosti, kultúry a cestovného ruchu. Veľmi v skratke. Mali sme 
niekoľko verejných prerokovaní ako aj pracovných stretnutí so samotnými poslancami. 
Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Prihlásila sa pani vicežupanka 
Pätoprstá. Nech sa páči. 
 
Elena Pätoprstá 
 
Ďakujem. Vzhľadom na to, že toto je najdôležitejší dokument, ktorý nám tvorí základ aj 
územného plánu, aj všetkých našich projektov, ja by som chcela veľmi pekne poďakovať 
všetkým spracovateľom Inštitútu regionálnej politiky, všetkým, ktorí sú uvedení v tej výbornej 
brožúrke, ktorú robilo naše oddelenie marketingu, ktorá dáva vlastne taký prehľad a aj 
odporúčam, aby ste si ho prípadne zobrali do obce, alebo do svojich mestských častí, pretože 
dáva naozaj aj taký základ toho, čo vlastne toto oddelenie, aj títo experti urobili. Chcem sa im 
v tom mene, aj vo svojom mene poďakovať. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Říha. Nech sa páči. 
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem za udelenie slova pán predseda. Tak ako sme aj dostali na stôl brožúru, ktorú ocenila 
pani vicežupanka, to je v podstate tá brožúra len zhmotnenie, nejaký grafický znázornený 
výstup, za ktorým sú ale dlhé mesiace práce. Tu si myslím, že každý jeden starosta, primátor, 
ktorí tu sedíme a čakáme na schválenie tohto PHSR, pretože nám sa teraz začínajú kroky 
k príprave zase našich PHSR, aby sme nadviazali na rámec BSK. My práve vieme oceniť čo 
a aké úsilie je nie len dosiahnuť tento výsledok, ale zároveň aj zladiť všetky záujmy, ktoré 
v celom území sú. Tu je len nejaká časť pomenovaná v brožúrke priorít. Pre nás bude však 
veľmi dôležité, nie len ako poslancov, ale aj starostov, primátorov, poznať úpravu akčného 
plánu, pretože tam až budú konkrétne projekty, ktoré naplnia ten cieľ jednotlivých priorít. Takže 
na tú diskusiu sa teším a ja verím, že tak ako sa aj na pracovných komisiách debatovalo 
k jednotlivým investičným prioritám k naplneniu k tých základných strategických investičných 
balíčkov, že tá diskusia bude vecná, najmä by sme mali potom ako zastupiteľstvo vnímať, že 



tu tých záujmov bude z celého územia veľmi veľa, ale mešec bude jeden, čiže určite budeme 
veľmi pozorne počúvať aj odporúčania odboru stratégie, rovnako aj Inštitútu. Zároveň pri tejto 
príležitosti mi dovoľ pani riaditeľka poďakovať, neviem či tu je prítomný Ing. Furik, ako nový 
riaditeľ, ja to tak dosť často spájam tieto dve oblasti akčného plánu a samotnej implementácie 
eurofondov, s ktorými my dochádzame do styku ako prijímatelia, alebo zástupcov prijímateľov. 
Ja som bol opakovane v minulosti kritický, veď dobre vieš, že ja som aj vyjadroval mnohokrát, 
žiadal som o úpravu. Ja som si nechal teda istý čas na to, aby som si vyhodnotil kroky nového 
pána riaditeľa a môžem takto verejne potvrdiť a poďakovať, že je to úplne iné ako sme zažívali. 
Jeho záujem bol úprimný, aby tie procesy sa naštartovali, a aby identifikoval tie brzdy, ktoré 
sme predtým mali. Myslím, že to čerpanie sa nám teraz zrýchľujeme, žiaľ, keby aj takto 
fungovali odborné hodnotiteľské tímy, pretože naďalej musím konštatovať, že napriek tomu, 
že pani vicepremiérka Remišová predložila už hádam tretiu úpravu zákona, tak ja mám pocit, 
že doteraz ani jedna nepomohla k zrýchleniu. Neviem, že akú ďalšiu zmenu budeme čakať, 
pretože naďalej to hodnotenie procesov, ktoré sú neodstráni, trvá to rok. Ak si pozrieme, dnes 
máme 2021 a 2023 sa budú sa zúčtovať posledné projekty, tak my už sa preklápame skutočne 
do kritických časov, ak si povieme, že tie miliardy, ktoré tam sú, aby nám to niekto potom 
čapicami netĺkol o hlavu prijímateľom, tak jednoducho ten prístup musí byť niekde inde. Čiže, 
pán predseda, ak budeš v komunikácii s pani vicepremiérkou, ja mám pocit, že doteraz sme 
len strieľali a mali by sme sa sústrediť na to, aby sme riešili konečne praktické kroky 
k zrýchleniu implementácie. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Pán poslanec Štekláč s faktickou poznámkou. Nech sa páči. 
 
Juraj Štekláč 
 
Ďakujem pekne. Ja už by som len v krátko dodal, ten problém je ozaj komplexný, asi by sme 
sa mali venovať k jeho komplexnému riešeniu. V rámci vzdelania jednej tlačovej správy bolo 
povedané, že valtických rybníkoch na Morave zaznamenali výskyt komára, ktorý je schopný 
prenášať maláriu. Čiže ak by toto nebola nejaká budúcnosť, ktorá nás čaká, ale podchytili sa 
to v zárodku a tie riešenia sa riešili dopredu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou na diskusný príspevok ešte pán poslanec 
Dvoran. Nech sa páči. 
 
Dušan Dvoran 
 
Ja by som skorej na vás pán predseda, lebo tam bolo povedané, že majú to mať na starosť 
obce. Ja musím povedať, že každé vybrieždenie z koryta podľa zákona je povodeň. A po 
popovodňové opatrenia v rezerváciách a tam, kde prijali zákony musí vykonávať štát. To je to, 
čo sme sa vždycky odvolávali. V určitých obdobiach nám pomohol predseda vlády, teraz je 
problém s popovodňovými opatreniami, nikto sa proste k tomu nehlási. To je problém potom 
financií. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje v rozprave pán poslanec Tydlitát, Peter, máš slovo, nech sa 
páči. 
 
 
 
 



Peter Tydlitát 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo pán župan. Zopár krátkych informácií. Prvá, že 4. mája 2021 
zasadala komisia na ochranu verejného záujmu. Zatiaľ nie sú ešte zverejnené všetky údaje, 
nakoľko ešte sa musia niektoré veci dopresniť a chcem poprosiť všetkých kolegov a kolegyne, 
resp. kolegyne a kolegov, aby spolupracovali s pani Mgr. Stankovou, ktorá ich bude 
kontaktovať, hlavne tých, kde bude treba dojasniť nejaké veci, aby keď sa to zverejní, aby tam 
neboli nejaké zákonné nedostatky. To je prvá vec. A druhá vec, veľmi ma potešilo, pozrite si 
to ešte raz všetci čo máte na stole časopis Vidiečan, tak vydáva ho síce Malokarpatské 
osvetové stredisko, ale tá krásna kočka je z Gajár, že máme pjekné džífčence? 
 
Juraj Droba 
 
Ja sa teším, že vás neopúšťa dobrá nálada všetkých. Ďalším v rozprave prihláseným je pán 
starosta a poslanec Zaťovič. 
 
Martin Zaťovič 
 
Ďakujem. Taká otázka praktická. Či pán Štekláč má sedieť vpredu ako vicežupan? Taká 
otázka. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
On je od prírody skromný, takže sa usadil na svoje pôvodné  miesto, ale samozrejme, že 
miesto pri stole vicežupnov mu patrí a budem rád, keď bude sedieť s nami. Dokonca ešte chce 
aj reagovať s faktickou. Nech sa páči. 
 
Juraj Štekláč 
 
Ja si myslím, že ja budem Juraj Štekláč, že či budem sedieť tu, alebo tam, snáď dúfajme, že 
niekde inde nie, ale tak. 
 
Juraj Droba 
 
Dobre. Ďakujem veľmi pekne. Ukončujem bod Rôzne. Nie úplne sa stotožňujem s tým, že by 
sme mali na komáre používať jadrové zbrane, ako by najradšej urobil pán starosta Dvoran, ale 
určite tú tému beriem vážne. Dovoľte, aby som vám zaželal krásne leto, uvidíme sa najbližšie 
v tejto zostave až v septembri, takže plánujeme ho na 10. septembra a dovtedy máte všetci 
nejaké voľno a bežné pracovné povinnosti, ktoré máte tak či tak. Tak si to užime a dúfajme, 
že Slovensko bude fungovať úplne normálne už od septembra 2021. Ďakujem, krásny deň 
a v septembri dúfam, že už aj s obedom. 
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